

របាយការណ៍របស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល

និង

របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលបានធ្វើសវនកម្មរួច

ក្រុមហ៊ុនផេសប៊ិក (ខេមបូឌា) ប.ក និង

ក្រុមហ៊ុនបុត្រសម្ព័ន្ធ

ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២

មាតិកា

	ទំព័រ
របាយការណ៍របស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល	១ - ៤
របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលបានធ្វើសវនកម្មចុះ	
របាយការណ៍របស់សវនករឯករាជ្យ	៥ - ១០
របាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន	១១ - ១២
របាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុរបស់ក្រុមហ៊ុន	១៣ - ១៤
របាយការណ៍ចំណេញ ឬខាត និងចំណូលពេញលេញផ្សេងៗរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន	១៥ - ១៦
របាយការណ៍ចំណេញ ឬខាត និងចំណូលពេញលេញផ្សេងៗរបស់ក្រុមហ៊ុន	១៧
របាយការណ៍បម្រែបម្រួលមូលធនរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន	១៨
របាយការណ៍បម្រែបម្រួលមូលធនរបស់ក្រុមហ៊ុន	១៩
របាយការណ៍លំហូរសាច់ប្រាក់របស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន	២០ - ២១
របាយការណ៍លំហូរសាច់ប្រាក់របស់ក្រុមហ៊ុន	២២- ២៣
កំណត់សម្គាល់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនានា	២៤ - ៧១

របាយការណ៍របស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល

ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលសូមដាក់ជូននូវរបាយការណ៍ប្រចាំឆ្នាំរបស់ខ្លួន ព្រមទាំងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលបានធ្វើសវនកម្មរបស់ក្រុមហ៊ុន ផេសប៊ិក (ខេមបូឌា) ម.ក ហៅកាត់ថា (“ក្រុមហ៊ុន”) និងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលបានធ្វើសវនកម្មរបស់ក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុនបុត្រ សម្ព័ន្ធ (តទៅនេះហៅកាត់ថា “សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន”) គិតត្រឹមថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២ និងសម្រាប់ចុងបញ្ចប់ការិយបរិច្ឆេទ។

ព័ត៌មានអំពីក្រុមហ៊ុន

ក្រុមហ៊ុន ផេសប៊ិក (ខេមបូឌា) ម.ក បានប្រតិបត្តិការអាជីវកម្មនៅថ្ងៃទី៥ ខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ២០១០ ក្នុងនាមជាក្រុមហ៊ុនឯកជនទទួលខុសត្រូវ បានកម្រិត ហើយជាក្រុមហ៊ុនបុត្រសម្ព័ន្ធ ១០០% របស់ក្រុមហ៊ុន PESTECH International Berhad ដែលជាក្រុមហ៊ុនចុះបញ្ជី និងមាន អាសយដ្ឋាននៅប្រទេសម៉ាឡេស៊ី និងបានចុះបញ្ជីនៅក្នុងទីផ្សារគោលនៃក្រុមហ៊ុន Bursa Malaysia Securities Berhad ជាមួយនឹង ដើមទុនដែលបានចុះបញ្ជី និងទូទាត់រួចរាល់ក្នុងសមតុល្យសរុប ៧.១០០.០០០ ដុល្លារអាមេរិក ដែលស្មើនឹង ៧១.០០០.០០០ ភាគហ៊ុន ដែលមានតម្លៃចារឹក ០,១០ ដុល្លារអាមេរិក ក្នុងមួយភាគហ៊ុន។ ក្រុមហ៊ុនបានចុះបញ្ជីនៅក្រសួងពាណិជ្ជកម្ម (“MOC”) ក្រោមលេខចុះបញ្ជី ពាណិជ្ជកម្ម ០០០០០៩៥៧។

នៅថ្ងៃទី១២ ខែសីហា ឆ្នាំ២០២០ ក្រុមហ៊ុនបានចុះបញ្ជីជាមួយផ្សារមូលបត្រកម្ពុជា (“CSX”) ដោយជោគជ័យ។ ភាគហ៊ុនថ្មីដែលបាន ចេញផ្សាយមានចំនួន ៣.៩៤៥.០០០ ភាគហ៊ុនជាមួយតម្លៃចារឹក ៤០០ រៀល ឬ ០,១០ ដុល្លារអាមេរិកក្នុងមួយភាគហ៊ុននៅក្នុងតម្លៃ បោះផ្សាយ ៣.១២០ រៀល ឬ ០,៧៦ ដុល្លារអាមេរិកក្នុងមួយភាគហ៊ុន។ នៅពេលបញ្ចប់ការចុះបញ្ជី ក្រុមហ៊ុន PESTECH International Berhad បានកាន់កាប់ភាគហ៊ុនចំនួន ៩៤,៧៤% របស់ក្រុមហ៊ុន។

នៅថ្ងៃទី២៦ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២២ ក្រុមហ៊ុនបានទទួលការយល់ព្រមពីក្រសួងពាណិជ្ជកម្ម ដើម្បីធ្វើវិសោធនកម្មអនុស្សរណៈ និងលក្ខន្តិកៈ ក្រុមហ៊ុនរបស់ខ្លួន។

សកម្មភាពអាជីវកម្មរបស់ក្រុមហ៊ុន គឺសាងសង់អនុស្សនីយ៍អគ្គិសនី និងបណ្តាញបញ្ជូន។

ក្រុមហ៊ុន PESTECH (Myanmar) Limited (ហៅកាត់ថា “PML”) បានធ្វើប្រតិបត្តិការអាជីវកម្មក្នុងនាមជាក្រុមហ៊ុនឯកជនទទួលខុសត្រូវ មានកម្រិតដែលមានកម្មសិទ្ធិ ១០០% ក្រោមលេខចុះបញ្ជីពាណិជ្ជកម្ម ១១៧១ FC/២០១៦-២០១៧ ចុះថ្ងៃទី២៤ ខែមីនា ឆ្នាំ២០១៧ ដែលបានចេញផ្សាយដោយ ក្រសួងផែនការ និងហិរញ្ញវត្ថុនៃរដ្ឋាភិបាលរបស់សាធារណរដ្ឋសហភាពមីយ៉ាន់ម៉ា។ ដើមទុនចុះបញ្ជីរបស់ ក្រុមហ៊ុនមានសមតុល្យ ៥០.០០០ ដុល្លារអាមេរិក ដែលស្មើនឹង ៥០.០០០ភាគហ៊ុនធម្មតា។

សកម្មភាពចម្បងរបស់ PML គឺការផ្តល់ជូនគម្រោងគ្រប់គ្រងប្រព័ន្ធបណ្តាញអគ្គិសនី ការសាងសង់ ការរចនា និងការតំឡើងខ្សែ បញ្ជូន និងសេវាកម្មពាក់ព័ន្ធនៅក្នុងឧស្សាហកម្មថាមពល។

ក្រុមហ៊ុន PESTECH Hinthar Corporation Limited (“PHC”) បានចុះបញ្ជីក្នុងនាមជាក្រុមហ៊ុនឯកជនទទួលខុសត្រូវមានកម្រិត នៅថ្ងៃទី២៤ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០១៩ ដែលភាគហ៊ុន ៦០% កាន់កាប់ដោយ PML ក្រោមច្បាប់ក្រុមហ៊ុនមីយ៉ាន់ម៉ា ឆ្នាំ២០១៧។ ដើមទុន ចុះបញ្ជីមានចំនួន ៥០.០០០ ដុល្លារអាមេរិកដែលស្មើនឹង ៥០.០០០ ភាគហ៊ុនធម្មតា។

ព័ត៌មានអំពីក្រុមហ៊ុន (ត)

សកម្មភាពអាជីវកម្មចម្បងរបស់ PESTECH Hinthar Corporation Limited ("PHC") គឺបង្កើតហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធនៃវិស័យថាមពល និងលើកកម្ពស់ផ្នែកថាមពលដូចជាការផលិត ការបញ្ជូន និងការចែកចាយថាមពល ប្រព័ន្ធ Microgrid និងហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធថាមពល ផ្សេងៗជូនទៅដល់តំបន់ជនបទ នៃសាធារណរដ្ឋសហភាពមីយ៉ាន់ម៉ា។

ក្រុមហ៊ុន PESTECH Microgrid Limited ("PMG") បានចុះបញ្ជីក្នុងនាមជាក្រុមហ៊ុនឯកជនទទួលខុសត្រូវមានកម្រិតនៅ ថ្ងៃទី១៤ ខែ កុម្ភៈ ឆ្នាំ២០២០ ដែល៩០% កាន់កាប់ដោយ PHC ក្រោមការគ្រប់គ្រងស្របច្បាប់របស់ក្រុមហ៊ុនមីយ៉ាន់ម៉ាឆ្នាំ២០១៧។ ដើមទុនចុះបញ្ជី មានចំនួន ១០.០០០ដុល្លារអាមេរិក ដែលស្មើនឹង១០.០០០ ភាគហ៊ុនធម្មតា។

សកម្មភាពអាជីវកម្មចម្បងរបស់ PMG គឺផ្តល់ប្រព័ន្ធ Microgrid និងហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធថាមពលផ្សេងៗជូនតំបន់ជនបទ នៃសាធារណរដ្ឋ សហភាពមីយ៉ាន់ម៉ា។

ក្រុមហ៊ុនចាត់ទុកក្រុមហ៊ុន PHC និងក្រុមហ៊ុន PMG ជាក្រុមហ៊ុនបុត្រសម្ព័ន្ធដោយប្រយោល។

ការិយាល័យចុះបញ្ជីរបស់ក្រុមហ៊ុន ស្ថិតនៅជាន់ទី១០ អគារលេខ៣៥ មហាវិថីម៉ៅសេទុង ភូមិ៩ សង្កាត់បឹងកេងកង១ ខណ្ឌបឹងកេងកង រាជធានីភ្នំពេញ ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា។

ការិយាល័យចុះបញ្ជីរបស់ PML PHC និងPMG ស្ថិតនៅអគារលេខ ២៤-២៦ ផ្លូវ South Race Course បន្ទប់ PH-C ជាន់ Penthouse ខុនដូ Race Course តំបន់ Tamwe ទីក្រុងយ៉ានហ្គន នៃសាធារណរដ្ឋសហភាពមីយ៉ាន់ម៉ា។

ក្រុមហ៊ុនពុំមានការផ្លាស់ប្តូរជាសារវន្តលើសកម្មភាពចម្បងរបស់ក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុនបុត្រសម្ព័ន្ធ និងស្ថានភាពប្រតិបត្តិការ នៅក្នុង អំឡុងកាលបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍នេះទេ។

លទ្ធផលនៃប្រតិបត្តិការ

លទ្ធផលនៃប្រតិបត្តិការរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុនសម្រាប់ចុងបញ្ចប់ការិយបរិច្ឆេទថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២ និងស្ថានភាព នៅក្នុងការិយបរិច្ឆេទនេះ ត្រូវបានកំណត់នៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនេះ។

ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល បានធ្វើសេចក្តីណែនាំឱ្យមានការបែងចែកភាគលាភចុងក្រោយចំនួន ០.០០៦៥ ដុល្លារអាមេរិកក្នុងមួយភាគហ៊ុន ដែល មានសមតុល្យ ៤៨៧.០០០ ដុល្លារអាមេរិក នៅក្នុងចុងបញ្ចប់ការិយបរិច្ឆេទថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១ ចុះថ្ងៃទី២៨ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១។

ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល

សមាជិកក្រុមប្រឹក្សាភិបាលរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុនអំឡុងការិយបរិច្ឆេទ និងកាលបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍មានដូចខាងក្រោម៖

ឈ្មោះ	មុខតំណែង	ថ្ងៃខែតែងតាំង
Mr. Lim Pay Chuan	ប្រធានក្រុមប្រឹក្សាភិបាលប្រតិបត្តិ	ថ្ងៃទី៥ ខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ២០១០
Mr. Lim Ah Hock	អភិបាលប្រតិបត្តិ	ថ្ងៃទី៥ ខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ២០១០
Mr. Tan Pu Hooi	អភិបាលប្រតិបត្តិ	ថ្ងៃទី២៧ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០១៨
Mr. Han Fatt Juan	អភិបាលប្រតិបត្តិ/នាយកប្រតិបត្តិ	ថ្ងៃទី២៧ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០១៨
Mr. Dav Ansan	អភិបាលមិនមែនប្រតិបត្តិឯករាជ្យ	ថ្ងៃទី២៩ ខែសីហា ឆ្នាំ២០១៨

សវនករ

របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុនគិតត្រឹមថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២ សម្រាប់ចុងបញ្ចប់ការិយបរិច្ឆេទ ត្រូវបានធ្វើសវនកម្មដោយក្រុមហ៊ុន ហ្គេន សនចុន (ខេមបូឌា) លីមីតធីត។

អត្ថប្រយោជន៍របស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល

ក្នុងអំឡុង និងការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់នេះ មិនមានការរៀបចំណាមួយដែលសម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន មានគោលបំណងអនុញ្ញាតឱ្យក្រុមប្រឹក្សាភិបាលបច្ចុប្បន្នរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ទទួលបាននូវអត្ថប្រយោជន៍តាមរយៈការជាវភាគហ៊ុន ឬប័ណ្ណបំណុលរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ឬសាជីវកម្មស្ថាប័នផ្សេងទៀតនោះទេ។

ចាប់តាំងពីចុងបញ្ចប់នៃចុងការិយបរិច្ឆេទមុន មិនមានក្រុមប្រឹក្សាភិបាលបច្ចុប្បន្នរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុនណាម្នាក់បានទទួល ឬមានសិទ្ធិទទួលបានអត្ថប្រយោជន៍ណាមួយឡើយក្រោមហេតុផលនៃកិច្ចសន្យាដែលធ្វើឡើងដោយសម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ឬសាជីវកម្មដែលពាក់ព័ន្ធជាមួយសមាជិកនៃក្រុមប្រឹក្សាភិបាល ឬជាមួយក្រុមហ៊ុន ដែលក្រុមប្រឹក្សាភិបាលមានផលប្រយោជន៍ជាសារវន្តនៃផ្នែកហិរញ្ញវត្ថុ លើកលែងតែអត្ថប្រយោជន៍ដែលបានបង្ហាញនៅក្នុងកំណត់សម្គាល់ ២៩ នៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនោះទេ។

ការទទួលខុសត្រូវរបស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ

ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល មានទំនួលខុសត្រូវក្នុងការអះអាងបញ្ជាក់ថា របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុផ្តល់នូវទិដ្ឋភាពពិត និងត្រឹមត្រូវជាសារវន្តពីស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន គិតត្រឹមថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២ និងលទ្ធផលហិរញ្ញវត្ថុ ព្រមទាំងលំហូរសាច់ប្រាក់សម្រាប់ចុងបញ្ចប់ការិយបរិច្ឆេទ។ នៅពេលរៀបចំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុទាំងនេះ ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលតម្រូវឱ្យ៖

- (ក) អនុម័តនូវគោលនយោបាយគណនេយ្យដែលសមស្រប ដោយផ្អែកលើការវិនិច្ឆ័យ និងការប៉ាន់ប្រមាណយ៉ាងសមហេតុផល និងប្រុងប្រយ័ត្ន ហើយធ្វើការអនុវត្តប្រកបដោយសង្គតិភាព
- (ខ) គោរពតាមតម្រូវការលាតត្រដាងនៃស្តង់ដាររបាយការណ៍ទាក់ទងនឹងហិរញ្ញវត្ថុអន្តរជាតិនៃកម្ពុជា ឬប្រសិនបើមានការប្រាសចាកណាមួយពីតម្រូវការទាំងនោះ ក្នុងការបង្ហាញនូវភាពពិត និងត្រឹមត្រូវ ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលត្រូវប្រាកដថាការប្រាសចាកទាំងនេះ ត្រូវបានលាតត្រដាង ពន្យល់ និងកំណត់បរិមាណឱ្យបានត្រឹមត្រូវនៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ
- (គ) រក្សាទុកកំណត់ត្រាគណនេយ្យបានគ្រប់គ្រាន់ និងប្រព័ន្ធត្រួតពិនិត្យផ្ទៃក្នុងប្រកបដោយប្រសិទ្ធភាព
- (ឃ) រៀបចំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ដោយផ្អែកលើមូលដ្ឋាននិរន្តរភាពនៃដំណើរការអាជីវកម្ម លើកលែងតែក្នុងករណីមិនអាចសន្មតថា ក្រុមបុត្រសម្ព័ន្ធ និងក្រុមហ៊ុន នឹងបន្តធ្វើប្រតិបត្តិការអាជីវកម្មរបស់ខ្លួន នាពេលអនាគតបន្តទៀតបាន និង
- (ង) ត្រួតពិនិត្យ និងដឹកនាំក្រុមបុត្រសម្ព័ន្ធ និងក្រុមហ៊ុនឱ្យមានប្រសិទ្ធភាព ចូលរួមលើរាល់សេចក្តីសម្រេចចិត្តសំខាន់ៗទាំងអស់ដែលប៉ះពាល់ដល់ប្រតិបត្តិការ និងដំណើរការរបស់ក្រុមបុត្រសម្ព័ន្ធ និងក្រុមហ៊ុន ហើយត្រូវប្រាកដថារាល់ការសម្រេចចិត្តនិង/ឬ សេចក្តីណែនាំនេះត្រូវបានឆ្លុះបញ្ចាំងយ៉ាងត្រឹមត្រូវនៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ។

ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល ក៏មានទំនួលខុសត្រូវក្នុងការថែរក្សាទ្រព្យសម្បត្តិរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ហើយក៏ត្រូវចាត់វិធានការឱ្យសមស្រប ដើម្បីទប់ស្កាត់ និងរកឱ្យឃើញការក្លែងបន្លំ និងភាពមិនប្រក្រតីផ្សេងៗ។

ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលធានាអះអាងថា សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន បានអនុវត្តតាមរាល់តម្រូវការខាងលើក្នុងការរៀបចំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ។

សេចក្តីថ្លែងការណ៍របស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល

តាមមតិយោបល់របស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលបានភ្ជាប់មកជាមួយរួមមាន របាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ របាយការណ៍ចំណេញ ឬខាត និងចំណូលពេញលេញផ្សេងៗ របាយការណ៍បម្រែបម្រួលមូលធន និងរបាយការណ៍លំហូរសាច់ប្រាក់ ព្រមទាំងកំណត់សម្គាល់ផ្សេងទៀត ត្រូវបានបង្ហាញនូវទិដ្ឋភាពពិត និងត្រឹមត្រូវលើស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុរបស់ សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន នាការិយបរិច្ឆេទគិតត្រឹមថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២ ព្រមទាំងលទ្ធផលហិរញ្ញវត្ថុ និងស្ថានភាពលំហូរសាច់ប្រាក់ សម្រាប់ដំណាច់ ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ដោយអនុលោមតាមស្តង់ដាររបាយការណ៍ទាក់ទងនឹងហិរញ្ញវត្ថុអន្តរជាតិនៃកម្ពុជា។

ជំនួសឱ្យក្រុមប្រឹក្សាភិបាល



Lim Pay Chuan
ប្រធានក្រុមប្រឹក្សាភិបាល

ទីក្រុងភ្នំពេញ ប្រទេសម៉ាឡេស៊ី
ថ្ងៃទី២១ ខែកញ្ញា ឆ្នាំ២០២២



Grant Thornton

របាយការណ៍របស់សវនករឯករាជ្យ

ប្រធាន សន្តតុន (ខេមបូឌា) លីមីតធីត

ជាន់ទី២០ អាគារកាណាឌីយ៉ា

៣១៥ ផ្លូវព្រះអង្គខ្នង

(កែងមហាវិថីព្រះមុនីវង្ស)

សង្កាត់វត្តភ្នំ ខណ្ឌដូនពេញ

រាជធានីភ្នំពេញ

ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា

លេខទូរស័ព្ទ +៨៥៥ ២៣ ៩៦៦ ៥២០

www.grantthornton.com.kh

ជូនចំពោះភាគហ៊ុនិករបស់ ផេសប៊ិក (ខេមបូឌា) ម.ក

មតិយោបល់

យើងខ្ញុំបានធ្វើសវនកម្មទៅលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ក្រុមហ៊ុនផេសប៊ិក (ខេមបូឌា) ម.ក ("ក្រុមហ៊ុន") និងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុនបុត្រសម្ព័ន្ធរបស់ខ្លួន (ដែលតទៅនេះហៅកាត់ថា "សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន") ដែលរួមមានរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុគិតត្រឹមថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២ របាយការណ៍ចំណូលលម្អិត របាយការណ៍បម្រែបម្រួលមូលធន និងរបាយការណ៍លំហូរសាច់ប្រាក់ សម្រាប់ចុងបញ្ចប់ការិយបរិច្ឆេទ និងកំណត់សម្គាល់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ដែលបានរួមបញ្ចូលទាំងសេចក្តីសង្ខេបទៅលើគោលការណ៍គណនេយ្យសំខាន់ៗ និងសេចក្តីពន្យល់ព័ត៌មានផ្សេងៗទៀត។

តាមមតិរបស់យើងខ្ញុំ របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុបានបង្ហាញនូវទិដ្ឋភាពពិត និងត្រឹមត្រូវជាសារវន្តអំពីស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុនគិតត្រឹមថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២ ព្រមទាំងលទ្ធផលនៃប្រតិបត្តិការអាជីវកម្ម និងស្ថានភាពលំហូរសាច់ប្រាក់ សម្រាប់ចុងបញ្ចប់ការិយបរិច្ឆេទ ដោយអនុលោមទៅតាមស្តង់ដាររបាយការណ៍ទាក់ទងនឹងហិរញ្ញវត្ថុអន្តរជាតិនៃកម្ពុជា ("CIFRSs")។

មូលដ្ឋាននៃការបញ្ជាក់មតិយោបល់

យើងខ្ញុំបានធ្វើសវនកម្ម ដោយអនុលោមតាមស្តង់ដារសវនកម្មអន្តរជាតិនៃកម្ពុជា ("CISAs")។ ការទទួលខុសត្រូវរបស់យើងខ្ញុំស្ថិតក្រោមស្តង់ដារទាំងនោះ គឺត្រូវបានរៀបរាប់បន្ថែមនៅក្នុងផ្នែកការទទួលខុសត្រូវរបស់សវនករសម្រាប់ការធ្វើសវនកម្មលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ។ យើងខ្ញុំមានឯករាជ្យភាពពីក្រុមហ៊ុន ដោយអនុលោមតាមក្រមប្រឹក្សាស្តង់ដារវិជ្ជាជីវៈគណនេយ្យអន្តរជាតិ ក្រមសីលធម៌ របស់គណនេយ្យករជំនាញ (រួមទាំងស្តង់ដារឯករាជ្យអន្តរជាតិ) ("IESBA Code") រួមជាមួយនឹងតម្រូវការក្រមសីលធម៌ ដែលពាក់ព័ន្ធនឹងការធ្វើសវនកម្មរបស់យើងខ្ញុំ ទៅលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុក្នុងព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា ហើយយើងខ្ញុំបានបំពេញការទទួលខុសត្រូវទៅតាមតម្រូវការក្រមសីលធម៌ទាំងនោះ និង IESBA Code។ យើងខ្ញុំជឿជាក់ថាភស្តុតាងសវនកម្ម ដែលយើងខ្ញុំទទួលបាន គឺគ្រប់គ្រាន់ និងសមស្របដើម្បីផ្តល់មូលដ្ឋានសម្រាប់មតិយោបល់របស់យើងខ្ញុំ។

បញ្ហាសវនកម្មសំខាន់ៗ

បញ្ហាសវនកម្មសំខាន់ៗ គឺជាបញ្ហាទាំងឡាយដែលកើតមាននៅក្នុងការវិនិច្ឆ័យប្រកបដោយវិជ្ជាជីវៈរបស់យើងខ្ញុំដែលមានសារៈសំខាន់បំផុតនៅក្នុងការធ្វើសវនកម្មរបស់យើងខ្ញុំលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុនសម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទបច្ចុប្បន្ន។ បញ្ហាទាំងនេះត្រូវបានដោះស្រាយក្នុងបរិបទនៃការធ្វើសវនកម្មរបស់យើងខ្ញុំទៅលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុនជាមួយការបញ្ជាក់មតិយោបល់សវនកម្មរបស់យើងខ្ញុំ ហើយយើងខ្ញុំមិនធ្វើការបញ្ជាក់មតិយោបល់ដាច់ដោយឡែកទាក់ទងនឹងបញ្ហាទាំងនេះឡើយ។

គណនេយ្យករជំនាញ និងសវនករប្រតិបត្តិ

សមាជិកភាពប្រធាន សន្តតុន អន្តរជាតិ។ ប្រធាន សន្តតុន អន្តរជាតិ និងសមាជិក គឺមិនមែនជាដៃគូរពាណិជ្ជកម្មទូទាំងសកលលោកទេ។ រាល់សេវាកម្មនានាត្រូវបានផ្តល់យ៉ាងឯករាជ្យដោយសមាជិកនីមួយៗ។



Grant Thornton

ខាងក្រោមនេះជាបញ្ហាសវនកម្មសំខាន់ៗ ដែលបានកំណត់អត្តសញ្ញាណក្នុងការធ្វើសវនកម្មរបស់យើងខ្ញុំទៅលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ក្រុមហ៊ុន៖

បញ្ហាសវនកម្មសំខាន់ៗ	វិធីសាស្ត្រដែលសវនករយើងខ្ញុំកំណត់នូវបញ្ហាសវនកម្មសំខាន់ៗ
<p>ការទទួលស្គាល់ចំណូល និងថ្លៃដើមក្នុងកិច្ចសន្យាសាងសង់</p> <p>ការទទួលស្គាល់ចំណូល និងថ្លៃដើមទៅលើកិច្ចសន្យាសាងសង់ គឺត្រូវបានទទួលស្គាល់ដោយអនុលោមជាមួយគោលនយោបាយគណនេយ្យ និងការប៉ាន់ស្មាន ការសន្មត និងការវិនិច្ឆ័យសំខាន់ៗ ដូចដែលបានបកស្រាយលម្អិតនៅក្នុងកំណត់សម្គាល់ ៤.៤ និង៥ ទៅលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនានា។</p> <p>យើងខ្ញុំផ្តោតសំខាន់ទៅលើការវិនិច្ឆ័យ និងការប៉ាន់ស្មានសំខាន់ៗរបស់គណៈគ្រប់គ្រងត្រូវបានរួមបញ្ចូលទៅក្នុងការកំណត់ដូចខាងក្រោម៖</p> <ul style="list-style-type: none"> (i) តម្លៃប្រតិបត្តិការលើកិច្ចសន្យាសាងសង់ដោយគិតបញ្ចូលទាំងសមាសធាតុហិរញ្ញវត្ថុសំខាន់ៗ (ii) តម្លៃសមស្របក្នុងការផ្តល់សេវាកម្មដែលពាក់ព័ន្ធ និងការបែងចែកលើសាច់ប្រាក់ដែលបានទទួល ឬត្រូវទទួលបាននៃសេវាកម្មនីមួយៗ (iii) ដំណាក់កាលក្នុងការបំពេញកិច្ចការដោយប្រើប្រាស់វិធីសាស្ត្រធាតុចេញ ដោយផ្អែកលើដំណាក់កាលក្នុងការបញ្ចប់គម្រោងអភិវឌ្ឍន៍ ដោយមានការបញ្ជាក់ពីវិស្វករជំនាញ ឬអ្នកប្រឹក្សាជំនាញ (iv) វិសាលភាពនៃថ្លៃដើមកិច្ចសន្យាដែលបានកើតឡើងរហូតដល់កាលបរិច្ឆេទបច្ចុប្បន្ន (v) ថ្លៃដើមកិច្ចសន្យាសាងសង់សរុប និងថ្លៃដើមក្នុងការបញ្ចប់ការសាងសង់ និង (vi) សំវិធានធនទៅលើការខូចខាតដែលបានបញ្ជាក់ 	<p>ក្នុងការដោះស្រាយបញ្ហាសំខាន់ៗទាំងនេះ យើងខ្ញុំបានអនុវត្តនូវនីតិវិធីផ្សេងៗដូចខាងក្រោម៖</p> <ul style="list-style-type: none"> - រយៈពេលប្រើប្រាស់ និងលក្ខខណ្ឌដែលបានកំណត់នៅក្នុងកិច្ចសន្យាជាមួយអតិថិជន និងអ្នកម៉ៅការបន្ត/អ្នកផ្គត់ផ្គង់ ដើម្បីកំណត់នូវកិច្ចសន្យាសំខាន់ៗដាច់ដោយឡែក និងបានវាយតម្លៃទំនាក់ទំនងរវាងចំណូល និងថ្លៃដើមដែលបានទទួលស្គាល់ - បានវាយតម្លៃទៅលើចំណូលពីកិច្ចសន្យាសាងសង់សរុប តាមរយៈការពិនិត្យមើលភស្តុតាង ដូចជាកិច្ចសន្យាសាងសង់ ដែលបានអនុម័តក្នុងការបញ្ជាទិញ និងទំនាក់ទំនងជាមួយអតិថិជន និងការផ្ទៀងផ្ទាត់ទៅលើដំណើរការទូទាត់សង។ ក្នុងករណីដែលគម្រោងត្រូវបានពន្យារពេល បានធ្វើការវាយតម្លៃទៅលើភាពចាំបាច់ និងភាពគ្រប់គ្រាន់លើសំវិធានធនលើការខូចខាតដែលបានបញ្ជាក់ដោយផ្អែកទៅលើប៉ាន់ស្មានរបស់គណៈគ្រប់គ្រង និងត្រូវបានត្រួតពិនិត្យទៅលើឯកសារយោង ដែលមានដូចជាឯកសារទាក់ទងជាមួយអតិថិជន ឬអ្នកប្រឹក្សាយោបល់ ការពន្យារពេលទៅលើការអនុម័ត និងដំណើរការបង្កើតរបាយការណ៍ដែលបញ្ជាក់ពីហេតុផលនៃការពន្យារពេល - បានវាយតម្លៃពីភាពសមស្រប និងភាពស្ថិតស្ថេរនៃការសន្មតសំខាន់ៗដែលបានប្រើប្រាស់ដោយគណៈគ្រប់គ្រងដើម្បីកំណត់តម្លៃប្រតិបត្តិការនៃកិច្ចសន្យាសាងសង់ដោយរួមបញ្ចូលទាំងសមាសធាតុហិរញ្ញវត្ថុសំខាន់ៗ តម្លៃសមស្របនៃសេវាកម្មដែលត្រូវទទួលបាន និង/ឬត្រូវទទួលបាននៃសេវាកម្មនីមួយៗ - បានវាយតម្លៃលើលទ្ធភាព សមត្ថភាព និងគោលបំណងអ្នកប្រឹក្សាយោបល់វិស្វករឯករាជ្យ ឬវិស្វកររបស់ក្រុមហ៊ុន - ពិនិត្យមើលដំណាក់កាលក្នុងការបំពេញកិច្ចសន្យាសាងសង់លើមូលដ្ឋានគំរូទៅលើការបំពេញរបាយការណ៍ដោយវិស្វករជំនាញ ឬអ្នកប្រឹក្សាយោបល់ - បានវាយតម្លៃលើមូលដ្ឋានដែលបានប្រើប្រាស់ក្នុងការកំណត់ចំណាយកិច្ចសន្យាគម្រោងថវិកា - បានវាយតម្លៃលើចំណាយជាក់ស្តែងដែលបានកើតឡើង និងចំណាយបង្ក ដោយពិនិត្យមើលភស្តុតាងដែលមានដូចជាដំណើរការក្នុងការទាមទារសំណងរបស់អ្នកម៉ៅការ និងការចេញវិក្កយបត្ររបស់អ្នកផ្គត់ផ្គង់ក្នុងអំឡុងឆ្នាំហិរញ្ញវត្ថុ និង/ឬឆ្នាំហិរញ្ញវត្ថុបន្ទាប់

គណនេយ្យករជំនាញ និងសវនករប្រតិបត្តិ
 សមាជិកភាពហ្គេន សនចុន អន្តរជាតិ។ ហ្គេន សនចុន អន្តរជាតិ និងសមាជិក គឺមិនមែនជាដៃគូរពាណិជ្ជកម្មទូទាំងសកលលោកទេ។ រាល់សេវាកម្មនានាត្រូវបានផ្តល់យ៉ាងឯករាជ្យដោយសមាជិកនីមួយៗ។



Grant Thornton

	<ul style="list-style-type: none"> - ធ្វើការសម្ភាសអ្នកប្រឹក្សាយោបល់វិស្វករឯករាជ្យ ដើម្បីស្វែងយល់ពីមូលដ្ឋានដែលបានប្រើប្រាស់ក្នុងការផ្ទៀងផ្ទាត់ដំណាក់កាលក្នុងការបញ្ចប់ការសាងសង់ និង - ធ្វើការសម្ភាសក្រុមគណៈគ្រប់គ្រងគម្រោងលើការសម្រេចបាននូវគម្រោងចំណាយដែលបានព្យាករណ៍ទុកក្នុងការបញ្ចប់ការសាងសង់លើគម្រោងឯកជនដាច់ដោយឡែក។
<p>លទ្ធភាពដែលអាចប្រមូលបានមកវិញនៃគណនីអតិថិជនត្រូវទទួល និងទ្រព្យសកម្មកិច្ចសន្យា</p> <p>CIFRS ៩ ណែនាំពីគំរូឱនភាពនៃការខាតបង់ឥណទានដែលបានរំពឹងទុក (“ECL”) ដែលតម្រូវឱ្យមានការប្រើប្រាស់ការសន្មតសំខាន់ៗអំពីលក្ខខណ្ឌសេដ្ឋកិច្ចនាពេលអនាគត ហើយហានិភ័យឥណទានរបស់អតិថិជនក្នុងការគណនាសំវិធានធនលើការខាតបង់។ សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុនបានវាយតម្លៃលើរយៈពេលនៃការខាតបង់ឥណទាននៃសមតុល្យរបស់គណនីអតិថិជនត្រូវទទួល និងទ្រព្យសកម្មកិច្ចសន្យាដែលរំពឹងទុកដោយប្រើប្រាស់វិធីសាស្ត្រសាមញ្ញ។ ដូចដែលបានបង្ហាញក្នុងកំណត់សម្គាល់ ១០ និង ១២ ទៅលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុនមានទ្រព្យសកម្មកិច្ចសន្យា និងគណនីពាណិជ្ជត្រូវទទួលគិតត្រឹមថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២ ហើយទាំងនេះជាកត្តាបង្កឱ្យមានហានិភ័យឥណទាន។ យើងខ្ញុំផ្តោតសំខាន់ទៅលើបញ្ហានេះ ព្រោះការវាយតម្លៃរបស់គណៈគ្រប់គ្រងលើ ECL តម្រូវឱ្យមានការវិនិច្ឆ័យសំខាន់ៗទៅលើអត្រាការខាតបង់ដែលបានរំពឹងទុក ព័ត៌មានយោងទៅមុខ និងការប៉ាន់ស្មានដែលអាចកើតមាន។ ព័ត៌មានលម្អិតនៃគោលនយោបាយគណនេយ្យប៉ាន់ស្មាន និងការសន្មតសំខាន់ៗ ព្រមទាំងការគ្រប់គ្រងហានិភ័យឥណទានដែលបានប្រើប្រាស់ដោយសម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ត្រូវបានបង្ហាញនៅក្នុងកំណត់សម្គាល់ ៤.៨ ៥ (ក) និង ៣៣ (ក) នៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ។</p>	<p>ក្នុងការដោះស្រាយបញ្ហាសំខាន់ៗទាំងនេះ យើងខ្ញុំបានអនុវត្តនូវនីតិវិធីមួយចំនួនដូចខាងក្រោម៖</p> <ul style="list-style-type: none"> - ស្វែងយល់ពីរបៀបដែលសម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុនកំណត់អត្តសញ្ញាណ និងវាយតម្លៃលើ ECL សម្រាប់គណនីពាណិជ្ជដែលត្រូវទទួល និងទ្រព្យសកម្មកិច្ចសន្យា - ត្រួតពិនិត្យឡើងវិញនូវប្រភពទិន្នន័យសំខាន់ៗ និងការសន្មតលើទិន្នន័យដែលបានប្រើប្រាស់ក្នុងកំណត់អត្រាលំនាំដើម និងបច្ចុប្បន្ន និងការកែប្រែកត្តាដែលបានយោងទៅមុខ - ពិចារណាលើកាលកំណត់នៃបំណុល ក៏ដូចជានិទ្ទាការនៃប្រមូលផ្តុំដើម្បីវាយតម្លៃលើការប្រមូលផ្តុំហានិភ័យ - ទទួលបានការបញ្ជាក់ពីកូនបំណុល និងត្រួតពិនិត្យលើលទ្ធភាពដែលអាចប្រមូលបានមកវិញ តាមរយៈរក្សាទុកនូវភស្តុតាងជាកិច្ចបញ្ជាក់ពីកូនបំណុលលើមូលដ្ឋានបន្តបន្ទាប់រហូតដល់ចុងបញ្ចប់ការិយបរិច្ឆេទ។

គណនេយ្យករជំនាញ និងសវនករប្រតិបត្តិ

សមាជិកភាពប្រៀប សនចុន អន្តរជាតិ។ ប្រៀប សនចុន អន្តរជាតិ និងសមាជិក គឺមិនមែនជាដៃគូពាណិជ្ជកម្មទូទាំងសកលលោកទេ។ រាល់សេវាកម្មនានាត្រូវបានផ្តល់យ៉ាងឯករាជ្យដោយសមាជិកនីមួយៗ។



Grant Thornton

ព័ត៌មានផ្សេងៗ

គណៈគ្រប់គ្រង មានទំនួលខុសត្រូវទាំងស្រុងទៅលើព័ត៌មានផ្សេងៗ។ ព័ត៌មានផ្សេងៗទាំងនោះរួមមានរបាយការណ៍របស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល ប៉ុន្តែមិនរួមបញ្ចូលរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ក្រុមហ៊ុន និងរបាយការណ៍សវនកម្មរបស់យើងខ្ញុំឡើយ។

មតិយោបល់របស់យើងខ្ញុំទៅលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ មិនបានគ្របដណ្តប់ទៅលើព័ត៌មានផ្សេងៗទេ។ ហើយយើងខ្ញុំក៏មិនផ្តល់ការធានាក្នុងទម្រង់បែបណាមួយឡើយ។

ភ្ជាប់ជាមួយការធ្វើសវនកម្មរបស់យើងខ្ញុំលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ក្រុមហ៊ុន យើងខ្ញុំមានទំនួលខុសត្រូវក្នុងការអានព័ត៌មានផ្សេងៗ ហើយពិចារណាថាតើព័ត៌មានផ្សេងៗនោះ មានវិសមភាពជាសារវន្តជាមួយនឹងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុឬទេ ឬចំណេះដឹងរបស់យើងខ្ញុំដែលទទួលបានពីការធ្វើសវនកម្ម ថាតើព័ត៌មានទាំងនោះអាចមានកំហុសឆ្គងជាសារវន្ត ឬទេ។

ប្រសិនបើ ផ្អែកតាមការងារដែលយើងធ្វើសវនកម្ម យើងខ្ញុំសន្មតថាមានកំហុសជាសារវន្តកើតឡើងលើព័ត៌មានផ្សេងៗទាំងនេះ យើងខ្ញុំត្រូវរាយការណ៍ទៅតាមស្ថានភាពជាក់ស្តែង។ យើងខ្ញុំមិនមានអ្វីត្រូវរាយការណ៍នៅក្នុងករណីនេះឡើយ។

ការទទួលខុសត្រូវរបស់គណៈគ្រប់គ្រងលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ

គណៈគ្រប់គ្រងរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ទទួលខុសត្រូវក្នុងការរៀបចំ និងការបង្ហាញរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុទាំងនេះឱ្យបានត្រឹមត្រូវដោយអនុលោមទៅតាមស្តង់ដាររបាយការណ៍ទាក់ទងនឹងហិរញ្ញវត្ថុអន្តរជាតិនៃកម្ពុជា ("CIFRSs") និងទទួលខុសត្រូវលើការត្រួតពិនិត្យផ្ទៃក្នុង ដែលគណៈគ្រប់គ្រងកំណត់ថាវាមានភាពចាំបាច់ក្នុងការរៀបចំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ មិនឱ្យមានការរាយការណ៍ខុសជាសារវន្ត ដែលបណ្តាលមកពីការក្លែងបន្លំ ឬកំហុសឆ្គងផ្សេងៗ។

ក្នុងការរៀបចំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ គណៈគ្រប់គ្រងមានទំនួលខុសត្រូវចំពោះការវាយតម្លៃទៅលើសមត្ថភាពរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ក្នុងការបន្តប្រតិបត្តិការ ដោយផ្អែកលើមូលដ្ឋាននិរន្តរភាព ការលាតត្រដាង ប្រសិនបើមានបញ្ហាទាក់ទងនឹងនិរន្តរភាព និងការប្រើប្រាស់និរន្តរភាពជាមូលដ្ឋានគណនេយ្យ លុះត្រាតែគណៈគ្រប់គ្រងមានគោលបំណងវិសាយសម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ឬបញ្ឈប់ ប្រតិបត្តិការ ឬក៏គ្មានជម្រើសផ្សេង ប៉ុន្តែចាំបាច់ត្រូវធ្វើ។

ការទទួលខុសត្រូវរបស់សវនករលើការធ្វើសវនកម្មរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ

គោលបំណងរបស់យើងខ្ញុំ គឺដើម្បីទទួលបាននូវការធានាអះអាងដ៏សមហេតុផលថា របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុទាំងមូលពុំមានលក្ខណៈខុសឆ្គងជាសារវន្ត ដែលបណ្តាលមកពីការក្លែងបន្លំ ឬកំហុសឆ្គង បញ្ហាមតិលើរបាយការណ៍របស់សវនករ ដែលរួមមានមតិយោបល់របស់យើងខ្ញុំ។ ការធានាអះអាងដែលសមហេតុផល គឺជាការធានាអះអាងកម្រិតខ្ពស់ ប៉ុន្តែវាមិនបានធានាថា ការធ្វើសវនកម្មដោយអនុលោមតាមស្តង់ដារសវនកម្មអន្តរជាតិរបស់កម្ពុជា នឹងតែងតែរកឃើញកំហុសខុសឆ្គងនៅពេលវាកើតឡើងនោះទេ។ ការរាយការណ៍ខុសអាចកើតមានឡើងពីការក្លែងបន្លំ ឬកំហុសឆ្គងដែលអាចចាត់ទុកថាជាសារវន្ត នៅពេលដែលកំហុសមួយ ឬកំហុសរួមគ្នាបានធ្វើឱ្យប៉ះពាល់ដល់សេចក្តីសម្រេចចិត្តផ្នែកសេដ្ឋកិច្ចរបស់អ្នកប្រើប្រាស់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនេះ។

គណនេយ្យករជំនាញ និងសវនករប្រតិបត្តិ

សមាជិកភាពប្រៀន សនចុន អន្តរជាតិ។ ប្រៀន សនចុន អន្តរជាតិ និងសមាជិក គឺមិនមែនជាដៃគូរពាណិជ្ជកម្មទូទាំងសកលលោកទេ។ រាល់សេវាកម្មនានាត្រូវបានផ្តល់យ៉ាងឯករាជ្យដោយសមាជិកនីមួយៗ។



Grant Thornton

ជាផ្នែកមួយនៃជាការធ្វើសវនកម្មដោយយោងទៅតាមស្តង់ដារសវនកម្មអន្តរជាតិនៃកម្ពុជា យើងខ្ញុំអនុវត្តនូវវិធានវិនិច្ឆ័យ និងរក្សាមជ្ឈត្តិយមប្រកបដោយវិជ្ជាជីវៈទៅលើការធ្វើសវនកម្ម។ យើងខ្ញុំក៏៖

- កំណត់អត្តសញ្ញាណ និងវាយតម្លៃនូវហានិភ័យនៃការរាយការណ៍ខុសជាសារវន្តនៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបានកើតឡើងដោយការក្លែងបន្លំ ឬកំហុសឆ្គងដោយអចេតនា រៀបចំ និងអនុវត្តនីតិវិធីសវនកម្ម ដែលឆ្លើយតបទៅនឹងហានិភ័យទាំងនោះ រួមទាំងការប្រមូលយកភស្តុតាងសវនកម្មឱ្យបានគ្រប់គ្រាន់ និងសមស្របដើម្បីជាមូលដ្ឋានសម្រាប់បញ្ជាក់មតិយោបល់របស់យើងខ្ញុំ។ ហានិភ័យដែលមិនអាចរកឃើញដោយការរាយការណ៍ខុសជាសារវន្តដែលបណ្តាលមកពីការក្លែងបន្លំ គឺជាកំហុសឆ្គងដោយអចេតនាដោយសារតែការក្លែងបន្លំរួមបញ្ចូលទាំងការរួមគំនិត ការក្លែងបន្លំដោយចេតនា ការលុបចោលដោយចេតនា ការបង្ហាញខុស ឬការល្មើសទៅលើការត្រួតពិនិត្យផ្ទៃក្នុង។
- ធ្វើការស្វែងយល់អំពីការគ្រប់គ្រងផ្ទៃក្នុង ដែលទាក់ទងទៅនឹងការធ្វើសវនកម្ម ដើម្បីបង្កើតនូវនីតិវិធីសវនកម្មដែលសមស្របទៅនឹងកាលៈទេសៈ ប៉ុន្តែមិនមែនជាគោលបំណងក្នុងការបង្ហាញនូវមតិយោបល់លើប្រសិទ្ធភាពនៃការត្រួតពិនិត្យផ្ទៃក្នុងរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុននោះទេ។
- ធ្វើការវាយតម្លៃភាពសមស្របលើគោលនយោបាយគណនេយ្យដែលបានប្រើប្រាស់ និងភាពសមហេតុផលនៃគណនេយ្យប៉ាន់ស្មាន ក៏ដូចជាការបង្ហាញនានាដែលធ្វើឡើងដោយគណៈគ្រប់គ្រង។
- សន្និដ្ឋានដ៏សមស្របមួយទៅលើការប្រើប្រាស់របស់គណៈគ្រប់គ្រងលើមូលដ្ឋាននិរន្តរភាព គណនេយ្យផ្អែកទៅលើភស្តុតាងសវនកម្មដែលទទួលបាន ថាគោលនយោបាយប្រជា ជាសារវន្តបានកើតឡើងទាក់ទងនឹងព្រឹត្តិការណ៍ ឬលក្ខខណ្ឌដែលធ្វើឱ្យមានមន្ទិលសង្ស័យខ្លាំងទៅលើលទ្ធភាពក្នុងការបន្តនិរន្តរភាពរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន។ ប្រសិនបើយើងខ្ញុំសន្និដ្ឋានថា ភាពមិនប្រាកដប្រជាជាសារវន្តនឹងកើតមានឡើងយើងខ្ញុំតម្រូវឱ្យធ្វើការលាតត្រដាងព័ត៌មានចាំបាច់ ដើម្បីទាញការយកចិត្តទុកដាក់នៅក្នុងរបាយការណ៍សវនកម្មរបស់យើងខ្ញុំទៅនឹងការលាតត្រដាងនៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ឬក៏ប្រសិនបើការលាតត្រដាងនោះមិនគ្រប់គ្រាន់ នោះមតិយោបល់មិនត្រឹមត្រូវ នឹងត្រូវបានផ្តល់។ ការសន្និដ្ឋានរបស់យើងខ្ញុំ គឺផ្អែកទៅលើភស្តុតាងសវនកម្មដែលទទួលបានគិតត្រឹមថ្ងៃនៃការចេញរបាយការណ៍សវនកម្មរបស់យើងខ្ញុំ។ ទោះបីយ៉ាងណាក៏ដោយស្ថានភាព ឬក៏ព្រឹត្តិការណ៍នាពេលអនាគតអាចបណ្តាលឱ្យសម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុនមិនអាចបន្តប្រតិបត្តិការជានិរន្តរភាពបាន។
- វាយតម្លៃការបង្ហាញទូទៅ ទម្រង់ និងអត្ថន័យរបស់ព័ត៌មានហិរញ្ញវត្ថុរួមបញ្ចូលទាំងការលាតត្រដាងនានាថាគឺព័ត៌មានហិរញ្ញវត្ថុបង្ហាញនូវប្រតិបត្តិការ និងព្រឹត្តិការណ៍នានាដើម្បីបង្ហាញនូវភាពត្រឹមត្រូវសមស្របរបស់វា។
- ប្រមូលភស្តុតាងសវនកម្មឱ្យបានគ្រប់គ្រាន់ទាក់ទងទៅនឹងព័ត៌មានហិរញ្ញវត្ថុ ឬសកម្មភាពអាជីវកម្មរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ដើម្បីបញ្ជាក់មតិយោបល់ទៅលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ។ យើងខ្ញុំទទួលខុសត្រូវចំពោះការចាត់ចែង ការគ្រប់គ្រង និងការអនុវត្តសវនកម្ម។ យើងខ្ញុំទទួលខុសត្រូវតែមតិយោបល់សវនកម្មរបស់យើងតែប៉ុណ្ណោះ។

យើងខ្ញុំប្រាស្រ័យទាក់ទងជាមួយនឹងគណៈគ្រប់គ្រងទៅលើបញ្ហាផ្សេងៗ ការរៀបចំដែនកំណត់ និងពេលវេលាក្នុងការធ្វើសវនកម្ម និងរបកគំហើញសវនកម្មសំខាន់ៗ រួមបញ្ចូលទាំងកង្វះខាតសំខាន់ៗមួយចំនួនទៅលើការគ្រប់គ្រងផ្ទៃក្នុងដែលយើងខ្ញុំរកឃើញអំឡុងពេលធ្វើសវនកម្ម។

គណនេយ្យករជំនាញ និងសវនករប្រតិបត្តិ
សមាជិកភាពប្រៀប សន្តចុន អន្តរជាតិ។ ប្រៀប សន្តចុន អន្តរជាតិ និងសមាជិក គឺមិនមែនជាដៃគូរពាណិជ្ជកម្មទូទាំងសកលលោកទេ។ រាល់សេវាកម្មនានាត្រូវបានផ្តល់យ៉ាងឯករាជ្យដោយសមាជិកនីមួយៗ។



យើងខ្ញុំក៏ផ្តល់ជូនគណៈគ្រប់គ្រង នូវសេចក្តីថ្លែងការណ៍មួយដែលយើងខ្ញុំបានអនុវត្តទៅតាមតម្រូវការក្រុមសីលធម៌ដែលទាក់ទងនឹងឯករាជ្យភាព ហើយយើងខ្ញុំធ្វើការប្រាស្រ័យទាក់ទងជាមួយនឹងក្រុមប្រឹក្សាភិបាលនូវបញ្ហាទាំងអស់ដែលនឹងគិតថាសមហេតុផលទៅលើឯករាជ្យភាពរបស់យើងខ្ញុំ និងការការពារដែលអាចមាន។

បញ្ហានានាដែលយើងខ្ញុំជម្រាបជូនគណៈគ្រប់គ្រង យើងខ្ញុំកំណត់ទៅលើបញ្ហាណាដែលមានសារៈសំខាន់បំផុតនៅក្នុងការធ្វើសវនកម្មទៅលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទនាពេលបច្ចុប្បន្ន ហើយបញ្ហាទាំងនោះត្រូវកំណត់ថាជា បញ្ហាសវនកម្មសំខាន់ៗ។ យើងខ្ញុំពណ៌នាពីបញ្ហាទាំងនេះនៅក្នុងរបាយការណ៍របស់សវនករយើងខ្ញុំ លើកលែងតែច្បាប់ ឬបទប្បញ្ញត្តិរ៉ាំងស្ទ្រៈដល់ការបង្ហាញជាសាធារណៈ ឬនៅក្នុងកាលៈទេសៈចាំបាច់ណាមួយ យើងខ្ញុំអាចកំណត់ថាបញ្ហានោះ មិនត្រូវបានពណ៌នានៅក្នុងរបាយការណ៍របស់យើងខ្ញុំទេ ព្រោះផលប៉ះពាល់ជាអវិជ្ជមាននឹងត្រូវបានរំពឹងទុកដោយសមហេតុផលថាវាលើសពីផលប្រយោជន៍ជាសាធារណៈ ដែលកើតចេញពីបញ្ហានេះ។

Grant Thornton
ហ្គ្រេន សនចុន (ខេមបូឌា) លីមីតធីត
គណនេយ្យករជំនាញ
សវនករប្រតិស្រុតចុះបញ្ជី



Ng Yee Zent
នាយកសវនករជំនាញ

រាជធានីភ្នំពេញ ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា
ថ្ងៃទី២១ ខែកញ្ញា ឆ្នាំ២០២២

គណនេយ្យករជំនាញ និងសវនករប្រតិស្រុត
សមាជិកភាពហ្គ្រេន សនចុន អន្តរជាតិ។ ហ្គ្រេន សនចុន អន្តរជាតិ និងសមាជិក គឺមិនមែនជាដៃគូពាណិជ្ជកម្មទាំងសកលលោកទេ។
រាល់សេវាកម្មនានាត្រូវបានផ្តល់យ៉ាងឯករាជ្យដោយសមាជិកនីមួយៗ។

របាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន

	កំណត់ សម្គាល់	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២ ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១ ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២ លានរៀល (សម្គាល់ ៤.២)	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១ លានរៀល (សម្គាល់ ៤.២)
ទ្រព្យសកម្ម					
ទ្រព្យសកម្មរយៈពេលវែង					
ទ្រព្យសម្បត្តិ រោងចក្រ និងបរិក្ខារ	៧	១៣.៦០៤	១៤.១៥០	៥៥.៣៦៨	៥៧.៦៦១
ទ្រព្យសកម្មអរូបិយ		៩	៣	៣៧	១២
ទ្រព្យសកម្មកិច្ចសន្យា	១០	១០៩.២៦២	១២២.១៦៧	៤៤៤.៦៩៦	៤៩៧.៨៣១
ទ្រព្យសកម្មរយៈពេលវែងសរុប		១២២.៨៧៥	១៣៦.៣២០	៥០០.១០១	៥៥៥.៥០៤
ទ្រព្យសកម្មរយៈពេលខ្លី					
សន្និធិ	១១	៣.៣៣៨	៣.៥០៨	១៣.៥៨៦	១៤.២៩៥
ទ្រព្យសកម្មកិច្ចសន្យា	១០	១៥៥.៩៥០	១២២.៨៥១	៦៣៤.៧១៧	៥០០.៦១៨
គណនីអតិថិជន និងគណនីត្រូវទទួល ផ្សេងៗ	១២	៣.១៤២	៦.៥០៣	១២.៧៨៨	២៦.៥០១
សមតុល្យត្រូវទទួលពីភាគីពាក់ព័ន្ធ	២៨	២២៤	២	៩១១	៨
សាច់ប្រាក់ និងសមតុល្យធនាគារ	១៣	៩.៨៧២	១៧.១៦៧	៤០.១៧៩	៦៩.៩៥៦
ទ្រព្យសកម្មរយៈពេលខ្លីសរុប		១៧២.៥៣៦	១៥០.០៣១	៧០២.១៨១	៦១១.៣៧៨
ទ្រព្យសកម្មសរុប		២៩៥.៤១១	២៨៦.៣៥១	១.២០២.២៨២	១.១៦៦.៨៨២

កំណត់សម្គាល់ដែលភ្ជាប់មកជាមួយ គឺជាផ្នែកមួយនៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុទាំងនេះ។

របាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន (ត)

		ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១
	កំណត់ សម្គាល់	ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	លានរៀល (សម្គាល់ ៤.២)	លានរៀល (សម្គាល់ ៤.២)
មូលធន និងបំណុល					
មូលធន					
ដើមទុន	១៤	៧.៤៩៤	៧.៤៩៤	៣០.៧២៥	៣០.៧២៥
ដើមទុនបុព្វលាភ	១៥	២.៥៤១	២.៥៤១	១០.៤២២	១០.៤២២
ប្រាក់បម្រុង	១៦	(៤០០)	(៤.២៦៩)	(១.៨៨៣)	(១៧.៤៣៥)
ចំណេញរក្សាទុក		១៧.៣១០	១៧.១៩០	៧០.៤៥២	៧០.០៤០
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណបង្ក		-	-	(៥១)	(២០៦)
មូលធនសរុបបែងចែកទៅម្ចាស់ក្រុមហ៊ុន		២៦.៩៤៥	២២.៩៥៦	១០៩.៦៦៥	៩៣.៥៤៦
ភាគហ៊ុនបន្ទាប់បន្សំ		៨៦	៨៦	៣៥១	៣៥១
មូលធនសរុប		២៧.០៣១	២៣.០៤២	១១០.០១៦	៩៣.៨៩៧
បំណុល					
បំណុលរយៈពេលវែង					
ប្រាក់កម្ចី	១៨	៨២.០៧១	៩១.៥៧៥	៣៣៤.០២៩	៣៧៣.១៦៨
បំណុលភតិសន្យា	៨	២៣០	១៤៨	៩៣៤	៦០៣
ពន្ធពន្យារជាបំណុល	២៦	៩៨៦	៧៧៧	៤.០១៣	៣.១៦៦
ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនិស្សន្ទ	១៩	៤៥២	៤.៣២១	១.៨៣៨	១៧.៦០៨
បំណុលរយៈពេលវែងសរុប		៨៣.៧៣៩	៩៦.៨២១	៣៤០.៨១៤	៣៩៤.៥៤៥
បំណុលរយៈពេលខ្លី					
បំណុលកិច្ចសន្យា	១០	១៦២	-	៦៥៩	-
គណនីអ្នកផ្គត់ផ្គង់ និងគណនីត្រូវបង់ផ្សេងៗ	១៧	៤៦.៩៩៧	៣៣.៣៩៦	១៩១.២៧៥	១៣៦.០៨៩
សមតុល្យត្រូវសងទៅក្រុមហ៊ុនមេ	២៨	២៦.៨៣៤	២៧.០៥៤	១០៩.២១៤	១១០.២៤៥
សមតុល្យត្រូវសងទៅភាគីពាក់ព័ន្ធ	២៨	៨៩.៥៩៧	៩០.៦៦៨	៣៦៤.៦៥៩	៣៦៩.៤៧២
ប្រាក់កម្ចី	១៨	២០.២៨១	១៣.៥៤៤	៨២.៥៤៤	៥៥.១៩២
បំណុលភតិសន្យា	៨	១១៨	១៤	៤៨២	៥៨
ពន្ធលើប្រាក់ចំណូលត្រូវបង់		៦៤២	១.៨១២	២.៦១៩	៧.៣៨៤
បំណុលរយៈពេលខ្លីសរុប		១៨៧.៦៣១	១៦៦.៤៨៨	៧៥១.៤៥២	៦៧៧.៤៤០
បំណុលសរុប		២៦៨.៣៧០	២៦៣.៣០៩	១.០៩២.២៦៦	១.០៧២.៩៨៥
មូលធន និងបំណុលសរុប		២៩៥.៤០១	២៨៦.៣៥១	១.២០២.២៨២	១.១៦៦.៨៨២

កំណត់សម្គាល់ដែលភ្ជាប់មកជាមួយ គឺជាផ្នែកមួយនៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុទាំងនេះ។

របាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុរបស់ក្រុមហ៊ុន

	កំណត់ សម្គាល់	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២ ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១ ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២ លានរៀល (សម្គាល់ ៤.២)	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១ លានរៀល (សម្គាល់ ៤.២)
ទ្រព្យសកម្ម					
ទ្រព្យសកម្មរយៈពេលវែង					
ការវិនិយោគក្នុងក្រុមហ៊ុនបុត្រសម្ព័ន្ធ	៩	៥០	៥០	២០៤	២០៤
ទ្រព្យសម្បត្តិ រោងចក្រ និងបរិក្ខារ	៧	១៣.៦០៤	១៤.១៥០	៥៥.៣៦៨	៥៧.៦៦១
ទ្រព្យសកម្មអរូបិយ		៩	៣	៣៧	១២
ទ្រព្យសកម្មកិច្ចសន្យា	១០	១០៩.២៦២	១២២.១៦៧	៤៤៤.៦៩៦	៤៩៧.៨៣១
ទ្រព្យសកម្មរយៈពេលវែងសរុប		១២២.៩២៥	១៣៦.៣៧០	៥០០.៣០៥	៥៥៥.៧០៨
ទ្រព្យសកម្មរយៈពេលខ្លី					
សន្និធិ	១១	៣.៣៣៨	៣.៥០៨	១៣.៥៨៦	១៤.២៩៥
ទ្រព្យសកម្មកិច្ចសន្យា	១០	១៥៥.៩៥០	១២២.៨៥១	៦៣៤.៧១៧	៥០០.៦១៨
គណនីអតិថិជន និងគណនីត្រូវទទួលផ្សេងៗ	១២	៣.១៤២	៦.៤៩៧	១២.៧៨៨	២៦.៤៧៥
សមតុល្យត្រូវទទួលពីភាគីពាក់ព័ន្ធ	២៨	២២៤	២	៩១១	៨
សមតុល្យត្រូវទទួលពីក្រុមហ៊ុនបុត្រសម្ព័ន្ធ	២៨	៩៧	៧៩	៣៩៥	៣២២
សាច់ប្រាក់ និងសមតុល្យធនាគារ	១៣	៩.៨៦៦	១៧.១៥៤	៤០.១៥៥	៦៩.៩០៣
ទ្រព្យសកម្មរយៈពេលខ្លីសរុប		១៧២.៦១៧	១៥០.០៩១	៧០២.៥៥២	៦១១.៦២១
ទ្រព្យសកម្មសរុប		២៩៥.៥៤២	២៨៦.៤៦១	១.២០២.៨៥៧	១.១៦៧.៣២៩

កំណត់សម្គាល់ដែលភ្ជាប់មកជាមួយ គឺជាផ្នែកមួយនៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុទាំងនេះ។

របាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុរបស់ក្រុមហ៊ុន (ត)

	កំណត់ សម្គាល់	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២ ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១ ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២ លានរៀល (សម្គាល់ ៤.២)	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១ លានរៀល (សម្គាល់ ៤.២)
មូលធន និងបំណុល					
មូលធន					
ដើមទុន	១៤	៧.៤៩៤	៧.៤៩៤	៣០.៧២៥	៣០.៧២៥
ដើមទុនបុព្វលាភ	១៥	២.៥៤១	២.៥៤១	១០.៤២២	១០.៤២២
ប្រាក់បម្រុង	១៦	(៤០០)	(៤.២៦៩)	(១.៨៨៣)	(១៧.៤៣៥)
ចំណេញរក្សាទុក		១៧.៥៤២	១៧.៤០០	៧១.៣៩៥	៧០.៩១២
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណបង្ក		-	-	(៥០)	(២២៣)
មូលធនសរុប		២៧.១៧៧	២៣.១៦៦	១១០.៦០៩	៩៤.៤០១
បំណុល					
បំណុលរយៈពេលវែង					
ប្រាក់កម្ចី	១៨	៨២.០៧១	៩១.៥៧៥	៣៣៤.០២៩	៣៧៣.១៦៨
បំណុលភតិសន្យា	៨	២៣០	១៤៨	៩៣៤	៦០៣
ពន្ធពន្យារជាបំណុល	២៦	៩៨៦	៧៧៧	៤.០១៣	៣.១៦៦
ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនិស្សន្ទ	១៩	៤៥២	៤.៣២១	១.៨៣៨	១៧.៦០៨
បំណុលរយៈពេលវែងសរុប		៨៣.៧៣៩	៩៦.៨២១	៣៤០.៨១៤	៣៩៤.៥៤៥
បំណុលរយៈពេលខ្លី					
បំណុលកិច្ចសន្យា	១០	១៦២	-	៦៥៩	-
គណនីអ្នកផ្គត់ផ្គង់ និងគណនីត្រូវបង់ផ្សេងៗ	១៧	៤៦.៩៩២	៣៣.៣៨២	១៩១.២៥៧	១៣៦.០៣២
សមតុល្យត្រូវសងទៅក្រុមហ៊ុនមេ	២៨	២៦.៨៣៤	២៧.០៥៤	១០៩.២១៤	១១០.២៤៥
សមតុល្យត្រូវសងទៅភាគីពាក់ព័ន្ធ	២៨	៨៩.៥៩៧	៩០.៦៦៨	៣៦៤.៦៥៩	៣៦៩.៤៧២
ប្រាក់កម្ចី	១៨	២០.២៨១	១៣.៥៤៤	៨២.៥៤៤	៥៥.១៩២
បំណុលភតិសន្យា	៨	១១៨	១៤	៤៨២	៥៨
ពន្ធលើប្រាក់ចំណូលត្រូវបង់		៦៤២	១.៨១២	២.៦១៩	៧.៣៨៤
បំណុលរយៈពេលខ្លី		១៨៤.៦២៦	១៦៦.៤៧៤	៧៥១.៤៣៤	៦៧៨.៣៨៣
បំណុលសរុប		២៦៨.៣៦៥	២៦៣.២៩៥	១.០៩២.២៤៨	១.០៧២.៩២៨
មូលធន និងបំណុលសរុប		២៩៥.៥៤២	២៨៦.៤៦១	១.២០២.៨៥៧	១.១៦៧.៣២៩

កំណត់សម្គាល់ដែលភ្ជាប់មកជាមួយ គឺជាផ្នែកមួយនៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុទាំងនេះ។

របាយការណ៍ចំណេញ ឬខាត និងចំណូលពេញលេញ ផ្សេងៗរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន

	កំណត់ សម្គាល់	សម្រាប់ចុងបញ្ចប់ការិយបរិច្ឆេទ		សម្រាប់ចុងបញ្ចប់ការិយបរិច្ឆេទ	
		ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២ ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១ ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២ លានរៀល (សម្គាល់ ៤.២)	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១ លានរៀល (សម្គាល់ ៤.២)
ចំណូល	២០	៥៣.២០២	៦៧.២១៤	២១៦.៣៥៥	២៧៣.៦២៨
ចំណាយប្រតិបត្តិការ	២១	(៤៧.៦៥៩)	(៥៩.៧៤០)	(១៩៣.៨១២)	(២៤៣.២០១)
ចំណូលប្រតិបត្តិការផ្សេងៗ	២២	៦៥	១៤៤	២៦៤	៥៨៦
ប្រាក់ចំណេញផ្សេងៗ		១១	៥	៤៥	២០
ចំណេញប្រតិបត្តិការ		៥.៦១៩	៧.៦២៣	២២.៨០៧	៣១.០៣៣
ចំណូលហិរញ្ញវត្ថុ	២៣	២.៨៧៤	១.០៩៨	១១.៦៨៨	៤.៤៧០
ថ្លៃដើមហិរញ្ញវត្ថុ	២៤	(៧.១៤៥)	(៦.២៤៣)	(២៩.០៥៧)	(២៥.៤១៥)
ចំណេញមុនបង់ពន្ធលើប្រាក់ចំណូល		១.៣៤៨	២.៤៧៨	៥.៤៣៨	១០.០៨៨
ចំណាយពន្ធលើប្រាក់ចំណូល	២៥	(៧៤១)	(១.០០៩)	(៣.០១៣)	(៤.១០៨)
ចំណេញក្នុងការិយបរិច្ឆេទ		៦០៧	១.៤៦៩	២.៤២៥	៥.៩៨០
ចំណេញក្នុងការិយបរិច្ឆេទដែលបែងចែកទៅ៖					
ម្ចាស់ក្រុមហ៊ុន		៦០៧	១.៣៨៨	២.៤៧០	៥.៦៥០
ភាគហ៊ុនបន្ទាប់បន្សំ		-	៨១	-	៣៣០
		៦០៧	១.៤៦៩	២.៤៧០	៥.៩៨០

កំណត់សម្គាល់ដែលភ្ជាប់មកជាមួយ គឺជាផ្នែកមួយនៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុទាំងនេះ។

របាយការណ៍ចំណេញ ឬខាត និងចំណូលពេញលេញ ផ្សេងៗរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន (ត)

	សម្រាប់ចុងបញ្ចប់ការិយបរិច្ឆេទ		សម្រាប់ចុងបញ្ចប់ការិយបរិច្ឆេទ	
	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១
	កំណត់ សម្គាល់	ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់ដុល្លារ (សម្គាល់ ៤.២)
ចំណេញក្នុងការិយបរិច្ឆេទ		៦០៧	១.៤៦៩	២.៤៧០
ចំណូលពេញលេញផ្សេងៗ-				
សមាសធាតុដែលត្រូវធ្វើចំណាត់ចែងវិញ				
ក្នុងចំណេញ ឬខាត				
ចំណេញពីតម្លៃសមស្របពីការការពារ				
ហានិភ័យលំហូរសាច់ប្រាក់		៣.៨៦៩	១.៥៤៦	១៥.៧៣៤
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ		-	-	(១០០)
ចំណូលពេញលេញសរុបក្នុងការិយបរិច្ឆេទ		៤.៤៧៦	៣.០១៥	១៨.១០៤
ចំណេញក្នុងការិយបរិច្ឆេទទាក់ទងទៅនឹង៖				
ម្ចាស់ក្រុមហ៊ុន		៤.៤៧៦	២.៨៥៣	១៨.១០៤
ភាគហ៊ុនបន្ទាប់បន្សំ		-	១៦២	-
		៤.៤៧៦	៣.០១៥	១៨.១០៤
ចំណូលក្នុងមួយភាគហ៊ុនដែលជាកម្មសិទ្ធិរបស់ម្ចាស់ភាគហ៊ុនរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុនក្នុងអំឡុងឆ្នាំមានដូចខាងក្រោម៖				
ចំណេញមូលដ្ឋានក្នុងមួយភាគហ៊ុន				
(សេន/រៀល)	៣២	០,៨១	១,៨៦	៣២,៩៦
ចំណេញចម្រុះក្នុងមួយភាគហ៊ុន				
(សេន/រៀល)	៣២	០,៨១	១,៨៦	៣២,៩៦

កំណត់សម្គាល់ដែលភ្ជាប់មកជាមួយ គឺជាផ្នែកមួយនៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុទាំងនេះ។

របាយការណ៍ចំណេញ ឬខាត និងចំណូលពេញលេញ ផ្សេងៗរបស់ក្រុមហ៊ុន

	កំណត់ សម្គាល់	សម្រាប់ចុងបញ្ចប់ការិយបរិច្ឆេទ		សម្រាប់ចុងបញ្ចប់ការិយបរិច្ឆេទ	
		ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១
		ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	លានរៀល (សម្គាល់ ៤.២)	លានរៀល (សម្គាល់ ៤.២)
ចំណូល	២០	៥៣.២០២	៦៧.២១៤	២១៦.៣៥៥	២៧៣.៦២៨
ចំណាយប្រតិបត្តិការ	២១	(៤៧.៦៣៨)	(៥៩.៦៦១)	(១៩៣.៧២៧)	(២៤២.៨៨០)
ចំណូលប្រតិបត្តិការផ្សេងៗ	២២	៦៥	១៤៤	២៦៤	៥៨៦
ប្រាក់ចំណេញផ្សេងៗ		១២	១៦	៤៩	៦៥
ចំណេញប្រតិបត្តិការ		៥.៦៤១	៧.៧១៣	២២.៩៤១	៣១.៣៩៩
ចំណូលហិរញ្ញវត្ថុ	២៣	២.៨៧៤	១.០៩៨	១១.៦៨៨	៤.៤៧០
ថ្លៃដើមហិរញ្ញវត្ថុ	២៤	(៧.១៤៥)	(៦.២៤៣)	(២៩.០៥៧)	(២៥.៤១៥)
ចំណេញមុនបង់ពន្ធលើប្រាក់ចំណូល		១.៣៧០	២.៥៦៨	៥.៥៧២	១០.៤៥៤
ចំណាយពន្ធលើប្រាក់ចំណូល	២៥	(៧៤១)	(១.០០៩)	(៣.០១៣)	(៤.១០៨)
ចំណេញក្នុងការិយបរិច្ឆេទ		៦២៩	១.៥៥៩	២.៥៥៩	៦.៣៤៦
ចំណូលពេញលេញផ្សេងៗ-					
សមាសធាតុដែលត្រូវធ្វើចំណាត់ថ្នាក់ឡើងវិញក្នុង					
ចំណេញ ឬខាត					
ចំណេញពីតម្លៃសមស្របពីការការពារ					
ហានិភ័យលំហូរសាច់ប្រាក់		៣.៨៦៩	១.៥៤៦	១៥.៧៣៤	៦.២៩៤
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ		-	-	(១០០)	(៦១៤)
ចំណូលពេញលេញសរុបក្នុងការិយបរិច្ឆេទ		៤.៤៩៨	៣.១០៥	១៨.១៩៣	១២.០២៦

កំណត់សម្គាល់ដែលភ្ជាប់មកជាមួយ គឺជាផ្នែកមួយនៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុទាំងនេះ។

របាយការណ៍បម្រែបម្រួលមូលធនរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន

កំណត់ សម្គាល់	កម្មសិទ្ធិរបស់ម្ចាស់ភាគហ៊ុន						ភាគហ៊ុនបន្ទាប់បន្សំ		មូលធនសរុប លានរៀល (សម្គាល់ ៤.២)
	មិនអាចបែងចែក ដើមទុន	បុព្វលាភដើមទុន	ដើមទុនបម្រុងទុក	អាចបែងចែក ចំណេញរក្សាទុក	សរុប	តាន់ដុល្លារអាមេរិក	តាន់ដុល្លារអាមេរិក		
សមតុល្យគិតត្រឹមថ្ងៃទី១ ខែកក្កដា ឆ្នាំ២០២១	៧.៤៩៤	២.៥៤១	(៤.២៦៩)	១៧.១៩០	២២.៩៥៦	៨៦	២៣.០៤២	៩៣.៨៩៧	
ចំណេញក្នុងការិយបរិច្ឆេទ	-	-	-	៦០៧	៦០៧	-	៦០៧	២.៤៧០	
ចំណេញពីតម្លៃសមស្របពីការការពារ ហានិភ័យលំហូរសាច់ប្រាក់	-	-	៣.៨៦៩	-	៣.៨៦៩	-	៣.៨៦៩	១៥.៧៣៤	
ភាគលាភដែលបានទូទាត់ទៅម្ចាស់ក្រុមហ៊ុន	-	-	-	(៤៨៧)	(៤៨៧)	-	(៤៨៧)	(១.៩៨៥)	
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	-	-	-	-	-	-	(១០០)	
សមតុល្យគិតត្រឹមថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២	៧.៤៩៤	២.៥៤១	(៤០០)	១៧.៣១០	២៦.៩៤៥	៨៦	២៧.០៣១	១១០.០១៦	
សមតុល្យគិតត្រឹមថ្ងៃទី១ ខែកក្កដា ឆ្នាំ២០២០	៧.១០០	-	(៥.៨១៥)	១៥.៨០២	១៧.០៨៧	៥	១៧.០៩២	៦៩.៩៥៧	
ភាគហ៊ុនដែលបានចេញផ្សាយ	១៤	៣៩៤	២.៥៤១	-	២.៩៣៩	-	២.៩៣៩	១២.២៧៨	
ចំណេញក្នុងការិយបរិច្ឆេទ	-	-	-	១.៣៨៨	១.៣៨៨	៨១	១.៤៦៩	៥.៩៨០	
ចំណេញពីតម្លៃសមស្របពីការការពារ ហានិភ័យលំហូរសាច់ប្រាក់	-	-	១.៥៤៦	-	១.៥៤៦	-	១.៥៤៦	៦.២៩៤	
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	-	-	-	-	-	-	(៦១២)	
សមតុល្យគិតត្រឹមថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១	៧.៤៩៤	២.៥៤១	(៤.២៦៩)	១៧.១៩០	២២.៩៥៦	៨៦	២៣.០៤២	៩៣.៨៩៧	

កំណត់សម្គាល់ដែលភ្ជាប់មកជាមួយ គឺជាផ្នែកមួយនៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុទាំងនេះ។

របាយការណ៍បម្រែបម្រួលមូលធនរបស់ក្រុមហ៊ុន

	កំណត់ សម្គាល់	មិនអាចបែងចែកបាន			អាចបែងចែកបាន ចំណេញរក្សាទុក ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	មូលធនសរុប ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	លានរៀល (សម្គាល់ ៤.២)
		← ដើមទុន ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	បុព្វលាភដើមទុន ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	→ ដើមទុនបម្រុងទុក ពាន់ដុល្លារអាមេរិក			
សមតុល្យគិតត្រឹមថ្ងៃទី១ ខែកក្កដា ឆ្នាំ២០២១		៧.៤៩៤	២.៥៤១	(៤.២៦៩)	១៧.៤០០	២៣.១៦៦	៩៤.៤០១
ចំណេញក្នុងការិយបរិច្ឆេទ		-	-	-	៦២៩	៦២៩	២.៥៥៩
ចំណេញពីតម្លៃសមស្របពីការការពារ							
ហានិភ័យលំហូរសាច់ប្រាក់		-	-	៣.៨៦៩	-	៣.៨៦៩	១៥.៧៣៤
ភាគលាភដែលបានទូទាត់ទៅម្ចាស់ក្រុមហ៊ុន	៣៤	-	-	-	(៤៨៧)	(៤៨៧)	(១.៩៨៥)
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ		-	-	-	-	-	(១០០)
សមតុល្យគិតត្រឹមថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២		៧.៤៩៤	២.៥៤១	(៤០០)	១៧.៥៤២	២៧.១៧៧	១១០.៦០៩
សមតុល្យគិតត្រឹមថ្ងៃទី១ ខែកក្កដា ឆ្នាំ២០២០		៧.១០០	-	(៥.៨១៥)	១៥.៨៤១	១៧.១២៦	៧០.០៩៧
ភាគហ៊ុនដែលបានចេញផ្សាយ	១៤	៣៩៤	២.៥៤១	-	-	២.៩៣៥	១២.២៧៨
ចំណេញក្នុងការិយបរិច្ឆេទ		-	-	-	១.៥៥៩	១.៥៥៩	៦.៣៤៦
ចំណេញពីតម្លៃសមស្របពីការការពារ							
ហានិភ័យលំហូរសាច់ប្រាក់		-	-	១.៥៤៦	-	១.៥៤៦	៦.២៩៤
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ		-	-	-	-	-	(៦១៤)
សមតុល្យគិតត្រឹមថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១		៧.៤៩៤	២.៥៤១	(៤.២៦៩)	១៧.៤០០	២៣.១៦៦	៩៤.៤០១

របាយការណ៍លំហូរសាច់ប្រាក់របស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន

	កំណត់ សម្គាល់	សម្រាប់ចុងបញ្ចប់ការិយបរិច្ឆេទ		សម្រាប់ចុងបញ្ចប់ការិយបរិច្ឆេទ	
		ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា
		ឆ្នាំ២០២២	ឆ្នាំ២០២១	ឆ្នាំ២០២២	ឆ្នាំ២០២១
		ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	លានរៀល	លានរៀល
		(សម្គាល់ ៤.២)	(សម្គាល់ ៤.២)		
សកម្មភាពប្រតិបត្តិការ					
ចំណេញមុនបង់ពន្ធលើប្រាក់ចំណូល		១.៣៤៨	២.៤៧៨	៥.៤៨៣	១០.០៨៨
និយ័តកម្មសម្រាប់៖					
រំលស់លើទ្រព្យសកម្មរូបិយ	២១	១.១១៣	១.០៥៩	៤.៥២៦	៤.៣១១
រំលស់លើទ្រព្យសកម្មអរូបិយ	២១	៤	៣	១៦	១២
ចំណូលពីការប្រាក់	២៣	(២.៨៧៤)	(១.០៩៨)	(១១.៦៨៨)	(៤.៤៧០)
ចំណាយពីការប្រាក់	២៤	៧.១៤៥	៦.២៤៣	២៩.០៥៧	២៥.៤១៥
ចំណេញពីការបញ្ចប់ភតិសន្យា		(៩)	-	(៣៧)	-
ចំណេញពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណបរទេស មិនទាន់ សម្រេចបាន		(៣)	(១០)	(១២)	(៤១)
ចំណេញប្រតិបត្តិការមុនបម្រែបម្រួលទុនបង្វិល		៦.៧២៤	៨.៦៧៥	២៧.៣៤៥	៣៥.៣១៥
បម្រែបម្រួលដើមទុនបង្វិល					
បម្រែបម្រួលក្នុង៖					
គណនីអតិថិជន និងគណនីត្រូវទទួលផ្សេងៗ		៣.៣៦១	(២.៦២៧)	១៣.៦៦៨	(១០.៦៩៥)
ទ្រព្យសកម្ម/បំណុលកិច្ចសន្យា		(១៧.២១៧)	(២៨.០២៩)	(៧០.០១៦)	(១១៤.១០៦)
សន្និធិ		១៧០	៨២៧	៦៩១	៣.៣៦៧
សមតុល្យត្រូវសងទៅក្រុមហ៊ុនមេ		(១.០៤០)	(៣៥.៨៣៨)	(៤.២២៩)	(១៤៥.៨៩៦)
សមតុល្យត្រូវទទួល/ត្រូវសងទៅភាគីពាក់ព័ន្ធ		(១.២៩៣)	៥៦.៣៤១	(៥.២៥៨)	២២៩.៣៦៤
គណនីអ្នកផ្គត់ផ្គង់ និងគណនីត្រូវបង់ផ្សេងៗ		១២.០៥០	២២.៥០៣	៤៩.០០៣	៩១.៦១០
សាច់ប្រាក់ទទួលបានពីប្រតិបត្តិការ		២.៧៥៥	២១.៨៥២	១១.២០៤	៨៨.៩៥៩
ពន្ធលើប្រាក់ចំណូលដែលបានបង់		(១.៧០២)	(៥១៣)	(៦.៩២១)	(២.០៨៨)
សាច់ប្រាក់សុទ្ធបានមកពីសកម្មភាពប្រតិបត្តិការ		១.០៥៣	២១.៣៣៩	៤.២៨៣	៨៦.៨៧១

របាយការណ៍លំហូរសាច់ប្រាក់របស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន (ត)

	កំណត់ សម្គាល់	សម្រាប់ចុងបញ្ចប់ការិយបរិច្ឆេទ		សម្រាប់ចុងបញ្ចប់ការិយបរិច្ឆេទ	
		ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២ ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១ ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២ លានរៀល (សម្គាល់ ៤.២)	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១ លានរៀល (សម្គាល់ ៤.២)
សកម្មភាពវិនិយោគ					
ទិញទ្រព្យសម្បត្តិ រោងចក្រ និងបរិក្ខារ		(៣១៩)	(២០២)	(១.២៩៧)	(៨២២)
ទិញទ្រព្យសកម្មអរូបិយ		(១០)	(១)	(៤១)	(៤)
ការប្រាក់ដែលបានទទួល		៥៩	៥០	២៤០	២០៤
សាច់ប្រាក់សុទ្ធប្រើក្នុងសកម្មភាពវិនិយោគ		(២៧០)	(១៥៣)	(១.០៩៨)	(៦២២)
សកម្មភាពហិរញ្ញវត្ថុ					
ភាគលាភដែលបានទូទាត់	៣៤	(៤៨៧)	-	(១.៩៨៥)	-
សាច់ប្រាក់បានមកពីប្រាក់កម្ចី	២៧	១៤.៥០៦	៧.៩៩៧	៥៨.៩៩១	៣២.៥៥៦
ការទូទាត់សងប្រាក់កម្ចី	២៧	(២២.៤៥៣)	(១៥.៦១៣)	(៩១.៣០៩)	(៦៣.៥៦១)
ចេញផ្សាយដើមទុនបន្ថែម	១៤	-	២.៩៣៥	-	១១.៩៤៨
ការប្រាក់ដែលបានទូទាត់		(៥.៥៩០)	(៦.២០៩)	(២២.៧៣៣)	(២៥.២៧៧)
ការទូទាត់បំណុលភតិសន្យា		(៥៤)	(១២៤)	(២១៨)	(៥០៥)
បុរេប្រទានពីក្រុមហ៊ុនមេ		៨២០	-	៣.៣៣៥	-
ការដាក់ប្រាក់បញ្ញើមានកាលកំណត់		(៣៦២)	(២០៤)	(១.៤៧២)	(៨៣០)
ប្រាក់បញ្ញើក្នុងធនាគារបញ្ចាំសម្រាប់ ប្រាក់កម្ចី		-	(២.៤៦៣)	-	(១០.០២៧)
សាច់ប្រាក់សុទ្ធប្រើក្នុងសកម្មភាព ហិរញ្ញវត្ថុសាច់ប្រាក់		(១៣.៦២០)	(១៣.៦៨១)	(៥៥.៣៩១)	(៥៥.៦៩៦)
បម្រែបម្រួលសាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់					
សមមូលសុទ្ធ		(១២.៨៣៧)	៧.៥០៥	(៥២.២០៦)	៣០.៥៥៣
សាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូលដើមគ្រា		៦.៥៩៩	(៩០៦)	២៦.៨៩២	(៣.៧០៨)
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ		-	-	(៧៨)	៤៧
សាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូលចុងគ្រា	១៣	(៦.២៣៨)	៦.៥៩៩	(២៥.៣៩២)	២៦.៨៩២

ជូនភ្ជាប់កំណត់សម្គាល់ជាផ្នែកមួយនៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ

របាយការណ៍លំហូរសាច់ប្រាក់របស់ក្រុមហ៊ុន

	កំណត់ សម្គាល់	សម្រាប់ចុងបញ្ចប់ការិយបរិច្ឆេទ		សម្រាប់ចុងបញ្ចប់ការិយបរិច្ឆេទ	
		ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២ ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១ ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២ លានរៀល (សម្គាល់ ៤.២)	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១ លានរៀល (សម្គាល់ ៤.២)
សកម្មភាពប្រតិបត្តិការ					
ចំណេញមុនបង់ពន្ធលើប្រាក់ចំណូល		១.៣៧០	២.៥៦៨	៥.៥៧២	១០.៤៥៤
និយ័តកម្មសម្រាប់៖					
រំលស់លើទ្រព្យសកម្មរូបិយ	២១	១.១១៣	១.០៥៩	៤.៥២៦	៤.៣១១
រំលស់លើទ្រព្យសកម្មអរូបិយ	២១	៤	៣	១៦	១២
ចំណូលការប្រាក់	២៣	(២.៨៧៤)	(១.០៩៨)	(១១.៦៨៨)	(៤.៤៧០)
ចំណាយការប្រាក់	២៤	៧.១៤៥	៦.២៤៣	២៩.០៥៧	២៥.៤១៥
ចំណេញពីការបញ្ចប់ភតិសន្យា		(៩)	-	(៣៧)	-
ចំណេញពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណបរទេស មិនទាន់ សម្រេចបាន		(២)	(១០)	(៨)	(៤១)
ចំណេញប្រតិបត្តិការមុនបម្រែបម្រួលទុនបង្វិល		៦.៧៤៧	៨.៧៦៥	២៧.៤៣៨	៣៥.៦៨១
បម្រែបម្រួលទុនបង្វិល					
បម្រែបម្រួលក្នុង៖					
គណនីអតិថិជន និងគណនីត្រូវទទួលផ្សេងៗ		៣.៣៥៥	(២.៦៣៦)	១៣.៦៤៤	(១០.៧៣១)
ទ្រព្យសកម្ម/បំណុលកិច្ចសន្យា		(១៧.២១៧)	(២៨.០២៩)	(៧០.០១៦)	(១១៤.១០៦)
សន្និធិ		១៧០	៨២៧	៦៩១	៣.៣៦៧
សមតុល្យត្រូវសងទៅក្រុមហ៊ុនមេ		(១.០៤០)	(៣៥.៨៣៨)	(៤.២២៩)	(១៤៥.៨៩៦)
សមតុល្យត្រូវទទួល/ត្រូវសងទៅភាគីពាក់ព័ន្ធ		(១.២៩៣)	៥៦.៣៤១	(៥.២៥៨)	២២៩.៣៦៤
គណនីអ្នកផ្គត់ផ្គង់ និងគណនីត្រូវបង់ផ្សេងៗ		១២.០៥៨	២២.៤៨៩	៤៩.០៣៦	៩១.៥៥៣
សមតុល្យត្រូវសងទៅក្រុមហ៊ុនបុត្រសម្ព័ន្ធ		-	(៤១)	-	(១៦៧)
សាច់ប្រាក់ទទួលបានមកពីប្រតិបត្តិការ		២.៧៨០	២១.៨៧៨	១១.៣០៦	៨៩.០៦៥
ពន្ធលើប្រាក់ចំណូលដែលបានបង់		(១.៧០២)	(៥១៣)	(៦.៩២១)	(២.០៨៨)
សាច់ប្រាក់សុទ្ធបានមកពីសកម្មភាពប្រតិបត្តិការ		១.០៧៨	២១.៣៦៥	៤.៣៨៥	៨៦.៩៧៧

របាយការណ៍លំហូរសាច់ប្រាក់របស់ក្រុមហ៊ុន (ត)

	កំណត់ សម្គាល់	សម្រាប់ចុងបញ្ចប់ការិយបរិច្ឆេទ		សម្រាប់ចុងបញ្ចប់ការិយបរិច្ឆេទ	
		ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២ ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១ ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២ លានរៀល (សម្គាល់ ៤.២)	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១ លានរៀល (សម្គាល់ ៤.២)
សកម្មភាពវិនិយោគ					
ទិញទ្រព្យសម្បត្តិ រោងចក្រ និងបរិក្ខារ		(៣១៩)	(២០២)	(១.២៩៧)	(៨២២)
ទិញទ្រព្យសកម្មអរូបិយ		(១០)	(១)	(៤១)	(៤)
ការវិនិយោគក្នុងក្រុមហ៊ុនបុត្រសម្ព័ន្ធ		-	(១៥)	-	(៦១)
ការប្រាក់ដែលបានទទួល		៥៩	៥០	២៤០	២០៤
សាច់ប្រាក់សុទ្ធប្រើក្នុងសកម្មភាពវិនិយោគ		(២៧០)	(១៦៨)	(១.០៩៨)	(៦៨៣)
សកម្មភាពហិរញ្ញវត្ថុ					
ភាគលាភដែលបានទូទាត់	៣៤	(៤៨៧)	-	(១.៩៨៥)	-
សាច់ប្រាក់បានមកពីប្រាក់កម្ចី	២៧	១៤.៥០៦	៧.៩៩៧	៥៨.៩៩១	៣២.៥៥៦
ការទូទាត់សងប្រាក់កម្ចី	២៧	(២២.៤៥៣)	(១៥.៦១៣)	(៩១.៣០៩)	(៦៣.៥៦១)
ចេញផ្សាយដើមទុនបន្ថែម	១៤	-	២.៩៣៥	-	១១.៩៤៨
ការប្រាក់ដែលបានទូទាត់		(៥.៥៩០)	(៦.២០៩)	(២២.៧៣៣)	(២៥.២៧៧)
ការទូទាត់បំណុលភតិសន្យា		(៥៤)	(១២៤)	(២១៨)	(៥០៥)
ការដាក់ប្រាក់បញ្ញើមានកាលកំណត់		(៣៦២)	(២០៤)	(១.៤៧២)	(៨៣០)
ប្រាក់បញ្ញើក្នុងធនាគារបញ្ចាំសម្រាប់ ប្រាក់កម្ចី		-	(២.៤៦៣)	-	(១០.០២៧)
បុរេប្រទានទៅក្រុមហ៊ុនបុត្រសម្ព័ន្ធ		(១៨)	-	(៧៣)	-
បុរេប្រទានពីក្រុមហ៊ុនមេ		៨២០	-	៣.៣៣៥	-
សាច់ប្រាក់សុទ្ធប្រើក្នុងសកម្មភាពហិរញ្ញវត្ថុ		(១៣.៦៣៨)	(១៣.៦៨១)	(៥៥.៤៦៤)	(៥៥.៦៩៦)
បម្រែបម្រួលសាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់					
សមមូលសុទ្ធ		(១២.៨៣០)	៧.៥១៦	(៥២.១៧៧)	៣០.៥៩៨
សាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូលដើមគ្រា		៦.៥៨៦	(៩៣០)	២៦.៨៣៩	(៣.៨០៦)
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ		-	-	(៧៨)	៤៧
សាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូលចុងគ្រា	១៣	(៦.២៤៤)	៦.៥៨៦	(២៥.៤១៦)	២៦.៨៣៩

កំណត់សម្គាល់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនានា

១ ព័ត៌មានអំពីក្រុមហ៊ុន

ក្រុមហ៊ុន ផេសប៊ិក (ខេមបូឌា) ម.ក បានប្រតិបត្តិការអាជីវកម្មនៅថ្ងៃទី៥ ខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ២០១០ ក្នុងនាមជាក្រុមហ៊ុនឯកជនទទួលខុសត្រូវ បានកម្រិត ហើយជាក្រុមហ៊ុនបុត្រសម្ព័ន្ធ ១០០% របស់ក្រុមហ៊ុន PESTECH International Berhad ដែលជាក្រុមហ៊ុនចុះបញ្ជី និងមាន អាសយដ្ឋាននៅប្រទេសម៉ាឡេស៊ី និងបានចុះបញ្ជីនៅក្នុងទីផ្សារគោលនៃក្រុមហ៊ុន Bursa Malaysia Securities Berhad ជាមួយនឹង ដើមទុនដែលបានចុះបញ្ជី និងទូទាត់រួចរាល់ក្នុងសមតុល្យសរុប ៧.១០០.០០០ ដុល្លារអាមេរិក ដែលស្មើនឹង ៧១.០០០.០០០ ភាគហ៊ុន ដែលមានតម្លៃចារឹក ០,១០ ដុល្លារអាមេរិក ក្នុងមួយភាគហ៊ុន។ ក្រុមហ៊ុនបានចុះបញ្ជីនៅក្រសួងពាណិជ្ជកម្ម (“MOC”) ក្រោមលេខចុះបញ្ជី ពាណិជ្ជកម្ម ០០០០០៩៥៧។

នៅថ្ងៃទី១២ ខែសីហា ឆ្នាំ២០២០ ក្រុមហ៊ុនបានចុះបញ្ជីជាមួយផ្សារមូលបត្រកម្ពុជា (“CSX”) ដោយជោគជ័យ។ ភាគហ៊ុនថ្មីដែលបាន ចេញផ្សាយមានចំនួន ៣.៩៤៥.០០០ ភាគហ៊ុនជាមួយតម្លៃចារឹក ៤០០ រៀល ឬ ០,១០ ដុល្លារអាមេរិកក្នុងមួយភាគហ៊ុននៅក្នុងតម្លៃ បោះផ្សាយ ៣.១២០ រៀល ឬ ០,៧៦ ដុល្លារអាមេរិកក្នុងមួយភាគហ៊ុន។ នៅពេលបញ្ចប់ការចុះបញ្ជី ក្រុមហ៊ុន PESTECH International Berhad បានកាន់កាប់ភាគហ៊ុនចំនួន ៩៤,៧៤% របស់ក្រុមហ៊ុន។

នៅថ្ងៃទី២៦ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២២ ក្រុមហ៊ុនបានទទួលការយល់ព្រមពីក្រសួងពាណិជ្ជកម្ម ដើម្បីធ្វើវិសោធនកម្មអនុស្សរណៈ និងលក្ខន្តិកៈ ក្រុមហ៊ុនរបស់ខ្លួន។

សកម្មភាពអាជីវកម្មចម្បងរបស់ក្រុមហ៊ុន គឺសាងសង់អនុស្សនីយ៍អគ្គិសនី និងបណ្តាញបញ្ជូន។

ក្រុមហ៊ុន PESTECH (Myanmar) Limited (ហៅកាត់ថា “PML”) បានធ្វើប្រតិបត្តិការអាជីវកម្មក្នុងនាមជាក្រុមហ៊ុនឯកជនទទួលខុសត្រូវ មានកម្រិតដែលមានកម្មសិទ្ធិ ១០០% ក្រោមលេខចុះបញ្ជីពាណិជ្ជកម្ម ១១៧១ FC/២០១៦-២០១៧ ចុះថ្ងៃទី២៤ ខែមីនា ឆ្នាំ២០១៧ ដែលបានចេញផ្សាយដោយ ក្រសួងផែនការ និងហិរញ្ញវត្ថុនៃរដ្ឋាភិបាលរបស់សាធារណរដ្ឋសហភាពមីយ៉ាន់ម៉ា។ ដើមទុនចុះបញ្ជីរបស់ ក្រុមហ៊ុនមានសមតុល្យ ៥០.០០០ ដុល្លារអាមេរិក ដែលស្មើនឹង ៥០.០០០ភាគហ៊ុនធម្មតា។

សកម្មភាពចម្បងរបស់ PML គឺការផ្តល់ជូនគម្រោងគ្រប់គ្រងប្រព័ន្ធបណ្តាញអគ្គិសនី ការសាងសង់ ការរចនា និងការតំឡើងខ្សែ បញ្ជូន និងសេវាកម្មពាក់ព័ន្ធនៅក្នុងឧស្សាហកម្មថាមពល។

ក្រុមហ៊ុន PESTECH Hinthar Corporation Limited (“PHC”) បានចុះបញ្ជីក្នុងនាមជាក្រុមហ៊ុនឯកជនទទួលខុសត្រូវមានកម្រិត នៅថ្ងៃទី២៤ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០១៩ ដែលភាគហ៊ុន ៦០% កាន់កាប់ដោយ PML ក្រោមច្បាប់ក្រុមហ៊ុនមីយ៉ាន់ម៉ា ឆ្នាំ២០១៧។ ដើមទុន ចុះបញ្ជីមានចំនួន ៥០.០០០ ដុល្លារអាមេរិកដែលស្មើនឹង ៥០.០០០ ភាគហ៊ុនធម្មតា។

១ ព័ត៌មានអំពីក្រុមហ៊ុន (ត)

សកម្មភាពអាជីវកម្មចម្បងរបស់ PESTECH Hinthar Corporation Limited (“PHC”) គឺបង្កើតហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធនៃវិស័យថាមពល និងលើកកម្ពស់ផ្នែកថាមពលដូចជាការផលិត ការបញ្ជូន និងការចែកចាយថាមពល ប្រព័ន្ធ Microgrid និងហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធថាមពលផ្សេងៗ ជូនទៅដល់តំបន់ជនបទ នៃសាធារណរដ្ឋសហភាពមីយ៉ាន់ម៉ា។

ក្រុមហ៊ុន PESTECH Microgrid Limited (“PMG”) បានចុះបញ្ជីក្នុងនាមជាក្រុមហ៊ុនឯកជនទទួលខុសត្រូវមានកម្រិតនៅ ថ្ងៃទី១៤ ខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ២០២០ ដែល៩០% កាន់កាប់ដោយ PHC ក្រោមការគ្រប់គ្រងស្របច្បាប់របស់ក្រុមហ៊ុនមីយ៉ាន់ម៉ាឆ្នាំ២០១៧។ ដើមទុនចុះបញ្ជីមានចំនួន ១០.០០០ដុល្លារអាមេរិក ដែលស្មើនឹង១០.០០០ ភាគហ៊ុនធម្មតា។

សកម្មភាពអាជីវកម្មចម្បងរបស់ PMG គឺផ្តល់ប្រព័ន្ធ Microgrid និងហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធថាមពលផ្សេងៗជូនតំបន់ជនបទ នៃសាធារណរដ្ឋសហភាពមីយ៉ាន់ម៉ា។

ក្រុមហ៊ុនចាត់ទុកក្រុមហ៊ុន PHC និងក្រុមហ៊ុន PMG ជាក្រុមហ៊ុនបុត្រសម្ព័ន្ធដោយប្រយោល។

ការិយាល័យចុះបញ្ជីរបស់ក្រុមហ៊ុន ស្ថិតនៅជាន់ទី១០ អគារលេខ៣៥ មហាវិថីម៉ៅសេទុង ភូមិ៩ សង្កាត់បឹងកេងកង១ ខណ្ឌបឹងកេងកង រាជធានីភ្នំពេញ ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា។

ការិយាល័យចុះបញ្ជីរបស់ PML PHC និងPMG ស្ថិតនៅអគារលេខ ២៤-២៦ ផ្លូវ South Race Course បន្ទប់ PH-C ជាន់ Penthouse ខុនដូ Race Course តំបន់ Tamwe ទីក្រុងយ៉ានហ្គន នៃសាធារណរដ្ឋសហភាពមីយ៉ាន់ម៉ា។

ក្រុមហ៊ុនពុំមានការផ្លាស់ប្តូរជាសារវន្តលើសកម្មភាពចម្បងរបស់ក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុនបុត្រសម្ព័ន្ធ នៅក្នុងអំឡុងកាលបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍នេះទេ។

២. មូលដ្ឋាននៃការរៀបចំ និងការអនុលោមតាមស្តង់ដាររបាយការណ៍ទាក់ទងនឹងហិរញ្ញវត្ថុអន្តរជាតិ

របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបានរៀបចំឡើងដោយអនុលោមតាមស្តង់ដាររបាយការណ៍ទាក់ទងនឹងហិរញ្ញវត្ថុអន្តរជាតិនៃកម្ពុជា (“CIFRSs”)។

ក្រុមប្រឹក្សាគណនេយ្យជាតិនៃព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា យោងតាមសេចក្តីប្រកាសដែលបានធ្វើការកែប្រែ (សារាចរ) លេខ ០៦៨-សហវ-ប្រក ចុះថ្ងៃទី៨ ខែមករា ឆ្នាំ២០០៩ ដែលបានចេញផ្សាយដោយក្រសួងសេដ្ឋកិច្ច និងហិរញ្ញវត្ថុនៃព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា ស្តីពីការដាក់ឱ្យអនុវត្តស្តង់ដាររបាយការណ៍ទាក់ទងនឹងហិរញ្ញវត្ថុនៃកម្ពុជា ត្រូវបានសម្រេចឱ្យអនុវត្តទាំងស្រុងទៅលើស្តង់ដារទាក់ទងនឹងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុអន្តរជាតិ (“IFRSs”) ដែលបានចេញផ្សាយដោយក្រុមប្រឹក្សាស្តង់ដារគណនេយ្យអន្តរជាតិ (“IASB”) ដោយមិនមានការកែប្រែឡើយ។ ស្តង់ដារទាំងនេះ ដូចគ្នាទៅនឹងស្តង់ដាររបាយការណ៍ទាក់ទងនឹងហិរញ្ញវត្ថុអន្តរជាតិនៃកម្ពុជា (“CIFRSs”)។

៣. ស្តង់ដារថ្មី ឬវិសោធនកម្ម និងការបកស្រាយ

៣.១ ស្តង់ដារ វិសោធនកម្ម និងការបកស្រាយស្តង់ដារមានស្រាប់ ដែលមានប្រសិទ្ធភាពគិតត្រឹមថ្ងៃទី១ ខែកក្កដា ឆ្នាំ២០២១

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុនបានអនុម័តទៅលើស្តង់ដារ និងការបកស្រាយគណនេយ្យទាំងអស់គិតត្រឹមថ្ងៃទី១ ខែកក្កដា ឆ្នាំ២០២១។ ស្តង់ដារគណនេយ្យថ្មី និងស្តង់ដារគណនេយ្យដែលបានកែប្រែ ព្រមទាំងការបកស្រាយគណនេយ្យត្រូវបានវាយតម្លៃថាអាចអនុវត្តបានទៅលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុនមានដូចខាងក្រោម៖

- និយមន័យអាជីវកម្ម (បានកែប្រែទៅជា CIFRS ៣)
- និយមន័យភាពជាសារវន្ត (បានកែប្រែទៅជា CIAS ១ និង CIAS ៨)
- ក្របខណ្ឌទស្សនាសម្រាប់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ
- កំណែទម្រង់លើអត្រាការប្រាក់ (បានកែប្រែទៅជា CIFRS ៩ CIAS ៣៩ និង CIFRS ៧)

៣. ស្តង់ដារថ្មី ឬវិសោធនកម្ម និងការបកស្រាយ (ត)

៣.១ ស្តង់ដារ វិសោធនកម្ម និងការបកស្រាយស្តង់ដារមានស្រាប់ ដែលមានប្រសិទ្ធភាពគិតត្រឹមថ្ងៃទី១ ខែកក្កដា ឆ្នាំ២០២១ (ត)

គណៈគ្រប់គ្រង បានវាយតម្លៃថាការអនុម័តស្តង់ដារគណនេយ្យទាំងនេះ មិនមានផលប៉ះពាល់ជាសារវន្តដល់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុននោះទេ។

៣.២ ស្តង់ដារ វិសោធនកម្ម និងការបកស្រាយស្តង់ដារមានស្រាប់ដែលមិនទាន់មានប្រសិទ្ធភាព និងមិនទាន់ត្រូវបានអនុវត្តជាមុនដោយសម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន

នាកាលបរិច្ឆេទនៃការចេញផ្សាយនៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុទាំងនេះ ស្តង់ដារថ្មី និងស្តង់ដារគណនេយ្យដែលបានកែប្រែត្រូវបានចេញផ្សាយរួចរាល់ ប៉ុន្តែមិនទាន់មានប្រសិទ្ធភាព និងមិនទាន់បានអនុវត្តជាមុនដោយសម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុនមានដូចខាងក្រោម៖

- កិច្ចសន្យាធានារ៉ាប់រង CIFRS ១៧
- កំណែទម្រង់លើអត្រាការប្រាក់ — ដំណាក់កាលទី ២ (វិសោធនកម្មទៅជា CIFRS ៩ CIAS ៣៩ CIFRS ៧ និង CIFRS ១៦)
- ឯកសារយោងចំពោះក្របខណ្ឌទស្សនទាន (វិសោធនកម្មទៅជា CIFRS ៣)
- ការធ្វើចំណាត់ថ្នាក់ឡើងវិញនៃចំណូលជាចំណូលរយៈពេលខ្លី ឬចំណូលរយៈពេលវែង — ពន្យារពេលចូលជាធរមាន (វិសោធនកម្មទៅជា CIAS ១)
- ទ្រព្យសម្បត្តិ រោងចក្រ និងបរិក្ខារ — ចំណូលដែលទទួលបានមុនពេលការប្រើប្រាស់ដែលបានគ្រោងទុក (វិសោធនកម្មទៅជា CIAS ១៦)
- កិច្ចសន្យាសុគតស្នាញ — ចំណាយនៃការបំពេញកិច្ចសន្យា (វិសោធនកម្មទៅជា CIAS ៣៧)
- ការកែតម្រូវប្រចាំឆ្នាំលើស្តង់ដារ CIFRS ២០១៤-២០២០
- ការបង្ហាញពីគោលនយោបាយគណនេយ្យ (វិសោធនកម្មទៅជា CIAS ១ និង របាយការណ៍អនុវត្តលើ CIFRS ២)
- និយមន័យរបស់គណនេយ្យប៉ាន់ស្មាន (វិសោធនកម្មទៅជា CIAS ៨)
- ជម្ងឺកូវីដ-១៩ - ដែលទាក់ទងនឹងសម្បទានជួល (វិសោធនកម្មទៅជា CIFRS១៦)

គណៈគ្រប់គ្រងមិនរំពឹងថា ការអនុវត្តស្តង់ដារគណនេយ្យដែលមានខាងលើនឹងមានផលប៉ះពាល់ជាសារវន្តដល់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុននាពេលអនាគតទេ។

៤. គោលនយោបាយគណនេយ្យសំខាន់ៗ

៤.១ មូលដ្ឋាននៃការរៀបចំ

របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ត្រូវបានបង្ហាញជាដុល្លារអាមេរិក (“USD”) ត្រូវបានរៀបចំក្រោមថ្លៃដើមជាប្រវត្តិសាស្ត្រ និងត្រូវបានរៀបចំដោយអនុលោមតាមស្តង់ដាររបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុអន្តរជាតិនៃកម្ពុជា (“CIFRSs”)។

៤.២ រូបិយប័ណ្ណមុខងារ និងរូបិយប័ណ្ណសម្រាប់បង្ហាញ

រូបិយវត្ថុជាតិនៃព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា គឺខ្មែររៀល (“KHR”)។ ប៉ុន្តែដោយសារក្រុមហ៊ុនមានប្រតិបត្តិការអាជីវកម្ម និងការរក្សាកំណត់ត្រាគណនេយ្យរបស់ប្រាក់ដុល្លារអាមេរិក ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលបានកំណត់យកប្រាក់ដុល្លារអាមេរិក (“USD”) ជារូបិយប័ណ្ណរបស់ក្រុមហ៊ុនសម្រាប់គោលបំណងក្នុងការវាស់វែង និងបង្ហាញ ព្រោះវាបានឆ្លុះបញ្ចាំងពីសារៈសំខាន់នៃសេដ្ឋកិច្ចក្រោមប្រតិបត្តិការណ៍ និងស្ថានភាពរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន។

ប្រតិបត្តិការជារូបិយប័ណ្ណបរទេស ក្រៅពីប្រាក់ដុល្លារអាមេរិក គឺត្រូវបានប្តូរទៅជាប្រាក់ដុល្លារអាមេរិក ក្នុងអត្រាប្តូរប្រាក់ស្ថិតនៅកាលបរិច្ឆេទនៃប្រតិបត្តិការនោះ។ ទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលជារូបិយវត្ថុ ដែលកំណត់ដោយរូបិយប័ណ្ណក្រៅពីប្រាក់ដុល្លារអាមេរិកនាកាលបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍ ត្រូវបានប្តូរទៅជាប្រាក់ដុល្លារអាមេរិក ដោយអត្រាប្តូរប្រាក់នាកាលបរិច្ឆេទនៃប្រតិបត្តិការនោះ។ ភាពលម្អៀងនៃអត្រាប្តូរប្រាក់ គឺត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅក្នុងរបាយការណ៍ចំណូលពេញលេញផ្សេងៗ។

៤. គោលនយោបាយគណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)

៤.២ រូបិយប័ណ្ណមុខងារ និងរូបិយប័ណ្ណសម្រាប់បង្ហាញ (ត)

ការប្តូររូបិយប័ណ្ណពីប្រាក់ដុល្លារអាមេរិក ទៅជាខ្មែររៀលដូចដែលបានបង្ហាញនៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ត្រូវបានដាក់បញ្ចូលទាំងស្រុង ដោយអនុលោមតាមច្បាប់ស្តីពីគណនេយ្យ និងសវនកម្មនៃកម្ពុជា (ខែមេសា ឆ្នាំ២០១៦) ហើយត្រូវបានធ្វើឡើងដោយប្រើប្រាស់អត្រាប្តូរ ប្រាក់ផ្លូវការ ដែលបានបង្ហាញជាខ្មែររៀល ដោយយោងទៅតាមអត្រាប្តូរប្រាក់ក្នុង ១ដុល្លារអាមេរិក ដែលបានប្រកាសដោយធនាគារជាតិ នៃកម្ពុជា (“NBC”) ៖

	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១
អត្រាប្តូរប្រាក់ជាមធ្យម*	៤.០៦៧	៤.០៧១
អត្រាប្តូរប្រាក់ចុងគ្រា	៤.០៧០	៤.០៧៥

*អត្រាប្តូរប្រាក់ជាមធ្យម គឺត្រូវបានគណនាដោយប្រើអត្រាប្តូរប្រាក់ប្រចាំខែក្នុងអំឡុងការិយបរិច្ឆេទ

ការប្តូររូបិយប័ណ្ណទាំងនេះ គឺមិនត្រូវបានធ្វើសវនកម្មឡើយ និងមិនត្រូវបានបកស្រាយថាជាតំណាងនៃប្រាក់ដុល្លារអាមេរិក ដែលអាចនឹង ត្រូវបាន ឬអាចប្តូរទៅជាប្រាក់រៀលនៅថ្ងៃអនាគតតាមអត្រាដែលបានបង្ហាញនេះ ឬអត្រាប្តូរប្រាក់ផ្សេងទៀតទេ។ សមតុល្យដុល្លារ អាមេរិក និងរៀល ត្រូវបានបង្ហាញក្នុងសមតុល្យខ្ពង់ខ្ពស់ដុល្លារអាមេរិក និងលានរៀលដែលនៅជិតបំផុត លើកលែងតែមានការបញ្ជាក់ ផ្សេងពីនេះ។

៤.៣ មូលដ្ឋាននៃការដាក់បញ្ចូលគ្នា

របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន បានរួមបញ្ចូលទាំងរបាយការណ៍របស់ក្រុមហ៊ុនមេ និងក្រុមហ៊ុនបុត្រសម្ព័ន្ធរបស់ខ្លួន។ ក្រុមហ៊ុន ទទួលបាន និងធ្វើការត្រួតពិនិត្យតាមរយៈការកាន់កាប់ច្រើនជាងពាក់កណ្តាលនៃសិទ្ធិបោះឆ្នោតក្នុងក្រុមហ៊ុនបុត្រសម្ព័ន្ធ។

ការចំណេញ និងខាតមិនទាន់សម្រេចបានលើប្រតិបត្តិការរវាងសម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ត្រូវបានលុបចោល។ នៅពេលការខាតបង់ពី ការលក់ទ្រព្យសម្បត្តិនៅក្នុងសម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន ត្រូវបានកត់ត្រាបញ្ហាសក្តានុពលដាក់បញ្ចូលគ្នា ហើយទ្រព្យសម្បត្តិមូលដ្ឋានក៏ត្រូវបានធ្វើតេស្ត សម្រាប់ឱនភាព។ សមតុល្យដែលបានរាយការណ៍នៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ក្រុមហ៊ុនបុត្រសម្ព័ន្ធ ត្រូវបានកែតម្រូវនៅពេល ចាំបាច់ ដើម្បីធានាឱ្យមានភាពស៊ីសង្វាក់ជាមួយគោលនយោបាយគណនេយ្យដែលបានអនុវត្តដោយសម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន។

ប្រាក់ចំណេញ ឬការខាតរបស់ក្រុមហ៊ុនបុត្រសម្ព័ន្ធដែលមកពីការទិញ ឬលុបចោលក្នុងអំឡុងការិយបរិច្ឆេទ ត្រូវបានទទួលស្គាល់ចាប់ពី កាលបរិច្ឆេទដែលមានសុពលភាពនៃការទិញ ឬរហូតដល់កាលបរិច្ឆេទដែលមានសុពលភាពពីការលុបចោលតាមដែលអាចអនុវត្តបាន។

៤.៤ ការទទួលស្គាល់ចំណូល

ប្រាក់ចំណូលត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅពេលឬជាកាតព្វកិច្ចអនុវត្តក្នុងកិច្ចសន្យាជាមួយអតិថិជនបានបំពេញ គឺនៅពេលសិទ្ធិក្នុងការ “គ្រប់គ្រង” ទំនិញ ឬសេវាកម្មដែលមានមូលដ្ឋានលើកាតព្វកិច្ចអនុវត្តជាក់លាក់ត្រូវបានផ្ទេរទៅឱ្យអតិថិជន។

ការអនុវត្តកាតព្វកិច្ច គឺជាការសន្យាក្នុងការផ្ទេរទំនិញឬសេវាកម្មចែកដាច់ពីគ្នា (ទំនិញឬ សេវាកម្មដែលមានលក្ខណៈដូចគ្នាច្រើន និងមាន លំនាំនៃការផ្ទេរដូចគ្នា) ទៅអតិថិជនដែលត្រូវបញ្ជាក់យ៉ាងច្បាស់នៅក្នុងកិច្ចសន្យា និងបញ្ជាក់នៅក្នុងការអនុវត្តអាជីវកម្មរបស់សម្ព័ន្ធ ក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន។

ចំណូលត្រូវបានវាស់វែង តាមតម្លៃតបស្នងដែលសម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុនជឿជាក់ថាមានសិទ្ធិក្នុងការផ្ទេរទំនិញ ឬសេវាកម្ម ដែលបាន សន្យាជូនអតិថិជនដោយមិនរាប់បញ្ចូលសមតុល្យ ដែលប្រមូលបានពីតតិយជនដូចជាពន្ធអាករលើធាតុចេញ ឬពន្ធលើទំនិញនិង សេវាកម្ម។

៤. គោលនយោបាយគណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)

៤.៤ ការទទួលស្គាល់ចំណូល (ត)

ប្រសិនបើតម្លៃតបស្នងដែលក្រុមហ៊ុនរំពឹងថានឹងទទួលបានប្រែប្រួលដោយសារអប្បហារ ការបង្វិលសង ការជំពាក់ ប្រាក់លើកទឹកចិត្ត ការពិន័យ និងធាតុប្រហាក់ប្រហែលផ្សេងទៀតដែលសម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ត្រូវបានស្មានតម្លៃតបស្នងដែលរំពឹងថានឹងទទួលបាន ដោយផ្អែកទៅលើតម្លៃដែលរំពឹងទុក ឬតម្លៃដែលមានលទ្ធផលសមស្របបំផុត។ ប្រសិនបើកិច្ចសន្យារវាងអតិថិជនមានការអនុវត្តកាតព្វកិច្ច ច្រើនជាងមួយនោះតម្លៃតបស្នងនឹងត្រូវបានបែងចែកទៅឱ្យការអនុវត្តកាតព្វកិច្ចនីមួយៗ ដោយពឹងផ្អែកទៅលើតម្លៃលក់ទំនិញ ឬសេវាកម្ម ដែលបានសន្យានៅក្នុងកិច្ចសន្យា។

ប្រាក់ចំណូលត្រូវបានទទួលស្គាល់ក្នុងវិសាលភាពដែលមានលទ្ធភាពខ្ពស់ក្នុងការកត់ត្រាប្រាក់សំខាន់ៗ នៃសមតុល្យប្រាក់ចំណូលបង្ក ដែលបានទទួលស្គាល់ហើយនឹងមិនកើតឡើងនៅពេលដែលភាពមិនជាក់លាក់ដែលទាក់ទងនឹងការបម្រែបម្រួលនៃការពិចារណាដែលបាន ដោះស្រាយជាបន្តបន្ទាប់។

ការគ្រប់គ្រងទំនិញឬសេវាកម្មដែលបានសន្យាអាចត្រូវបានផ្ទេរតាមពេលវេលា ឬនៅក្នុងពេលវេលាណាមួយ។ ចំណូលសម្រាប់ការអនុវត្ត កាតព្វកិច្ចដែលមិនបានបំពេញតាមពេលវេលាត្រូវបានទទួលស្គាល់ពេលវេលាណាមួយដែលអតិថិជនទទួលបានការគ្រប់គ្រងទំនិញ ឬ សេវាកម្មដែលបានសន្យា។

ការគ្រប់គ្រងលើទំនិញ ឬសេវាកម្មត្រូវបានផ្ទេរតាមពេលវេលាហើយចំណូលត្រូវបានទទួលស្គាល់តាមពេលវេលាប្រសិនបើ៖

- អតិថិជនទទួលបាន និងប្រើប្រាស់អត្ថប្រយោជន៍ក្នុងពេលដំណាលគ្នាដែលក្រុមបុត្រសម្ព័ន្ធ និងក្រុមហ៊ុនអនុវត្ត ក្នុងនាមជា សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន
- សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន បំពេញកាតព្វកិច្ចក្នុងកិច្ចសន្យាទៅលើទ្រព្យសកម្មដែលបានបង្កើតឡើង ឬបានកែលម្អ ឬ
- ការអនុវត្តកាតព្វកិច្ចរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន មិនបង្កើតទ្រព្យក្នុងគោលបំណងការប្រើប្រាស់ជំនួសទេ ហើយសម្ព័ន្ធ ក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន មានសិទ្ធិទទួលបានការទូទាត់សម្រាប់ប្រតិបត្តិការរហូតដល់កាលបរិច្ឆេទបញ្ចប់។

ចំណូលសម្រាប់ការអនុវត្តកាតព្វកិច្ចដែលមិនបានបំពេញតាមពេលវេលាត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅចំណុចណាមួយ។

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ទទួលស្គាល់ប្រាក់ចំណូលពីការអភិវឌ្ឍគម្រោងតាមពេលវេលា ប្រសិនបើវាបង្កើតជាទ្រព្យសកម្មដោយគ្មាន ការប្រើប្រាស់ជំនួសហើយសម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន មានសិទ្ធិអនុវត្តការទូទាត់សម្រាប់ការអនុវត្តរហូតដល់កាលបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ការងារទាំងនោះ។ ចំណូលត្រូវបានទទួលស្គាល់ក្នុងអំឡុងពេលនៃកិច្ចសន្យាដោយយោងទៅលើវឌ្ឍនភាពឆ្ពោះទៅរកការពេញចិត្តនៃ កាតព្វកិច្ចដែលបានអនុវត្តនោះ។

វឌ្ឍនភាពក្នុងការបំពេញកាតព្វកិច្ច ត្រូវបានវាស់វែងការបំពេញកាតព្វកិច្ចរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុនពីការខិតខំប្រឹងប្រែង ឬ លទ្ធផលពីការបំពេញកាតព្វកិច្ច (ឧទាហរណ៍ដោយយោងទៅលើការវាស់វែងនៃកាតព្វកិច្ចការងារ ពោលគឺដំណាក់កាលនៃការបញ្ចប់)។

ចំណូលពីកិច្ចសន្យាសាងសង់ និងកិច្ចសន្យាប្រតិបត្តិការត្រូវបានទទួលស្គាល់ ដោយផ្អែកលើវិធីសាស្ត្រតាមភាគរយដែលបានសាងសង់ ដែលត្រូវបានវាយតម្លៃតាមរយៈការរួមបញ្ចូលគ្នារវាងការវាយតម្លៃរបស់អ្នកជំនាញ និងតាមរយៈការគិតគូរលើថ្លៃដើមកិច្ចសន្យាដែលបាន កើតឡើង ហើយប្រៀបធៀបទៅនឹងការប៉ាន់ស្មានថ្លៃដើមសរុប ដែលបានផ្តល់ឱ្យមិនមានភាពមិនជាក់លាក់សំខាន់ៗណាមួយ ដែលទាក់ទង នឹងការទទួលសាច់ប្រាក់ចុងក្រោយ និងការចំណាយពាក់ព័ន្ធអាចត្រូវបានកំណត់ដោយហេតុផលសមស្រប។

នៅពេលដែលលទ្ធផលនៃការអភិវឌ្ឍមិនអាចប៉ាន់ស្មានបានដោយសមហេតុផលប្រាក់ចំណូល ត្រូវបានទទួលស្គាល់តាមវិសាលភាពថ្លៃ ដើមនៃការសាងសង់ដែលកើតមានឡើងនោះ អាចនឹងប្រមូលយកមកវិញបាន ហើយថ្លៃដើមការសាងសង់ ត្រូវទទួលស្គាល់ថាជាការ ចំណាយមួយក្នុងរយៈពេលដែលពួកវាបានកើតឡើង។

នៅពេលដែលអាចធ្វើទៅបានលើចំណាយសរុប ដែលនឹងលើសពីចំណូលសរុប ការខាតបង់ដែលអាចស្មានទុកជាមុន ត្រូវបានទទួល ស្គាល់ភ្លាមៗនៅក្នុងប្រាក់ចំណេញ ឬខាត ដោយមិនគិតថាតើការសាងសង់បានចាប់ផ្តើមឬអត់ ឬដំណាក់កាលបញ្ចប់នៃសកម្មភាពសាង សង់ ឬសមតុល្យប្រាក់ចំណេញដែលរំពឹងថានឹងកើតឡើងលើកិច្ចសន្យាដែលមិនទាក់ទងផ្សេងៗទៀត។

៤. គោលនយោបាយគណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)

៤.៤ ការទទួលស្គាល់ចំណូល (ត)

ប្រាក់ចំណូលលើសពីការទទួលស្គាល់នៅក្នុងប្រាក់ចំណេញ ឬខាត ដែលមានលើវិក្កយបត្រ ដែលធ្វើជូនអតិថិជនកិច្ចសន្យាត្រូវបាន ទទួលស្គាល់ថាជាទ្រព្យសកម្មកិច្ចសន្យា។

វិក្កយបត្រលើសពីកិច្ចសន្យាអតិថិជនលើប្រាក់ចំណូល ដែលបានទទួលស្គាល់នៅក្នុងប្រាក់ចំណេញឬខាត ត្រូវបានទទួលស្គាល់ថាជា បំណុលកិច្ចសន្យា។

ប្រាក់ចំណូលផ្សេងទៀត ដែលសម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ទទួលបានតំណាងឱ្យចំណូលការប្រាក់ដែលត្រូវបានទទួលស្គាល់តាម មូលដ្ឋានសមាមាត្រសម្បទាន។

កិច្ចសន្យាសាងសង់ និងការផ្តល់សេវាកម្ម

ចំណូលដែលបានមកពីការផ្តល់សេវាវិស្វកម្ម និងការលក់សម្ភារ ត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅក្នុងគណនីចំណេញ ឬខាតនៅពេលដែល សេវាកម្មត្រូវបានបំពេញ និងនៅពេលដែលសម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន បានធ្វើការផ្ទេរការទទួលខុសត្រូវទៅលើសម្ភារទាំងនោះទៅឱ្យ អ្នកទិញរៀងៗគ្នា។

ដើម្បីកំណត់ថាតើ ប្រាក់ចំណូលដែលត្រូវទទួលស្គាល់ សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន អនុវត្តតាមនីតិវិធី ៥ ជំហានដូចខាងក្រោម៖

១. កំណត់អត្តសញ្ញាណកិច្ចសន្យាជាមួយអតិថិជន
២. កំណត់ការអនុវត្តកាតព្វកិច្ច
៣. កំណត់តម្លៃប្រតិបត្តិការ
៤. ការបែងចែកតម្លៃប្រតិបត្តិការទៅនឹងការអនុវត្តកាតព្វកិច្ច
៥. ទទួលស្គាល់ចំណូលនៅពេល /កាតព្វកិច្ចបំពេញការងារត្រូវបានបំពេញ

ប្រាក់ចំណូលគួរឱ្យកត់សម្គាល់លើការមិនធ្វើអប្បបរមា

ប្រាក់ចំណូលគួរឱ្យកត់សម្គាល់លើការមិនធ្វើអប្បបរមាពីសំណង់ដែលទទួលបាន ត្រូវបានបង្កតាមមូលដ្ឋានសមាមាត្រពេលវេលាដោយ គិតទៅលើតម្លៃតបស្នង និងសមតុល្យដែលនៅសល់ត្រូវទទួល និងអត្រាអប្បបរមាដែលអាចអនុវត្តបានដែលមានប្រសិទ្ធភាព។

សមតុល្យទាំងនេះបានមកពីភាពខុសគ្នានៃតម្លៃបច្ចុប្បន្ននៃប្រាក់ចំណូលនាពេលអនាគត និងប្រាក់ចំណូលដែលបានទទួលស្គាល់ក្នុង អំឡុងពេលសាងសង់។

៤.៥ ចំណាយប្រតិបត្តិការ

ចំណាយប្រតិបត្តិការ ត្រូវបានទទួលស្គាល់ក្នុងរបាយការណ៍ចំណេញ ឬខាត ក្នុងអំឡុងការិយបរិច្ឆេទដែលចំណាយទាំងនោះបានកើត ឡើង។

៤.៦ ទ្រព្យសម្បត្តិ រោងចក្រ និងបរិក្ខារ

គ្រប់សមាសធាតុគណនីទាំងអស់នៃទ្រព្យសម្បត្តិ រោងចក្រ និងបរិក្ខារត្រូវបានកំណត់ដំបូងតាមថ្លៃដើមនៃការទិញចូល ឬថ្លៃដើមក្នុងការ ផលិត រួមបញ្ចូលទាំងថ្លៃដើមទាំងឡាយដែលទាក់ទងដោយផ្ទាល់ក្នុងការនាំយកទ្រព្យសកម្មទៅកាន់ទីតាំង និងលក្ខខណ្ឌដែលសមស្រប ក្នុងប្រតិបត្តិការដែលបានគ្រោងទុកដោយគណៈគ្រប់គ្រង។ ការចំណាយបន្តបន្ទាប់រួមបញ្ចូលទាំងសមតុល្យយោងនៃទ្រព្យសកម្មដែលត្រូវ បានទទួលស្គាល់ជាទ្រព្យសកម្មដាច់ដោយឡែក ឬនៅពេលដែលវាទំនងបានផ្តល់អត្ថប្រយោជន៍សេដ្ឋកិច្ចនាពេលអនាគតលើសពីស្តង់ដារ ដែលបានវាយតម្លៃដំបូងនៃការអនុវត្តនៃទ្រព្យសកម្មដែលមានស្រាប់ទៅនឹងលំហូរទៅសម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ហើយតម្លៃរបស់ទ្រព្យ នោះត្រូវបានអាចវាស់វែងបានដោយភាពជឿជាក់ដែលអាចទុកចិត្តបាន។ រាល់ចំណាយលើការជួសជុល និងថែទាំ ត្រូវបានគិតនៅក្នុង គណនីចំណេញ ឬខាត ក្នុងអំឡុងឆ្នាំនៅពេលដែលចំណាយនោះបានកើតឡើង។

៤. គោលនយោបាយគណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)

៤.៦ ទ្រព្យសម្បត្តិ រោងចក្រ និងបរិក្ខារ (ត)

បន្ទាប់ពីការទទួលស្គាល់ដំបូង ទ្រព្យសម្បត្តិ រោងចក្រ និងបរិក្ខារ ត្រូវបានកត់ត្រាតាមថ្លៃដើមដករំលស់បង្គរ និងរាល់ការខាតបង់លើឱនភាពតម្លៃ។

រំលស់

រំលស់ត្រូវបានគណនា ដោយការប្រើប្រាស់វិធីសាស្ត្ររំលស់ចេរទៅតាមអត្រារំលស់ប្រចាំឆ្នាំដូចខាងក្រោម៖

	អត្រារំលស់
បរិក្ខារ	៤% - ១០%
ម៉ូតូ យានយន្ត	២០%
កុំព្យូទ័រ	៣០%
គ្រឿងសង្ហារឹម និងគ្រឿងបំពាក់	២០%
ផ្លាកសញ្ញា	១០%
ការកែលម្អឡើងវិញ	១០%

តម្លៃកាត់សំណល់ អាយុកាលប្រើប្រាស់ និងវិធីសាស្ត្ររំលស់ត្រូវបានត្រួតពិនិត្យឡើងវិញនៅការិយបរិច្ឆេទហិរញ្ញវត្ថុនីមួយៗ ដើម្បីធានាថាសមតុល្យ វិធីសាស្ត្រ និងរយៈពេលនៃការរំលស់ គឺមានភាពស្របគ្នាជាមួយការប៉ាន់ស្មានពីមុន និងទម្រង់នៃការប្រើប្រាស់ដែលរំពឹងទុកនៃអត្ថប្រយោជន៍សេដ្ឋកិច្ចនាពេលអនាគតដែលរួមបញ្ចូលរបស់ទ្រព្យសម្បត្តិ រោងចក្រ និងបរិក្ខារទាំងនោះ។

ទ្រព្យសម្បត្តិ រោងចក្រ និងបរិក្ខារ នឹងត្រូវឈប់ទទួលស្គាល់នៅពេលមានការលក់ ឬនៅពេលដែលគ្មានអត្ថប្រយោជន៍ផ្នែកសេដ្ឋកិច្ចដែលត្រូវបានគេរំពឹងទុកថានឹងទទួលបានពីការប្រើប្រាស់របស់វា ឬការលក់សមាសធាតុទាំងនោះ។ រាល់ការចំណេញ ឬខាតដែល កើតមានឡើងពីការឈប់ទទួលស្គាល់ទ្រព្យសម្បត្តិត្រូវបានរួមបញ្ចូលទៅក្នុងរបាយការណ៍ចំណូលពេញលេញ ក្នុងការិយបរិច្ឆេទដែលទ្រព្យសម្បត្តិ នោះត្រូវបានឈប់ទទួលស្គាល់។ ចំណេញ និងខាត បានរួមបញ្ចូលទាំងប្រាក់ចំណេញ ឬខាត។

៤.៧ ការធ្វើតេស្តឱនភាពតម្លៃនៃទ្រព្យសម្បត្តិមិនមែនហិរញ្ញវត្ថុ

ដើម្បីធ្វើការវាយតម្លៃឱនភាព ទ្រព្យសម្បត្តិត្រូវបានចាត់ជាប្រភេទក្រុមក្នុងកម្រិតទាបបំផុត ដែលមានលំហូរសាច់ប្រាក់ឯករាជ្យមួយផ្នែកធំ (ឯកតាបង្កើតសាច់ប្រាក់)។ ជាលទ្ធផលទ្រព្យសម្បត្តិមួយចំនួនត្រូវបានវាយតម្លៃឱនភាពដាច់ដោយឡែក និងមួយចំនួនទៀតវាយតម្លៃជាកម្រិត ឯកតាបង្កើតសាច់ប្រាក់។ ទ្រព្យសម្បត្តិទាំងអស់ ដែលត្រូវធ្វើរំលស់ ឬឯកតាបង្កើតសាច់ប្រាក់ត្រូវបានធ្វើតេស្តលើឱនភាពនៅពេលដែលមានព្រឹត្តិការណ៍ ឬការផ្លាស់ប្តូរក្នុងកាលៈទេសៈណាមួយ ដែលបានបង្ហាញថាសមតុល្យយោងទាំងនោះមិនអាចប្រមូលយកមកវិញបានទេ។

ការខាតបង់លើឱនភាពតម្លៃ នឹងត្រូវបានទទួលស្គាល់នូវចំនួនដែលលើសរវាងទ្រព្យសម្បត្តិ ឬតម្លៃយោងនៃឯកតាបង្កើតសាច់ប្រាក់ និងចំនួនដែលអាចស្រង់មកវិញបាន ហើយតម្លៃដែលអាចស្រង់មកវិញ គឺជាតម្លៃមួយណាដែលខ្ពស់ជាងរវាងតម្លៃទីផ្សារសមស្របដកការចំណាយដែលពាក់ព័ន្ធក្នុងការលក់ និងតម្លៃនាអំឡុងពេលប្រើប្រាស់។ ដើម្បីកំណត់តម្លៃប្រើប្រាស់ គណៈគ្រប់គ្រង ត្រូវធ្វើការប៉ាន់ស្មានតម្លៃបច្ចុប្បន្ននៃលំហូរសាច់ប្រាក់នាពេលអនាគតនៃក្រុមនីមួយៗ ដោយកំណត់អត្រាការប្រាក់ដ៏សមរម្យ ដើម្បីគណនាតម្លៃបច្ចុប្បន្ននៃលំហូរសាច់ប្រាក់ទាំងនោះ។ ទិន្នន័យប្រើប្រាស់ដើម្បីធ្វើការវាយតម្លៃឱនភាព មានការទាក់ទងដោយផ្ទាល់ទៅនឹងគម្រោងផែនការថវិការបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ដែលបានអនុម័ត និងធ្វើនិយ័តកម្មប្រសិនបើចាំបាច់ ដើម្បីដកផលប៉ះពាល់ពីការរៀបចំ និងធ្វើឱ្យប្រសើរឡើងវិញនៃទ្រព្យសម្បត្តិ នោះនាពេលអនាគត។ អត្រាអប្បបរមា ត្រូវបានកំណត់ឡើងសម្រាប់ក្រុមទ្រព្យសម្បត្តិនីមួយៗ ដើម្បីឆ្លុះបញ្ចាំងពីប្រវត្តិសង្ខេបនៃហានិភ័យរបស់ទ្រព្យសម្បត្តិនីមួយៗ ដូចដែលបានវាយតម្លៃដោយគណៈគ្រប់គ្រង។

ឱនភាពខាតបង់ទៅលើឯកតាបង្កើតសាច់ប្រាក់ ដែលបានកាត់បន្ថយសមតុល្យយោងដំបូងនៃទ្រព្យសម្បត្តិអរូបិយដែលបានបែងចែកទៅឯកតាបង្កើតសាច់ប្រាក់ទាំងនោះ។ ការខាតបង់ឱនភាពដែលនៅសេសសល់ណាមួយត្រូវបានគិតបន្តតាមអនុបាតទៅនឹងទ្រព្យសម្បត្តិផ្សេងទៀតនៅក្នុងឯកតាបង្កើតសាច់ប្រាក់។ រាល់ទ្រព្យសម្បត្តិទាំងអស់ត្រូវបានវាយតម្លៃឡើងវិញជាបន្តបន្ទាប់សម្រាប់សូចនាករដែលថា ឱនភាពខាតដែលបានទទួលស្គាល់ពីមុនអាចលែងមានទៀតហើយ។ ការគិតថ្លៃលើឱនភាពនឹងត្រូវបានកត់ត្រាបញ្ហាស ប្រសិនបើសមតុល្យនៃឯកតាបង្កើតសាច់ប្រាក់ដែលអាចប្រមូលមកវិញបានរបស់ឯកតាបង្កើតសាច់ប្រាក់លើសពីសមតុល្យយោងរបស់វា។

៤. គោលនយោបាយគណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)

៤.៨ ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ

ការទទួលស្គាល់ដំបូង និងការវាស់វែង

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ និងបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ ត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅពេលដែលសម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុនបានក្លាយទៅជាកាតិ សំវិធានធនកិច្ចសន្យានៃឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ។

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ត្រូវឈប់ទទួលស្គាល់នៅពេលដែលសិទ្ធិទៅលើលំហូរសាច់ប្រាក់ក្នុងកិច្ចសន្យានៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលបានផុត កាលកំណត់ ឬនៅពេលដែលទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ និងរាល់ហានិភ័យបន្ទាប់បន្សំទាំងអស់ និងអត្ថប្រយោជន៍ទាំងអស់ត្រូវបានផ្ទេរចេញ។ បំណុលហិរញ្ញវត្ថុត្រូវឈប់ទទួលស្គាល់ នៅពេលដែលកាតព្វកិច្ចនៃកិច្ចសន្យាបានបញ្ចប់ បានលុបចោល ឬផុតកាលកំណត់។

ការធ្វើចំណាត់ថ្នាក់ និងការវាស់វែងដំបូងនៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ

លើកលែងសម្រាប់គណនីពាណិជ្ជកម្មទទួល ដែលមិនមានសមាសធាតុហិរញ្ញវត្ថុសំខាន់ៗ និងត្រូវបានវាស់វែងតាមតម្លៃប្រតិបត្តិការដោយ អនុលោមតាម CIFRS ១៥ រាល់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុទាំងអស់ គឺត្រូវបានវាស់វែងដំបូងតាមតម្លៃសមស្របដែលបានធ្វើការកែប្រែលើថ្លៃ ដើមប្រតិបត្តិការ (ប្រសិនបើមាន)។

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ដែលមិនមែនជាឧបករណ៍ជម្លៀសហានិភ័យ ត្រូវបានចាត់ថ្នាក់ជាប្រភេទដូចខាងក្រោម៖

- ថ្លៃដើមបានរំលស់
- តម្លៃទីផ្សារសមស្របតាមរយៈប្រាក់ចំណេញ ឬខាត (FVTPL) ឬ
- តម្លៃទីផ្សារសមស្របតាមរយៈប្រាក់ចំណូលលម្អិតផ្សេងៗ (FVOCI)

ក្នុងការធ្វើចំណាត់ថ្នាក់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុនេះ បានកំណត់ដូចខាងក្រោម៖

- គំរូអាជីវកម្មរបស់អង្គភាពសម្រាប់គ្រប់គ្រងទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ និង
- លក្ខណៈនៃលំហូរសាច់ប្រាក់តាមកិច្ចសន្យានៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ។

រាល់ចំណូល និងចំណាយដែលទាក់ទងទៅជាមួយទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបានទទួលស្គាល់ក្នុងរបាយការណ៍ចំណូលពេញលេញ ដែល បង្ហាញនៅក្នុងរបាយការណ៍ចំណូលពេញលេញផ្សេងៗ។

នៅកាលបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍ សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន បានវាស់វែងសមតុល្យយោងរបស់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុតាមថ្លៃដើមបាន រំលស់ដែលមាននៅក្នុងរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ។

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ - ការវាស់វែងជាបន្តបន្ទាប់

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុតាមថ្លៃដើមបានរំលស់

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ត្រូវបានវាស់វែងតាមថ្លៃដើមបានរំលស់ ប្រសិនបើទ្រព្យសកម្មនោះមានលក្ខណៈដូចខាងក្រោម (និងមិនត្រូវបាន កំណត់ជា FVTPL)៖

- ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបានរក្សាទុកតាមគំរូអាជីវកម្មក្នុងគោលបំណងគ្រប់គ្រងទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុនិងប្រមូលលំហូរសាច់ ប្រាក់តាមកិច្ចសន្យា និង
- លក្ខខណ្ឌកិច្ចសន្យានៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុធ្វើឱ្យមានការកើនឡើងនូវលំហូរសាច់ប្រាក់ដែលទាក់ទងនឹងការទូទាត់សងលើ ប្រាក់ដើម និងការប្រាក់នៃសមតុល្យដែលនៅសេសសល់។

៤. គោលនយោបាយគណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)

៤.៨ ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

បន្ទាប់ពីមានការកត់ត្រាដំបូង ឧបករណ៍ទាំងនោះត្រូវបានវាស់វែងតាមថ្លៃដើមបានរំលស់ ដោយប្រើប្រាស់វិធីសាស្ត្រការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាព។ ការធ្វើអប្បហារតម្លៃ ត្រូវបានលុបចោលនៅពេលដែលប្រសិទ្ធភាពនៃការធ្វើអប្បហារនេះ វាអសារវន្ត។ គណនីអតិថិជន និងគណនីត្រូវទទួលបានជាក់លាក់ សមតុល្យដែលត្រូវទទួលបានពីភាគីពាក់ព័ន្ធ សមតុល្យដែលត្រូវទទួលបានពីសម្ព័ន្ធហ្នាតិ និងសាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូលរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ត្រូវស្ថិតក្នុងចំណាត់ថ្នាក់នៃឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុទាំងនេះ។

ការលប់ទទួលស្គាល់

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ឬផ្នែកណាមួយរបស់វាត្រូវបានលប់ទទួលស្គាល់នៅពេលដែលសិទ្ធិក្នុងកិច្ចសន្យាក្នុងការទទួលបានលំហូរសាច់ប្រាក់ពីទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ផុតកំណត់ ឬភាពជាកម្មសិទ្ធិនៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុទៅភាគីដទៃទៀត ហើយមិនរក្សាការគ្រប់គ្រង ឬហានិភ័យ និងអត្ថប្រយោជន៍នៃទ្រព្យសកម្ម។

ក្នុងការលប់ទទួលស្គាល់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ភាពខុសគ្នារវាងសមតុល្យយោង និងផលបូកនៃការទទួលបានរួមជាមួយនឹងចំណេញ ឬខាតបង្គរណាមួយ ដែលបានទទួលស្គាល់នៅក្នុងមូលធននៃប្រាក់ចំណេញ ឬខាត។

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ-ឱនភាព

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ពិចារណាលើព័ត៌មានទូលំទូលាយ នៅពេលវាយតម្លៃហានិភ័យឥណទាន និងការខាតបង់ឥណទានដែលរំពឹងទុករួមទាំងព្រឹត្តិការណ៍ពីមុន បច្ចុប្បន្ន និងការព្យាករណ៍ដ៏សមហេតុផល និងអាចជឿជាក់បាន ដែលប៉ះពាល់ដល់លទ្ធភាពនៃការប្រមូលនៃលំហូរសាច់ប្រាក់នាពេលអនាគតនៃឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុទាំងនោះ។

ដើម្បីអនុវត្តវិធីសាស្ត្ររំពឹងទុកនេះ បង្កឱ្យមានភាពខុសគ្នារវាង៖

- សម្រាប់ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ដែលមិនបានធ្លាក់ចុះតម្លៃយ៉ាងខ្លាំង ចាប់តាំងពីថ្ងៃកត់ត្រាដំបូង ឬដែលមានហានិភ័យឥណទានទាប (ដំណាក់កាលទី១) និង
- សម្រាប់ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលបានធ្លាក់ចុះតម្លៃយ៉ាងខ្លាំង ចាប់តាំងពីថ្ងៃកត់ត្រាដំបូង ហើយមានហានិភ័យឥណទានខ្ពស់ (ដំណាក់កាលទី២)។

ដំណាក់កាលទី៣ គ្របដណ្តប់លើទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលមានភស្តុតាងជាក់ស្តែងទាក់ទងនឹងឱនភាពនាកាលបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍។

“ECL សម្រាប់រយៈពេល ១២ខែ” ត្រូវបានទទួលស្គាល់សម្រាប់ដំណាក់កាលទី១ ហើយ “ECL សម្រាប់ពេញមួយអាយុកាល” ត្រូវបានទទួលស្គាល់សម្រាប់ដំណាក់កាលទី២។

ការវាស់វែងលើ ECL ត្រូវបានកំណត់ដោយការប៉ាន់ស្មានតាមប្រូបាប៊ីលីតេសមស្រប នៃការខាតបង់ឥណទានលើអាយុកាលនៃឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលរំពឹងទុក។

ការវាស់វែងលើការខាតបង់ឥណទានដែលរំពឹងទុក ត្រូវបានកំណត់ដោយការប៉ាន់ប្រមាណផលចំណេញសមស្រប នៃការខាតបង់ឥណទានលើវដ្តជីវិតនៃឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលរំពឹងទុក។

៤. គោលនយោបាយគណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)

៤.៨ ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

គណនីអតិថិជនដែលត្រូវទទួល និងទ្រព្យសកម្មកិច្ចសន្យា

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុនបានអនុវត្តតាមវិធីសាស្ត្រសាមញ្ញមួយក្នុងគណនីអតិថិជនដែលត្រូវទទួល ហើយបានកត់ត្រាសំវិធានធន ខាតបង់នូវអាយុកាលដែលបានរំពឹងទុកនៃឥណទានខាតបង់។ ការរំពឹងទុកទាំងនេះ ត្រូវបានចាត់ចូលទៅក្នុងលំហូរសាច់ប្រាក់តាមកិច្ចសន្យា ហើយពិចារណាពីសក្តានុពលនៃការខកខាននៅចំណុចណាមួយនាអំឡុងពេលនៃអាយុកាលរបស់ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុទាំងនោះ។ ក្នុងការគណនា សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ប្រើប្រាស់បទពិសោធន៍ប្រវត្តិសាស្ត្រកន្លងមក ហើយសូចនាករខាងក្រៅ និងព័ត៌មាននាពេលខាងមុខដែលគណនាពីការខាតបង់ឥណទានដែលបានរំពឹងទុក ដោយប្រើប្រាស់តាមវិធីសាស្ត្រស្តង់ដារខាងក្រៅនោះ។

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន បានវាយតម្លៃពីឱនភាពនៃគណនីអតិថិជនដែលត្រូវទទួលលើមូលដ្ឋានសមូហភាព ដោយសារអតិថិជនបានប្រើប្រាស់លក្ខណៈឥណទានស្រដៀងគ្នា។ ការវិភាគលម្អិតអំពីរបៀបនៃឱនភាពតាមការតម្រូវ CIFRS 9 ត្រូវបានអនុវត្តនោះ គឺស្ថិតនៅក្នុងកំណត់សម្គាល់៣៣ នៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ។

បំណុលហិរញ្ញវត្ថុ-ការធ្វើចំណាត់ថ្នាក់ និងការវាស់វែង

បំណុលហិរញ្ញវត្ថុរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុនរួមមានគណនីអ្នកផ្គត់ផ្គង់ និងគណនីត្រូវបង់ជាក់លាក់ផ្សេងទៀត សមតុល្យត្រូវសងទៅក្រុមហ៊ុនមេ និងសមតុល្យត្រូវសងទៅភាគីភាគីពាក់ព័ន្ធ ប្រាក់កម្ចី និងឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនិស្សន្ទ។

បំណុលហិរញ្ញវត្ថុ ត្រូវបានវាស់ដំបូងតាមរយៈតម្លៃសមស្រប ហើយនៅពេលដែលអាចអនុវត្តបានត្រូវបានកែតម្រូវនៃថ្លៃដើមប្រតិបត្តិការលើកលែងតែសម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន បានកំណត់នូវបំណុលហិរញ្ញវត្ថុក្នុងតម្លៃសមស្របតាមរយៈប្រាក់ចំណេញ ឬខាត។

បន្ទាប់មកទៀត បំណុលហិរញ្ញវត្ថុ ត្រូវបានវាស់វែងតាមថ្លៃដើមបានរំលស់ដោយប្រើប្រាស់វិធីសាស្ត្រការប្រាក់មានប្រសិទ្ធភាពលើកលែងតែឧបករណ៍និស្សន្ទ និងបំណុលហិរញ្ញវត្ថុដែលត្រូវបានកំណត់ FVTPL ដែលត្រូវបានអនុវត្តជាបន្តបន្ទាប់ដោយតម្លៃសមស្របជាមួយនឹងប្រាក់ចំណេញ ឬខាត ដែលត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅក្នុងរបាយការណ៍ចំណូលលម្អិត (ក្រៅពីឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនិស្សន្ទ ដែលត្រូវបានកំណត់ និងមានប្រសិទ្ធភាពដូចជាឧបករណ៍ការពារហានិភ័យ)។

រាល់ចំណាយការប្រាក់ហើយប្រសិនបើអាចទៅរួច ការផ្លាស់ប្តូរតម្លៃសមស្របនៃឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលត្រូវបានរាយការណ៍នៅក្នុងរបាយការណ៍ចំណូលលម្អិត ត្រូវបានរាប់បញ្ចូលទាំងប្រាក់ចំណូលហិរញ្ញវត្ថុ និងចំណាយហិរញ្ញវត្ថុ។

ឧបករណ៍និស្សន្ទ និងសកម្មភាពការពារហានិភ័យ

ឧបករណ៍និស្សន្ទ ត្រូវបានទទួលស្គាល់ដំបូងដោយតម្លៃសមស្របនៅកាលបរិច្ឆេទដែលកិច្ចសន្យានិស្សន្ទ ត្រូវបានចូល និងត្រូវបានវាយតម្លៃឡើងវិញជាបន្តបន្ទាប់នៅតម្លៃសមស្របរបស់ពួកគេនៅចុងបញ្ចប់នៃការិយបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍នីមួយៗ។

គណនេយ្យសម្រាប់ការផ្លាស់ប្តូរជាបន្តបន្ទាប់នៃតម្លៃសមស្របអាស្រ័យលើថាតើនិស្សន្ទ ត្រូវបានគេកំណត់ជាឧបករណ៍ការពារហានិភ័យរួមបញ្ចូលលក្ខណៈនៃវត្ថុដែលត្រូវបានគេការពារ។ សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុនកំណត់ចំណាំឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុជាក់លាក់មួយចំនួនដូចជា៖

- (ក). ធ្វើការការពារហានិភ័យទៅលើទ្រព្យប្រចំណុលដែលបានទទួលស្គាល់ឬមានកិច្ចសន្យាយ៉ាងច្បាស់លាស់ (ការការពារហានិភ័យតាមតម្លៃសមស្រប)
- (ខ). ធ្វើការការពារហានិភ័យទៅលើហានិភ័យជាក់លាក់មួយដែលពាក់ព័ន្ធជាមួយនឹងទ្រព្យសកម្ម ឬបំណុល ដែលត្រូវបានទទួលស្គាល់ ឬប្រតិបត្តិការព្យាករណ៍ដែលមានសក្តានុពលខ្ពស់ (ការការពារហានិភ័យលំហូរសាច់ប្រាក់) ឬ
- (គ). ធ្វើការការពារហានិភ័យទៅលើការវិនិយោគសុទ្ធនៅក្នុងប្រតិបត្តិការបរទេស (ការការពារហានិភ័យមូលនិធិវិនិយោគសុទ្ធ)។

៤. គោលនយោបាយគណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)

៤.៨ ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

នៅពេលចាប់ផ្តើមធ្វើការការពារហានិភ័យសម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុនបានកត់ត្រាទំនាក់ទំនងសេដ្ឋកិច្ចរវាងឧបករណ៍ការពារហានិភ័យ និងខ្ទង់គណនីដែលមានហានិភ័យរួមទាំងការផ្លាស់ប្តូរលំហូរសាច់ប្រាក់នៃឧបករណ៍ការពារហានិភ័យ ត្រូវបានគេរំពឹងថានឹងទូទាត់ការផ្លាស់ប្តូរលំហូរសាច់ប្រាក់នៃខ្ទង់គណនីដែលត្រូវបានការពារ។ សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន បានកត់ត្រាគោលបំណង និងយុទ្ធសាស្ត្រគ្រប់គ្រងហានិភ័យរបស់ខ្លួនក្នុងការអនុវត្តប្រតិបត្តិការការពារហានិភ័យរបស់ខ្លួន។

តម្លៃសមស្របនៃឧបករណ៍និស្សន្ទផ្សេងៗ ដែលត្រូវបានប្រើសម្រាប់គោលបំណងការពារហានិភ័យ ត្រូវបានបង្ហាញនៅក្នុងកំណត់សម្គាល់៣០ នៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ។ បម្រែបម្រួលលើទុនបម្រុងដែលបានធ្វើការការពារក្នុងចំណូលដែលមានលក្ខណៈទូលំទូលាយផ្សេងទៀតត្រូវបានបង្ហាញនៅក្នុង របាយការណ៍បម្រែបម្រួលមូលធន។ សមតុល្យនិស្សន្ទពេញលេញ ត្រូវបានចាត់ថ្នាក់ជាទ្រព្យសកម្ម ឬបំណុលរយៈពេលវែងនៅពេលដែលអាយុកាលច្រើនជាង ១២ខែ និងបានចាត់ថ្នាក់ជាទ្រព្យសកម្ម ឬបំណុលរយៈពេលខ្លី នៅពេលដែលអាយុកាលទាបជាង ១២ខែ។ ការជួញដូរឧបករណ៍និស្សន្ទ ត្រូវបានចាត់ថ្នាក់ជាទ្រព្យសកម្ម ឬបំណុលរយៈពេលខ្លី។

ក. ការការពារហានិភ័យតម្លៃសមស្រប

ការផ្លាស់ប្តូរតម្លៃសមស្របនៃឧបករណ៍និស្សន្ទ ដែលត្រូវបានកំណត់និងមានលក្ខណៈគ្រប់គ្រាន់ដូចជាការការពារហានិភ័យតម្លៃសមស្រប ត្រូវបានកត់ត្រានៅក្នុងរបាយការណ៍ចំណេញ ឬខាត រួមជាមួយនឹងការផ្លាស់ប្តូរណាមួយនៃតម្លៃសមស្របនៃទ្រព្យសកម្ម ឬបំណុលដែលត្រូវបានកំណត់ដោយហានិភ័យ។ ចំណេញឬខាតទាក់ទងនឹងការដកចេញមានប្រសិទ្ធភាពនៃអត្រាការប្រាក់ដែលប្តូរនឹងអត្រាប្រាក់កម្ចីមានអត្រាថេរ ត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅក្នុងរបាយការណ៍ចំណេញ ឬខាតក្នុង “ចំណាយហិរញ្ញវត្ថុ”។ ចំណេញ ឬខាតទាក់ទងនឹងការដកចេញដែលមិនមានប្រសិទ្ធភាព ត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅក្នុងប្រាក់ចំណេញ ឬខាតក្នុង “ចំណេញ/(ខាតផ្សេងៗ)-សុទ្ធ”។ ការផ្លាស់ប្តូរតម្លៃសមស្របនៃអត្រាការប្រាក់របស់ប្រាក់កម្ចីមានអត្រាថេរដែលនឹងត្រូវបានបង្កើនដោយហានិភ័យអត្រាការប្រាក់ ត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅក្នុងប្រាក់ចំណេញ ឬខាតក្នុង “ចំណាយហិរញ្ញវត្ថុ”។

ប្រសិនបើការការពារហានិភ័យលែងមានលក្ខណៈវិនិច្ឆ័យសម្រាប់គណនេយ្យការពារហានិភ័យ ការកែតម្រូវទៅលើសមតុល្យយោងរបស់សមាសធាតុដែលត្រូវបានវាស់វែងតាមវិធីសាស្ត្រការប្រាក់មានប្រសិទ្ធភាពហើយត្រូវបានគេយកទៅរំលស់ហើយកត់ត្រាក្នុងរបាយការណ៍ចំណេញ ឬខាតក្នុងរយៈពេលដល់កាលកំណត់សងដោយប្រើប្រាស់គណនាឡើងវិញនៃអត្រាការប្រាក់មានប្រសិទ្ធភាព។

ខ. ការការពារហានិភ័យលំហូរសាច់ប្រាក់

ការដកចេញដ៏មានប្រសិទ្ធភាពនៃការផ្លាស់ប្តូរតម្លៃសមស្របនៃឧបករណ៍និស្សន្ទ ដែលត្រូវបានចាត់តាំងនិងមានលក្ខណៈសម្បត្តិគ្រប់គ្រាន់ដូចជាមូលនិធិលំហូរសាច់ប្រាក់ ត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅក្នុងប្រាក់ចំណូលពេញលេញផ្សេងៗ និងបង្កដែលបម្រុងទុកនៅក្នុងមូលធន។ ចំណេញ ឬខាត ដែលទាក់ទងនឹងការដកចេញដែលមិនមានប្រសិទ្ធភាព ត្រូវបានទទួលស្គាល់ភ្លាមៗនៅក្នុងប្រាក់ចំណេញ ឬខាតក្នុង “ចំណេញ/(ខាត)-សុទ្ធ”។ សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន មិនរួមបញ្ចូលមូលដ្ឋានរូបិយប័ណ្ណបរទេសដែលរៀបចំតាមឧបករណ៍និស្សន្ទ ដែលប្រើជាឧបករណ៍ការពារហានិភ័យ ការផ្លាស់ប្តូរមូលដ្ឋានរូបិយប័ណ្ណបរទេសនៃឧបករណ៍ការពារហានិភ័យ ត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅក្នុងប្រាក់ចំណូលពេញលេញផ្សេងៗ និងបង្កផ្តើមនៃការការពារហានិភ័យនៅក្នុងមូលធន។ សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន កំណត់ថ្លៃដើមនៃការពារហានិភ័យ ដែលពាក់ព័ន្ធនឹងមូលដ្ឋានរូបិយប័ណ្ណបរទេស ក្នុងការការពារហានិភ័យតាមគោលការណ៍នៃការការពារហានិភ័យ។

៤. គោលនយោបាយគណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)

៤.៨ ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

សមតុល្យដែលបង្កនៅក្នុងមូលធន (រាប់បញ្ចូលទាំងថ្លៃដើមនៃការការពារហានិភ័យបម្រុងទុក) ត្រូវបានចាត់ថ្នាក់ឡើងវិញក្នុង ចំណេញឬខាតក្នុងរយៈពេលដែលលំហូរសាច់ប្រាក់ ដែលមានផលប៉ះពាល់ដល់ប្រាក់ចំណេញ ឬខាត។ ចំណេញ ឬខាតដែល ទាក់ទងនឹងការដកចេញមានប្រសិទ្ធភាពនៃអត្រាការប្រាក់បានផ្លាស់ប្តូរអត្រាប្រាក់កម្ចី ត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅក្នុងប្រាក់ ចំណេញ ឬខាតនៅក្នុង “ចំណាយហិរញ្ញវត្ថុ”។ ចំណេញ ឬខាត ដែលទាក់ទងនឹងការដកចេញដែលមិនមានប្រសិទ្ធភាព ត្រូវ បានទទួលស្គាល់នៅក្នុងប្រាក់ចំណេញ ឬខាតក្នុង “ចំណេញ/(ខាត)-សុទ្ធ”។

នៅពេលឧបករណ៍ការពារហានិភ័យហួសកំណត់ ឬបានលក់ ឬឧបករណ៍ការពារហានិភ័យលែងស្ថិតនៅក្នុងលក្ខខណ្ឌការពារ ហានិភ័យគណនេយ្យ ចំណេញ ឬខាតបង្ករណាមួយដែលមាននៅក្នុងមូលធន ហើយនឹងរក្សានៅក្នុងមូលធនដដែល និងទទួល ស្គាល់នៅពេលការការពារហានិភ័យលំហូរសាច់ប្រាក់ប៉ះពាល់ដល់ចំណេញ ឬខាត។

គ. ការការពារហានិភ័យមូលនិធិវិនិយោគសុទ្ធ

ការការពារហានិភ័យលើការវិនិយោគសុទ្ធនៅក្នុងប្រតិបត្តិការបរទេស ត្រូវបានគេរាប់បញ្ចូលក្នុងការការពារហានិភ័យលំហូរ សាច់ប្រាក់។

ចំណេញឬខាតណាមួយនៅលើឧបករណ៍ការពារហានិភ័យដែលទាក់ទងនឹងចំណែកដ៏មានប្រសិទ្ធភាពនៃការការពារហានិភ័យ ត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅក្នុងប្រាក់ចំណូលពេញលេញផ្សេងទៀត និងបង្កដែលបម្រុងទុកនៅក្នុងមូលធន។ ចំណេញឬខាត ទាក់ទងនឹងការដកចេញមិនមានប្រសិទ្ធភាពត្រូវបានទទួលស្គាល់ភ្លាមៗ នៅក្នុងរបាយការណ៍ចំណេញ ឬខាតក្នុង “ចំណេញ/(ខាត)សុទ្ធ”។

ចំណេញ និងខាតបង់បង្កនៅក្នុងមូលធន ត្រូវបានរាប់បញ្ចូលទាំងប្រាក់ចំណេញ ឬខាតនៅពេលប្រតិបត្តិការបរទេសត្រូវ បានលុបចោល ឬទុកចោលមួយចំណែក។

ឧបករណ៍និស្សន្ទដាក់លាក់នេះ មិនមានលក្ខណៈគ្រប់គ្រាន់សម្រាប់ការការពារហានិភ័យគណនេយ្យនោះទេ។ ការផ្លាស់ប្តូរតម្លៃសមស្រប នៃឧបករណ៍និស្សន្ទដែលមិនមានលក្ខណៈគ្រប់គ្រាន់សម្រាប់ការការពារហានិភ័យគណនេយ្យ ត្រូវបានទទួលស្គាល់ភ្លាមៗ នៅក្នុង ប្រាក់ចំណេញ ឬខាត និងត្រូវបានរាប់បញ្ចូលក្នុង “ចំណេញ/(ខាត)-សុទ្ធ”។

៤.៩ សន្និធិ

សន្និធិត្រូវបានបង្ហាញតាមថ្លៃដើមទាប និងតម្លៃសុទ្ធជាក់ស្តែង។ ថ្លៃដើមនៃការទិញសម្ភារសំណង់ រួមទាំងថ្លៃដើមដែលកើតឡើងក្នុងការនាំ របស់សម្ភារនីមួយៗទៅទីតាំង និងស្ថានភាពបច្ចុប្បន្នរបស់ពួកគេ ហើយត្រូវបានរាប់បញ្ចូលដោយប្រើវិធីសាស្ត្រថ្លៃដើមមធ្យមភាគ។ តម្លៃ សុទ្ធជាក់ស្តែង គឺជាតម្លៃលក់ដែលបានប៉ាន់ស្មាននៅក្នុងដំណើរការអាជីវកម្មធម្មតាដកចំណាយដែលបានប៉ាន់ស្មាននៅក្នុងការលក់ ឬថ្លៃ ដើមជំនួសទ្រព្យសកម្មបច្ចុប្បន្ន។

៤.១០ សាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូល

សាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូល រួមមានសាច់ប្រាក់ក្នុងដៃ និងសាច់ប្រាក់នៅក្នុងធនាគារផ្សេងៗ ដែលមានរយៈពេលខ្លីសម្រាប់ការ វិនិយោគងាយស្រួលបង្វិល ដែលរួចរាល់ក្នុងការបំប្លែងទៅជាសាច់ប្រាក់ ហើយប្រឈមនឹងហានិភ័យក្នុងការផ្លាស់ប្តូរតម្លៃតិចដកចេញ គណនីឥណទានវិបារូបនី។

៤.១១ មូលធន ទុនបម្រុងទុក និងការទូទាត់ភាគលាភ

ដើមទុនតំណាងឱ្យតម្លៃទឹកនៃតម្លៃដើមភាគហ៊ុនដែលបានបោះផ្សាយ។ ប្រាក់ចំណេញរក្សាទុក រួមមានប្រាក់ចំណេញនាការិយបរិច្ឆេទ បច្ចុប្បន្ន និងការិយបរិច្ឆេទចាស់ទាំងអស់។

៤. គោលនយោបាយគណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)

៤.១១ មូលធន ទុនបម្រុងទុក និងការទូទាត់ភាគលាភ (ត)

ដើមទុនបម្រុងទុកតំណាងដោយតម្លៃសមស្របនៃភាគហ៊ុនដែលបានផ្តល់ក្រោមគម្រោងជំនួយភាគហ៊ុន។ វាជាភាគហ៊ុនអាស្រ័យលើ
គម្រោងទូទាត់ដែលបានផ្តល់ដោយក្រុមហ៊ុនមេ Pestech International Berhad ទៅនិយោជិតរបស់ក្រុមហ៊ុន។ តម្លៃសមស្របនៃភាគ
ហ៊ុនដែលត្រូវបានផ្តល់ត្រូវបានវាស់វែងតាមតម្លៃសមស្របតាមកាលបរិច្ឆេទនៃការផ្តល់ និងត្រូវបានទទួលស្គាល់ជាការចំណាយលើ
អត្ថប្រយោជន៍និយោជិតដែលមានការកើនឡើងនៅក្នុងមូលធន។

ដើមទុនបម្រុង តំណាងឱ្យការប្រែប្រួលតម្លៃសមស្របនៃអត្រាការប្រាក់នៃកិច្ចសន្យាប្តូរប្រាក់ដែលកំណត់ថាជាការពារហានិភ័យ ដែលត្រូវ
បានរួមបញ្ចូលក្នុងការពារហានិភ័យលើមូលធនបម្រុង និងបន្តដោះស្រាយលើចំណូល/ខាតពេញលេញផ្សេងៗ រហូតដល់ការទូទាត់
ប្រាក់កម្ចី ឬកាលកំណត់នៃកិច្ចសន្យាទៅតាមភាពជាក់ស្តែង ឬធ្វើការទូទាត់ដែលលឿនជាងនេះ។ សម្រាប់កិច្ចសន្យាដែលមិនបានកំណត់
ថាជាការពារហានិភ័យ ការផ្លាស់ប្តូរតម្លៃសមស្រប ត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅក្នុងគណនីចំណេញ ឬខាត។

៤.១២ សំវិធានធន បំណុលយថាហេតុ និងទ្រព្យសកម្មយថាហេតុ

សំវិធានធន ត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅពេលសម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន មានកាតព្វកិច្ចស្របច្បាប់ ឬប្រយោល ដែលជាលទ្ធផលនៃ
ព្រឹត្តិការណ៍កន្លងមក ដែលវាទំនងជាមានលំហូរចេញនៃប្រភពសេដ្ឋកិច្ចរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន និងសមតុល្យដែលអាច
ប៉ាន់ស្មានបានជាក់ស្តែង។ ការកំណត់លំហូរចេញនៃពេលវេលា ឬសមតុល្យនៅតែអាចមានភាពមិនច្បាស់លាស់។ កាតព្វកិច្ចបច្ចុប្បន្នកើត
ឡើងតាំងពីវត្តមាននៃការសន្យា ផ្លូវច្បាប់ ឬការទាមទារផ្សេងទៀតដែលកើតចេញពីព្រឹត្តិការណ៍កន្លងមក ឧទាហរណ៍ ការធានារ៉ាប់រង
ផលិតផល ច្បាប់ដោះស្រាយជម្លោះ ឬកិច្ចសន្យាស្មុគស្មាញ។

សំវិធានធន ត្រូវបានវាស់វែងដោយការប៉ាន់ស្មានលើការចំណាយដែលចាំបាច់ក្នុងការបំពេញនូវកាតព្វកិច្ចនោះ ដោយយោងតាមភស្តុតាង
ដែលអាចជឿទុកចិត្តបាន នៅចុងការិយបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍រួមទាំងហានិភ័យ និងភាពមិនជាក់លាក់ ដែលទាក់ទងទៅនឹងកាតព្វកិច្ច
បច្ចុប្បន្ន។ នៅពេលដែលមានកាតព្វកិច្ចស្រដៀងគ្នា ដែលអាចនឹងត្រូវឱ្យមានលំហូរចេញនៃសាច់ប្រាក់ ដើម្បីបំពេញនូវកាតព្វកិច្ច ត្រូវ
បានកំណត់ដោយ ការពិចារណាទៅលើចំណាត់ថ្នាក់នីមួយៗ នៃកាតព្វកិច្ចនោះជាមួយ។ សំវិធានធន ត្រូវធ្វើអប្បបរមាទៅជាតម្លៃបច្ចុប្បន្ន
ប្រសិនបើតម្លៃនោះមានភាពជាសារវន្ត។

សំណងណាមួយដែលសម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុនជឿជាក់ថានឹងអាចមានសិទ្ធិប្រមូលបានពីតតិយជននឹងត្រូវបានទទួលស្គាល់ជា
ទ្រព្យសកម្មដាច់ដោយឡែកមួយ។ ទ្រព្យសម្បត្តិនេះមិនអាចលើសពីសមតុល្យដែលពាក់ព័ន្ធនឹងសំវិធានធននោះទេ។ រាល់សំវិធានធន
ត្រូវបានពិនិត្យឡើងវិញនៅរាល់ចុងការិយបរិច្ឆេទរបាយការណ៍ និងបានកែសម្រួលដើម្បីសមស្របនឹងការប៉ាន់ស្មានថ្មីដែលល្អបំផុត។

ក្នុងករណីទាំងនោះ ពេលដែលមានភាពអាចទៅរួចនៃលំហូរចេញធនធានសេដ្ឋកិច្ច ដែលជាលទ្ធផលនៃកាតព្វកិច្ចបច្ចុប្បន្ន គឺត្រូវបានចាត់
ទុកថាមិនទំនង ឬនៅឆ្ងាយ ដូច្នោះពុំមានបំណុលត្រូវបានទទួលស្គាល់នោះទេ។

លំហូរចូលដែលអាចកើតមាននៃអត្ថប្រយោជន៍សេដ្ឋកិច្ចទៅកាន់ក្រុមហ៊ុន ដែលមិនគ្រប់លក្ខខណ្ឌក្នុងការទទួលស្គាល់ទ្រព្យសកម្ម ត្រូវចាត់
ទុកជាទ្រព្យសកម្មយថាហេតុ។

៤.១៣ ប្រតិបត្តិការតាមផ្នែក

ប្រតិបត្តិការតាមផ្នែក ជាសមាសធាតុរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុនដែលពាក់ព័ន្ធក្នុងសកម្មភាពអាជីវកម្ម ហើយអាចទទួលបានប្រាក់ចំណូល និង
បង្កើតចំណាយ រួមទាំងចំណូល និងចំណាយដែលទាក់ទងជាមួយប្រតិបត្តិការនូវរាល់សមាសធាតុណាមួយរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន។ លទ្ធ
ផលប្រតិបត្តិការតាមផ្នែកទាំងអស់ ត្រូវបានត្រួតពិនិត្យយ៉ាងទៀតទាត់ដោយប្រធានប្រតិបត្តិការជាអ្នកធ្វើសេចក្តីសម្រេចចិត្ត ដើម្បីធ្វើការ
សម្រេចអំពីធនធានដែលត្រូវបែងចែកទៅតាមផ្នែក និងវាយតម្លៃទៅលើលទ្ធផលរបស់វា ព្រមទាំងសម្រាប់ព័ត៌មានហិរញ្ញវត្ថុដាច់ដោយ
ឡែកដែលកើតមាន។

៤. គោលនយោបាយគណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)

៤.១៣ ប្រតិបត្តិការតាមផ្នែក (ត)

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន មានរបាយការណ៍តាមផ្នែកដូចជាផ្នែកវិស្វកម្ម ផ្នែកលទ្ធកម្ម ផ្នែកសាងសង់ និងផ្នែកវាយតម្លៃ។ ប្រធានប្រតិបត្តិការ ជាអ្នកធ្វើសេចក្តីសម្រេច និងធ្វើការត្រួតពិនិត្យលើរបាយការណ៍គ្រប់គ្រងផ្ទៃក្នុង ដែលរាយការណ៍ពីលទ្ធផលតាមផ្នែកទាំងមូលរបស់ក្រុមហ៊ុនដើម្បីធ្វើការវាយតម្លៃលើលទ្ធផលតាមផ្នែកដែលបានរាយការណ៍។

៤.១៤ ពន្ធលើប្រាក់ចំណូល

ចំណាយពន្ធដែលបានទទួលស្គាល់នៅក្នុងរបាយការណ៍ពេញលេញ រួមមានការបូកសរុបនៃពន្ធពន្យារ និងពន្ធបច្ចុប្បន្នដែលមិនបានទទួលស្គាល់ក្នុងរបាយការណ៍ចំណូលពេញលេញ ឬរបាយការណ៍មូលធន។

ពន្ធលើប្រាក់ចំណូលជាទ្រព្យសកម្ម និង/ឬបំណុល រួមមានកាតព្វកិច្ច ឬការទាមទារពីអាជ្ញាធរសារពើពន្ធដែលទាក់ទងនឹងចុងការិយបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍បច្ចុប្បន្ន ឬពិពេលកន្លងមក ដែលមិនបានទូទាត់នាការិយបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍នោះ។ ពន្ធបច្ចុប្បន្ន គឺជាបំណុលលើប្រាក់ចំណេញជាប់ពន្ធ ដែលខុសពីប្រាក់ចំណេញ ឬខាតក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ។ ការគណនាពន្ធបច្ចុប្បន្ន គឺផ្អែកលើអត្រាពន្ធ និងច្បាប់សារពើពន្ធដែលត្រូវបានអនុម័ត ឬត្រូវបានអនុម័តនៅពេលបន្ទាប់ នាចុងការិយបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍។

ពន្ធពន្យារលើប្រាក់ចំណូល ត្រូវបានគណនាដោយប្រើប្រាស់វិធីសាស្ត្របំណុលលើភាពខុសគ្នាបណ្តោះអាសន្នរវាងសមតុល្យយោងនៃទ្រព្យសកម្ម និងបំណុល និងមូលដ្ឋានពន្ធរបស់ពួកគេ។ ទោះជាយ៉ាងណា ពន្ធពន្យារមិនត្រូវបានទទួលស្គាល់ដំបូងលើមូលធនពាណិជ្ជកម្ម ឬលើការទទួលស្គាល់ដំបូងរបស់ទ្រព្យសកម្ម ឬបំណុលលើកលែងតែប្រតិបត្តិការដែលពាក់ព័ន្ធប៉ះពាល់លើពន្ធ ឬគណនីចំណេញ។

ពន្ធពន្យារជាទ្រព្យសកម្ម និងជាបំណុលត្រូវបានគណនាដោយមិនគិតអប្បបរមា នៅអត្រាពន្ធដែលរំពឹងថានឹងអនុវត្តទៅតាមរយៈពេលនៃការទទួលស្គាល់របស់ពួកគេដោយសារអត្រាពន្ធទាំងនោះត្រូវបានអនុម័ត ឬអនុម័តនៅពេលបន្ទាប់នៅចុងការិយបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍។

ពន្ធពន្យារជាទ្រព្យសកម្ម ត្រូវបានទទួលស្គាល់ដើម្បីពង្រីកវិសាលភាពដែលប្រហែលជាមានការខាតបង់ ឬភាពខុសគ្នាបណ្តោះអាសន្នដែលកាត់កងបាន នឹងអាចប្រើប្រាស់បានដើម្បីកាត់កងនឹងប្រាក់ចំណូលជាប់ពន្ធនាពេលអនាគត។ ការវាយតម្លៃនេះ គឺផ្អែកលើការព្យាករណ៍របស់ក្រុមហ៊ុនទៅលើលទ្ធផលប្រតិបត្តិការនាពេលអនាគត ដែលត្រូវបានកែតម្រូវសម្រាប់ប្រាក់ចំណូល និងការចំណាយដែលមិនជាប់ពន្ធនិងការកំណត់ជាក់លាក់លើការប្រើប្រាស់ការខាតបង់ពន្ធដែលមិនបានប្រើណាមួយ និងពន្ធត្រូវបង់។ ពន្ធពន្យារជាបំណុលតែងតែត្រូវបានទទួលស្គាល់ទាំងអស់។

ពន្ធពន្យារជាទ្រព្យសកម្ម និងជាបំណុលអាចកាត់កង បានតែនៅពេលសម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុនមានសិទ្ធិ និងគោលបំណងក្នុងការទូទាត់ពន្ធបច្ចុប្បន្នជាទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលពីអាជ្ញាធរពន្ធដារតែមួយ។

ការផ្លាស់ប្តូរពន្ធពន្យារជាទ្រព្យសកម្ម និងជាបំណុលត្រូវបានទទួលស្គាល់ជាផ្នែកនៃពន្ធលើប្រាក់ចំណេញ ឬចំណាយនៅក្នុងរបាយការណ៍ចំណូលលម្អិត លើកលែងតែនៅពេលដែលពន្ធទាំងនោះ មានការទាក់ទងនឹងផ្នែកទាំងអស់ដែលត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅក្នុងរបាយការណ៍ចំណូលលម្អិតផ្សេងទៀត (ដូចជាការវាយតម្លៃដីឡើងវិញ) ឬមូលធនក្នុងករណីណាមួយ ពេលពន្ធពន្យារដែលទាក់ទង ក៏ត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅក្នុងរបាយការណ៍ចំណូលលម្អិតផ្សេងទៀត ឬរបាយការណ៍មូលធន។

៤. គោលនយោបាយគណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)

៤.១៥ ភតិសន្យា

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុនក្នុងនាមជាអ្នកជួល

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ប្រើប្រាស់ការរៀបចំភតិសន្យាចម្បងសម្រាប់ការជួលការិយាល័យ កន្លែងស្នាក់នៅរបស់បុគ្គលិក និងឃ្នាំង។ ភតិសន្យាជួលសម្រាប់ការិយាល័យ ការស្នាក់នៅរបស់បុគ្គលិក និងឃ្នាំង ត្រូវបានចរចាជាធម្មតាក្នុងលក្ខខណ្ឌពី ៣ ទៅ ៥ឆ្នាំ។ សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន មិនមានការរៀបចំក្នុងការលក់បន្ត និងការជួលបន្តទ្រព្យទាំងនោះទេ។ ភតិសន្យាជួលទាំងអស់ ត្រូវបានចរចាជាលក្ខណៈដាច់ដោយឡែក និងមានរយៈពេល និងលក្ខខណ្ឌផ្សេងៗគ្នាជាច្រើនដូចជាការដាក់កំហិតពីការចាត់តាំង និងការជួលបន្តនៃទ្រព្យដែលជួល ហើយត្រូវធ្វើការទូទាត់យ៉ាងទៀងទាត់ដោយអនុលោមតាមកិច្ចសន្យា និងផ្តល់ការយកចិត្តទុកដាក់យ៉ាងល្អចំពោះទ្រព្យសម្បត្តិ រោងចក្រ និងបរិក្ខារដែលមានស្រាប់។

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុនវាយតម្លៃថា តើភតិសន្យាមាន ឬមានភតិសន្យាជួលនៅពេលចាប់ផ្តើមភតិសន្យា។ ភតិសន្យាបានបង្ហាញពីសិទ្ធិក្នុងការប្រើប្រាស់ដោយផ្ទាល់ និងទទួលបានអត្ថប្រយោជន៍សេដ្ឋកិច្ចយ៉ាងច្រើននៃទ្រព្យសកម្មដែលបានកំណត់ក្នុងរយៈពេលមួយជាច្រើននឹងការដោះដូរតាមតម្លៃតបស្នង។

ការវាស់វែង និងការទទួលស្គាល់ភតិសន្យាក្នុងនាមជាអ្នកជួល

នាការលបរិច្ឆេទចុះភតិសន្យាជួល សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុនទទួលស្គាល់សិទ្ធិប្រើប្រាស់លើទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលភតិសន្យានៅក្នុងរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ។ សិទ្ធិប្រើប្រាស់លើទ្រព្យសកម្ម ត្រូវបានវាស់វែងតាមថ្លៃដើម ដែលត្រូវបានបង្កើតឡើងដោយការវាស់វែងដំបូងនៃបំណុលភតិសន្យា ថ្លៃដើមដំបូងណាមួយដែលកើតឡើងដោយក្រុមហ៊ុន ការប៉ាន់ស្មានលើការចំណាយនៃការរុះរើ និងដកហូតទ្រព្យសកម្មនៅចុងបញ្ចប់នៃភតិសន្យា ហើយរាល់ការទូទាត់ទៅលើភតិសន្យាណាមួយដែលបានធ្វើឡើងមុនថ្ងៃចាប់ផ្តើមនៃការជួល (ប្រាក់លើកទឹកចិត្តដែលទទួលបានសុទ្ធ)។

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុនធ្វើវិលវិលសំទៅសិទ្ធិប្រើប្រាស់លើទ្រព្យសកម្មសម្រាប់មូលដ្ឋានវិលវិលសំទៅ គិតចាប់ពីថ្ងៃចាប់ផ្តើមនៃភតិសន្យារហូតដល់ពេលបញ្ចប់នៃអាយុកាលសិទ្ធិប្រើប្រាស់លើទ្រព្យសកម្ម ឬចុងបញ្ចប់នៃភតិសន្យា។ ក្រុមហ៊ុនក៏ធ្វើការវាយតម្លៃទៅលើឱនភាពតម្លៃនៃសិទ្ធិប្រើប្រាស់លើទ្រព្យសកម្មនៅពេលដែលវាបានកើតមានឡើង។

នាការលបរិច្ឆេទចាប់ផ្តើមនៃភតិសន្យា សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុនបានវាស់វែងលើបំណុលភតិសន្យាទៅតាមតម្លៃបច្ចុប្បន្ននៃការទូទាត់ថ្លៃជួលដែលមិនទាន់បានទូទាត់នាការលបរិច្ឆេទ ត្រូវបានធ្វើអប្បបរមាដោយប្រើប្រាស់អត្រាការប្រាក់ដែលបានព្រមព្រៀងនៅក្នុងភតិសន្យាប្រសិនបើអត្រាទាំងនេះកើតមានរួចហើយ ឬការកើតឡើងនៃអត្រាប្រាក់កម្ចីរបស់ក្រុមហ៊ុន។

បន្ទាប់ពីការវាស់វែងដំបូង បំណុលនឹងត្រូវបានកាត់បន្ថយតាមរយៈការទូទាត់បំណុលភតិសន្យាដែលត្រូវបានបែងចែករវាងការទូទាត់ប្រាក់ដើម និងចំណាយហិរញ្ញវត្ថុ។ ចំណាយហិរញ្ញវត្ថុ គឺជាសមតុល្យដែលបង្កើតអត្រាការប្រាក់ថេរតាមកាលកំណត់លើសមតុល្យដែលនៅសេសសល់នៃបំណុលភតិសន្យា។

ការវាស់វែងឡើងវិញទៅលើបំណុលភតិសន្យា ត្រូវបានធ្វើឡើងតាមរយៈការកាត់បន្ថយសមតុល្យយោងរបស់សិទ្ធិប្រើប្រាស់លើទ្រព្យសកម្ម ដើម្បីឆ្លុះបញ្ចាំងពីការបញ្ចប់ភតិសន្យាភតិសន្យាមួយផ្នែក ឬទាំងស្រុងសម្រាប់ការកែប្រែលើភតិសន្យាដែលកាត់បន្ថយវិសាលភាពនៃភតិសន្យា។ ចំណេញ ឬខាតដែលទាក់ទងទៅនឹងការបញ្ចប់ភតិសន្យាភតិសន្យាមួយផ្នែក ឬទាំងស្រុង ត្រូវបានទទួលស្គាល់ក្នុងគណនីចំណេញ ឬខាត។ សិទ្ធិប្រើប្រាស់ទ្រព្យសកម្ម គឺត្រូវបានកែប្រែនៅពេលដែលមានការកែប្រែលើភតិសន្យាទាំងអស់។

សិទ្ធិប្រើប្រាស់លើទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលភតិសន្យាត្រូវបានបង្ហាញដាច់ដោយឡែកនៅក្នុងរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ។

៤. គោលនយោបាយគណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)

៤.១៥ ភតិសន្យា (ត)

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុនបានជ្រើសរើសគណនីភតិសន្យារយៈពេលខ្លី និងភតិសន្យានៃទ្រព្យសកម្មដែលមានតម្លៃទាបដោយប្រើប្រាស់
ឯកសារយោងជាក់ស្តែង។ ជំនួសឱ្យការទទួលស្គាល់សិទ្ធិប្រើប្រាស់ទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលភតិសន្យា ការទូទាត់ដែលទាក់ទងទៅលើ
គណនីទាំងនេះ គឺត្រូវបានទទួលស្គាល់ជាចំណាយនៅក្នុងរបាយការណ៍ចំណូលលម្អិតតាមមូលដ្ឋានរំលស់ថេរលើរយៈពេលជួល។

៤.១៦ ភាគីពាក់ព័ន្ធ

ភាគីពាក់ព័ន្ធ គឺជាបុគ្គល ឬអង្គការដែលមានទំនាក់ទំនងជាមួយសម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន។ ប្រតិបត្តិការភាគីពាក់ព័ន្ធ គឺជាការផ្ទេរ
ធនធាន សេវាកម្ម ឬភាគព្វកិច្ចរវាងសម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន និងភាគីពាក់ព័ន្ធរបស់ខ្លួនទោះបីជាបានគិតថ្លៃ ឬមិនបានគិតថ្លៃ។ សម្រាប់
គោលបំណងក្នុងការរៀបចំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ភាគីពាក់ព័ន្ធត្រូវបានកំណត់ ប្រសិនបើបុគ្គល ឬអង្គការទាំងនោះ បានបំពេញតាម
លក្ខខណ្ឌណាមួយខាងក្រោម៖

- (១). បុគ្គល ឬបុគ្គលដែលជិតស្និទ្ធ ជាមួយបុគ្គលនៃគ្រួសារនោះ គឺមានការពាក់ព័ន្ធជាមួយសម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន
ប្រសិនបើបុគ្គលនោះ
 - ក មានសិទ្ធិគ្រប់គ្រង ឬចូលរួមក្នុងការគ្រប់គ្រងលើសម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន
 - ខ មានឥទ្ធិពលខ្លាំងលើសម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ឬ
 - គ គឺជាសមាជិកនៃក្រុមប្រឹក្សាភិបាលជាន់ខ្ពស់របស់ក្រុមហ៊ុនមេចុងក្រោយដែលកាន់កាប់នៃសម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និង
ក្រុមហ៊ុន ឬក្រុមបុត្រសម្ព័ន្ធ និងក្រុមហ៊ុន។

- (២). អង្គការដែលចាត់ចូលជាភាគីពាក់ព័ន្ធនៃសម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ប្រសិនបើស្ថិតក្នុងលក្ខខណ្ឌដូចខាងក្រោម៖
 - ក សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន គឺជាសមាជិកនៃសម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុនតែមួយ
 - ខ អង្គការមួយដែលជាការចូលរួម ឬការបណ្តាក់ទុនរួមគ្នានៃអង្គការផ្សេងទៀត
 - គ អង្គការទាំងពីរធ្វើការបណ្តាក់ទុនរួមលើភាគីទីបីដូចគ្នា
 - ឃ អង្គការមួយគឺជាភាគី ហ៊ុនរួមនៃអង្គការភាគីទីបី និងអង្គការផ្សេងទៀតគឺជាអង្គការរួមបញ្ចូលគ្នានៃភាគីទីបី
 - ង អង្គការ គឺជាគម្រោងអត្ថប្រយោជន៍ក្រោយការងារសម្រាប់អត្ថប្រយោជន៍របស់និយោជិតរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និង
ក្រុមហ៊ុន
 - ច អង្គការត្រូវបានគ្រប់គ្រង ឬគ្រប់គ្រងរួមគ្នាដោយបុគ្គលដែលបានបញ្ជាក់នៅក្នុង ខាងលើ (ក)
 - ឆ បុគ្គលដែលបានកំណត់អត្តសញ្ញាណនៅក្នុង (ក.១) ខាងលើមានឥទ្ធិពលគួរឱ្យកត់សម្គាល់លើអង្គការ ឬជា
សមាជិកនៃក្រុមប្រឹក្សាភិបាលសំខាន់ៗ ដែលកំពុងកាន់កាប់ក្រុមហ៊ុនចុងក្រោយ ឬអង្គការ
 - ជ អង្គការ ឬសមាជិកនៃសម្ព័ន្ធ ដែលជាផ្នែកមួយផ្តល់នូវសេវាកម្មគ្រប់គ្រងសំខាន់ៗ ដល់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និង
ក្រុមហ៊ុន។

៥. ការវិនិច្ឆ័យ ការសន្មត និងការប៉ាន់ស្មានគណនេយ្យសំខាន់ៗ

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុនបានធ្វើការប៉ាន់ស្មាន ការសន្មត និងការវិនិច្ឆ័យទាក់ទងនឹងប្រតិបត្តិការនាពេលអនាគតដែលមានភាពមិនស្មើ
នឹងលទ្ធផលជាក់ស្តែង។ គណនេយ្យប៉ាន់ស្មាន ការសន្មត និងការវិនិច្ឆ័យដែលអាចបណ្តាលឱ្យមានផលប៉ះពាល់យ៉ាងខ្លាំងទៅលើការ
ទទួលស្គាល់និងវាស់វែងលើទ្រព្យសកម្ម បំណុល ចំណូល និងចំណាយត្រូវបានសង្ខេបដូចខាងក្រោម៖

ក. ការប៉ាន់ស្មាន និងការសន្មតគណនេយ្យសំខាន់ៗ

ឱនភាព

ក្នុងការវាយតម្លៃឱនភាព គណៈគ្រប់គ្រងប៉ាន់ស្មាននូវសមតុល្យដែលអាចស្រង់មកវិញបានរបស់ទ្រព្យសកម្មនីមួយៗ ឬឯកតាបង្កើត
សាច់ប្រាក់ ដោយផ្អែកលើការរំពឹងទុកនៃលំហូរសាច់ប្រាក់នាពេលអនាគត និងការប្រើប្រាស់អត្រាការប្រាក់ដើម្បីធ្វើអប្បបរមា។ ការប៉ាន់
ស្មានដែលមិនជាក់លាក់ទាក់ទងនឹងការប៉ាន់ស្មានអំពីលទ្ធផលប្រតិបត្តិការនាពេលអនាគត និងការកំណត់យកអប្បបរមាដែលសមស្រប។

៥. ការវិនិច្ឆ័យ ការសន្មត និងការប៉ាន់ស្មានគណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)

អាយុកាលប្រើប្រាស់របស់ទ្រព្យសកម្មដែលអាចធ្វើរំលស់បាន

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ធ្វើការត្រួតពិនិត្យលើការប៉ាន់ស្មាននៃអាយុកាលប្រើប្រាស់នៃទ្រព្យសកម្ម ដែលអាចធ្វើរំលស់បាននៅរាល់ការិយបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍នីមួយៗ ដោយផ្អែកទៅលើការប្រើប្រាស់ទ្រព្យសកម្មដែលបានរំពឹងទុកទាំងនោះ។

កិច្ចសន្យាសាងសង់-ចំណូលកិច្ចសន្យា

សមតុល្យនៃចំណូលកិច្ចសន្យាសាងសង់ និងគណនីត្រូវទទួលបានដែលពាក់ព័ន្ធដែលត្រូវបានទទួលស្គាល់ ឆ្លុះបញ្ចាំងពីការប៉ាន់ស្មានដែលត្រឹមត្រូវបំផុតរបស់គណៈគ្រប់គ្រងនៃលទ្ធផលនៃកិច្ចសន្យានីមួយៗ និងដំណាក់កាលនៃការបញ្ចប់ការសាងសង់។ នេះរួមបញ្ចូលទាំងការវាយតម្លៃនៃលទ្ធភាពទទួលបានផលចំណេញពីកិច្ចសន្យាសាងសង់ដែលកំពុងដំណើរការ និងកិច្ចការដែលរាំងស្ទះពីមុនៗ។ កិច្ចសន្យាសុគតស្នាញជាក់លាក់មួយចំនួន ថ្លៃដើមក្នុងការបញ្ចប់ការសាងសង់ និងលទ្ធភាពដែលអាចទទួលបាននៃផលចំណេញពីកិច្ចសន្យា គឺជាកម្មវត្ថុនៃការប៉ាន់ស្មានមិនជាក់លាក់សំខាន់ៗមួយចំនួន។

សន្និធិ

សន្និធិត្រូវបានវាស់ដោយតាមថ្លៃដើមទាប និងតម្លៃសុទ្ធជាក់ស្តែង។ ការប៉ាន់ស្មាននៃតម្លៃសុទ្ធជាក់ស្តែង គណៈគ្រប់គ្រងត្រូវយកភស្តុតាងដែលអាចទុកចិត្តបំផុតដែលមាននៅពេលដែលការប៉ាន់ស្មាន ត្រូវបានធ្វើឡើង។ អាជីវកម្មស្នូលរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន ស្ថិតនៅក្រោមការផ្លាស់ប្តូរផ្នែកសេដ្ឋកិច្ច និងបច្ចេកវិទ្យាដែលអាចបណ្តាលឱ្យមានការផ្លាស់ប្តូរតម្លៃលក់យ៉ាងឆាប់រហ័ស ហើយប្រាក់ចំណេញរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន នឹងមានការផ្លាស់ប្តូរ។

ភតិសន្យា - ការប៉ាន់ស្មានអត្រាកម្ចីបន្ថែម

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន មិនអាចកំណត់បានដោយងាយស្រួលនូវអត្រាការប្រាក់ដែលជាប់ពាក់ព័ន្ធក្នុងភតិសន្យានោះទេ ដូច្នេះក្រុមហ៊ុនត្រូវប្រើអត្រាប្រាក់កម្ចីបន្ថែមរបស់ខ្លួន ("IBR") ដើម្បីវាស់វែងបំណុលភតិសន្យា។ IBR ជាអត្រាការប្រាក់ដែលក្រុមបុត្រសម្ព័ន្ធនិងក្រុមហ៊ុននឹងត្រូវបង់លើប្រាក់កម្ចីក្នុងរយៈពេលស្រដៀងគ្នា ហើយមានការដាក់ប្រាក់តម្កល់ស្រដៀងគ្នា មូលនិធិដែលចាំបាច់ដើម្បីទទួលបានទ្រព្យសកម្មនៃតម្លៃស្រដៀងគ្នាទៅនឹងសិទ្ធិប្រើប្រាស់នៃទ្រព្យសកម្មក្នុងស្ថានភាពសេដ្ឋកិច្ចស្រដៀងគ្នា។ ក្រុមបុត្រសម្ព័ន្ធនិងក្រុមហ៊ុន បានប៉ាន់ស្មាន IBR ដោយប្រើអត្រាប្រាក់កម្ចីជាមធ្យមនៅក្នុងព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា។

ចំណាយពន្ធលើប្រាក់ចំណូល

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន នឹងទទួលស្គាល់បំណុលសម្រាប់ការចំណាយពន្ធដែលបានរំពឹងទុកដោយផ្អែកលើការបកស្រាយបច្ចុប្បន្នរបស់គណៈគ្រប់គ្រងតាមច្បាប់ពន្ធដារ។ ទោះយ៉ាងណាក៏ដោយ បទប្បញ្ញត្តិទាំងនេះអាចប្រែប្រួលតាមកាលកំណត់ ហើយការកំណត់ចុងក្រោយនៃការចំណាយពន្ធនឹងត្រូវធ្វើឡើងបន្ទាប់ពីការត្រួតពិនិត្យ និងស៊ើបអង្កេតដោយអគ្គនាយកដ្ឋានពន្ធដារ។

នៅពេលដែលលទ្ធផលពន្ធចុងក្រោយទាំងនេះ មានភាពខុសគ្នាពីសមតុល្យដែលត្រូវបានទទួលស្គាល់ដំបូង ភាពខុសគ្នាបែបនេះនឹងអាចប៉ះពាល់ដល់ការធ្វើសំវិធានធនពន្ធក្នុងការិយបរិច្ឆេទដែលការកំណត់បែបនេះត្រូវបានធ្វើឡើង។

ខ. ការវិនិច្ឆ័យគណនេយ្យសំខាន់ៗ

ការទទួលស្គាល់ចំណូលកិច្ចសន្យាសាងសង់

ការទទួលស្គាល់កិច្ចសន្យាសាងសង់តម្រូវឱ្យមានការវិនិច្ឆ័យសំខាន់ៗ ដើម្បីកំណត់នូវព្រឹត្តិការណ៍សំខាន់ៗ ការងារជាក់ស្តែងដែលបានអនុវត្ត និងថ្លៃដើមក្នុងការបញ្ចប់ការសាងសង់ដែលបានប៉ាន់ស្មានទុក។

៦. ការបន្តនិរន្តរភាព

របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុនត្រូវបានរៀបចំឡើងលើមូលដ្ឋានបន្តនិរន្តរភាព គឺអាស្រ័យទៅលើការបន្តការគាំទ្រពីក្រុមហ៊ុនមេ PESTECH International Berhad ជាក្រុមហ៊ុនដែលមានមូលដ្ឋានអាជីវកម្ម និងស្ថិតនៅក្នុងប្រទេសម៉ាឡេស៊ី។ ក្រុមហ៊ុនមេបានធានាបន្តការគាំទ្រផ្នែកហិរញ្ញវត្ថុដែលចាំបាច់ទៅដល់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុនក្នុងការទូទាត់បំណុលនៅពេលដែលដល់កាលកំណត់សង។

គណៈគ្រប់គ្រងជឿជាក់យ៉ាងមុតមាំថា សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន មានភាពសមស្របក្នុងការរៀបចំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ខ្លួនទៅលើមូលដ្ឋានបន្តនិរន្តរភាពដែលបានទទួលការគាំទ្រផ្នែកហិរញ្ញវត្ថុពីក្រុមហ៊ុនមេ។ របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ មិនរួមបញ្ចូលនូវរាល់ការកែតម្រូវដែលពាក់ព័ន្ធនឹងលទ្ធភាពដែលអាចប្រមូលមកវិញបាន និងការធ្វើចំណាត់ថ្នាក់តម្លៃនៃទ្រព្យសកម្មដែលបានកត់ត្រា ឬទៅលើសមតុល្យ និងការធ្វើចំណាត់ថ្នាក់លើបំណុលដែលចាំបាច់ ប្រសិនបើមូលដ្ឋាននៃការបន្តនិរន្តរភាពក្នុងការរៀបចំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន មានភាពមិនសមស្របនោះទេ។

(ទំព័រនេះត្រូវទុកឱ្យចន្លោះទទេដោយចេតនា)

៧. ទ្រព្យសម្បត្តិ រោងចក្រ និងមធ្យោបាយ

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន	បរិក្ខារ	ម៉ូតូ យានយន្ត	កុំព្យូទ័រ	គ្រឿងសង្ហារឹម និង គ្រឿងបំពាក់	សិទ្ធិប្រើប្រាស់លើ ទ្រព្យសកម្ម	ឆ្លាកសញ្ញា	ការកែលម្អ ឡើងវិញ	សរុប	
	ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	លានរៀល (កំណត់សម្គាល់ ៤.២)
ថ្លៃដើម									
គិតត្រឹមថ្ងៃទី១ ខែកក្កដា ឆ្នាំ២០២១	១៦.៧៧៥	៥៥៩	៣២	៧៨	៣០៦	១៩	៥៩	១៧.៨២៨	៧២.៦៤៩
ទិញបន្ថែម	២១	២៥៣	៧	២១	៣៩០	-	១៧	៧០៩	២.៨៨៦
ការលុបចោលដោយសារការបញ្ឈប់									
កិច្ចសន្យាកម្មសន្យា	-	-	-	-	(២០៤)	-	-	(២០៤)	(៨៣០)
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	-	-	-	-	-	-	-	(៩០)
សមតុល្យថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១	១៦.៧៩៦	៨១២	៣៩	៩៩	៤៩២	១៩	៧៦	១៨.៣៣៣	៧៤.៦១៥
រំលស់បង្គរ									
គិតត្រឹមថ្ងៃទី១ ខែកក្កដា ឆ្នាំ២០២១	(៣.០៦៤)	(៤៣៦)	(២៥)	(៣១)	(១២១)	(១)	-	(៣.៦៧៨)	(១៤.៩៨៨)
រំលស់	(៨៨៥)	(៨៨)	(៥)	(១៤)	(១១២)	(២)	(៧)	(១.១១៣)	(៤.៥២៦)
ការលុបចោលដោយសារការបញ្ឈប់									
កិច្ចសន្យាកម្មសន្យា	-	-	-	-	៦២	-	-	៦២	២៥២
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	-	-	-	-	-	-	-	១៥
សមតុល្យថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១	(៣.៩៤៩)	(៥២៤)	(៣០)	(៤៥)	(១៧១)	(៣)	(៧)	(៤.៧២៩)	(១៩.២៤៧)
សមតុល្យយោងថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១	១២.៨៤៧	២៨៨	៩	៥៤	៣២១	១៦	៦៩	១៣.៦០៤	៥៥.៣៦៨

៧. ទ្រព្យសម្បត្តិ រោងចក្រ និងបរិក្ខារ (ត)

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន	បរិក្ខារ	ម៉ូតូ យានយន្ត	កុំព្យូទ័រ	គ្រឿងសង្ហារឹម និងគ្រឿងបំពាក់	សិទ្ធិប្រើប្រាស់លើ ទ្រព្យសកម្ម	ឆ្នាក់សញ្ញា	ការកែលម្អ ឡើងវិញ	សរុប	
	ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	លានរៀល (កំណត់សម្គាល់ ៤.២)
ថ្លៃដើម									
គិតត្រឹមថ្ងៃទី១ ខែកក្កដា ឆ្នាំ២០២០	១៧.២៩២	៥៥៩	២៦	៣១	១៦២	-	-	១៨.០៧០	៧៣.៩៦១
ទិញបន្ថែម	៧១	-	៦	៤៧	២០៥	១៩	៥៩	៤០៧	១.៦៥៧
ផ្ទេរចេញ	(៥៨៨)	-	-	-	-	-	-	(៥៨៨)	(២.៣៩៤)
កត់ត្រាបញ្ចាស	-	-	-	-	(៦១)	-	-	(៦១)	(២៤៨)
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	-	-	-	-	-	-	-	(៣២៧)
សមតុល្យថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១	១៦.៧៧៥	៥៥៩	៣២	៧៨	៣០៦	១៩	៥៩	១៧.៨២៨	៧២.៦៤៩
រំលស់បង្គរ									
គិតត្រឹមថ្ងៃទី១ ខែកក្កដា ឆ្នាំ២០២០	(២.១៩៩)	(៣៤៨)	(២១)	(២៨)	(៧០)	-	-	(២.៦៦៦)	(១០.៩១២)
រំលស់	(៨៦៥)	(៨៨)	(៤)	(៣)	(៩៨)	(១)	-	(១.០៥៩)	(៤.៣១១)
កត់ត្រាបញ្ចាស	-	-	-	-	៤៧	-	-	៤៧	១៩១
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	-	-	-	-	-	-	-	៤៤
សមតុល្យថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១	(៣.០៦៤)	(៤៣៦)	(២៥)	(៣១)	(១២១)	(១)	-	(៣.៦៧៨)	(១៤.៩៨៨)
សមតុល្យយោងថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១	១៣.៧១១	១២៣	៧	៤៧	១៨៥	១៨	៥៩	១៤.១៥០	៥៧.៦៦១

៨. បំណុលភតិសន្យា

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុនក្នុងនាមជាអ្នកជួល

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុនមានកិច្ចសន្យាភតិសន្យាទៅលើទ្រព្យសម្បត្តិដែលបានប្រើប្រាស់ជាទីតាំងការិយាល័យ និងកន្លែងស្នាក់នៅសម្រាប់បុគ្គលិក និងឃ្លាំង។

បំណុលភតិសន្យា ត្រូវបានបង្ហាញនៅក្នុងរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុមានដូចខាងក្រោម៖

	សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន			
	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២ ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១ ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២ លានរៀល (សម្គាល់ ៤.២)	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១ លានរៀល (សម្គាល់ ៤.២)
បំណុលរយៈពេលខ្លី	១១៨	១៤	៤៨២	៥៨
បំណុលរយៈពេលវែង	២៣០	១៤៨	៩៣៤	៦០៣
	៣៤៨	១៦២	១.៤១៦	៦៦១

ការបង្ហាញខាងក្រោម គឺជាសមតុល្យយោងនៃបំណុលភតិសន្យា និងបម្រែបម្រួលក្នុងការិយបរិច្ឆេទ៖

	សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន			
	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២ ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១ ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២ លានរៀល (សម្គាល់ ៤.២)	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១ លានរៀល (សម្គាល់ ៤.២)
សមតុល្យនៅដើមការិយបរិច្ឆេទ	១៦២	៩៥	៦៦១	៣៨៩
ទិញបន្ថែម	៣៩០	២០៥	១.៥៩១	៨៣៥
ការកើនឡើងនៃការប្រាក់	២២	១៥	៩១	៦១
ការបញ្ចប់ភតិសន្យា	(១៥០)	(១៤)	(៦១៥)	(៥៧)
ការទូទាត់សង	(៧៦)	(១៣៩)	(៣០៩)	(៥៦៦)
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	-	(៣)	(១)
សមតុល្យនៅចុងការិយបរិច្ឆេទ	៣៤៨	១៦២	១.៤១៦	៦៦១

អត្រាកម្ចីបន្ថែមជាមធ្យមត្រូវបានអនុវត្តចំពោះបំណុលភតិសន្យាដែលត្រូវបានទទួលស្គាល់តាមស្តង់ដារ CIFRS ១៦ មានអត្រា ៧,២% ក្នុងមួយឆ្នាំ។

តារាងខាងក្រោមនេះ ជាការពិពណ៌នាអំពីលក្ខណៈនៃភតិសន្យារបស់ក្រុមហ៊ុន និងសម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុនតាមប្រភេទនៃសិទ្ធិប្រើប្រាស់លើទ្រព្យសកម្មដែលត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅក្នុងរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ៖

សិទ្ធិប្រើប្រាស់ទ្រព្យសកម្ម	ចំនួនសិទ្ធិប្រើប្រាស់ទ្រព្យសកម្ម	ចំណាត់ថ្នាក់នៃរយៈពេលជួលដែលនៅសល់	រយៈពេលភតិសន្យាដែលនៅសល់ជាមធ្យម	ចំនួននៃការជួលជាមួយជម្រើសបន្ថែម	ចំនួននៃភតិសន្យាដែលមានជម្រើសបញ្ចប់
ផ្ទះ	៥	០,៥ឆ្នាំ ទៅ ២,១ ឆ្នាំ	២,១ ឆ្នាំ	១	៥
អគារការិយាល័យ	១	៣,២ ឆ្នាំ	៣,២ ឆ្នាំ	១	១
ឃ្លាំង	១	៣,៥ ឆ្នាំ	៣,៥ ឆ្នាំ	-	១

៨. បំណុលភតិសន្យា (ត)

ព័ត៌មានលម្អិតពីការទូទាត់បំណុលភតិសន្យាអប្បបរមានាពេលអនាគត ត្រូវបានសង្ខេបដូចខាងក្រោម៖

	ការទូទាត់បំណុលភតិសន្យាអប្បបរមានាពេលអនាគត				
	ក្នុងអំឡុងពេល ១ឆ្នាំ ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ចាប់ពី១ឆ្នាំ ទៅ៣ឆ្នាំ ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ចាប់ពី៣ឆ្នាំ ទៅ ៥ឆ្នាំ ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	សរុប ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	សរុប លានរៀល (សម្គាល់ ៤.២)
ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២					
ការទូទាត់ភតិសន្យា	១៤០	២២៨	១៨	៣៨៦	១.៥៧១
បន្ទុកហិរញ្ញវត្ថុ	(២២)	(១៦)	-	(៣៨)	(១៥៥)
តម្លៃបច្ចុប្បន្នសុទ្ធ	១១៨	២១២	១៨	៣៤៨	១.៤១៦
ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១					
ការទូទាត់ភតិសន្យា	១៥	២៥	១៥៧	១៩៧	៨០៤
បន្ទុកហិរញ្ញវត្ថុ	(១)	(២២)	(១២)	(៣៥)	(១៤៣)
តម្លៃបច្ចុប្បន្នសុទ្ធ	១៤	៣	១៤៥	១៦២	៦៦១

៩. ការវិនិយោគនៅក្នុងក្រុមហ៊ុនបុត្រសម្ព័ន្ធ

	ក្រុមហ៊ុន			
	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២ ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១ ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២ លានរៀល (សម្គាល់ ៤.២)	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១ លានរៀល (សម្គាល់ ៤.២)
ថ្លៃដើម-សន្លឹកហ៊ុនដែលមិនបានដាក់តម្លៃ				
សមតុល្យយោងពីការិយបរិច្ឆេទចាស់	៥០	៣៥	២០៤	១៤៣
ភាគហ៊ុនបន្ថែម	-	១៥	-	៦១
	៥០	៥០	២០៤	២០៤

ព័ត៌មានលម្អិតនៃក្រុមហ៊ុនបុត្រសម្ព័ន្ធមានដូចខាងក្រោម៖

ឈ្មោះ	ប្រទេសនៃ សហប្រតិបត្តិការ និងប្រតិបត្តិការ	ការប្រាក់មានប្រសិទ្ធភាព%		សកម្មភាពសំខាន់ៗ
		ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១	
PESTECH (Myamar) Limited ("PML")	មីយ៉ាន់ម៉ា	១០០,០០%	១០០,០០%	ការផ្តល់ការគ្រប់គ្រងគម្រោង អគ្គិសនី បណ្តាញបញ្ជូន និងតំឡើងការត្រួតពិនិត្យលើការធ្វើតេស្តនិងការងារស៊ីវិល។
បុត្រសម្ព័ន្ធនៃ PML				
PESTECH Hinthar Corporation Limited ("PHC")	មីយ៉ាន់ម៉ា	៦០,០០%	៦០,០០%	បង្កើតហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធក្នុងឧស្សាហកម្មថាមពល និងលើកកម្ពស់ការផលិតថាមពលដូចជា ការបង្កើតថាមពលការបញ្ជូនថាមពល ការចែកចាយថាមពល ប្រព័ន្ធឡូឡាតិក និងហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធថាមពលផ្សេងទៀតទៅកាន់តំបន់ដាច់ស្រយាលនៃប្រទេសមីយ៉ាន់ម៉ា។
បុត្រសម្ព័ន្ធនៃ PHC				
PESTECH Microgrid Company Limited	មីយ៉ាន់ម៉ា	៥៤,០០%	៥៤,០០%	ផ្តល់ប្រព័ន្ធ microgrid និងឥទ្ធិពលនៃហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធទៅដល់តំបន់ដាច់ស្រយាលនៃប្រទេសមីយ៉ាន់ម៉ា។

១០. ទ្រព្យសកម្មកិច្ចសន្យា/បំណុល

	សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន			
	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១
	ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	លានរៀល (សម្គាល់ ៤.២)	លានរៀល (សម្គាល់ ៤.២)
សមតុល្យនៅដើមការិយបរិច្ឆេទ	២៤៥.០១៨	២១៦.៩៨៩	៩៩៨.៤៤៩	៨៨៨.១៣៦
ចំណូលបានទទួលស្គាល់	៥៣.២០២	៦៧.២១៤	២១៦.៣៥៥	២៧៣.៦២៨
វិក្កយបត្របានចេញ	(៣៥.៩៨៥)	(៤០.២៣៣)	(១៤៦.៣៣៩)	(១៦៣.៧៨៩)
ចំណូលហិរញ្ញវត្ថុដែលបានទទួលស្គាល់	២.៨១៥	១.០៤៨	១១.៤៤៨	៤.២៦៦
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	-	(១.១៥៩)	(៣.៧៩២)
សមតុល្យនៅចុងការិយបរិច្ឆេទ	២៦៥.០៥០	២៤៥.០១៨	១.០៧៨.៧៥៤	៩៩៨.៤៤៩
បានបង្ហាញជា៖				
រយៈពេលខ្លី	១៥៥.៩៥០	១២២.៨៥១	៦៣៤.៧១៧	៥០០.៦១៨
រយៈពេលវែង	១០៩.២៦២	១២២.១៦៧	៤៤៤.៦៩៦	៤៩៧.៨៣១
	២៦៥.២១២	២៤៥.០១៨	១.០៧៩.៤១៣	៩៩៨.៤៤៩
បំណុលកិច្ចសន្យា				
រយៈពេលខ្លី	(១៦២)	-	(៦៥៩)	-
	២៦៥.០៥០	២៤៥.០១៨	១.០៧៨.៧៥៤	៩៩៨.៤៤៩

ទ្រព្យសកម្មកិច្ចសន្យា តំណាងឱ្យសិទ្ធិរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ដើម្បីពិចារណាលើការងារដែលបានបញ្ចប់តាមកិច្ចសន្យាសាងសង់ ប៉ុន្តែមិនទាន់បានចេញវិក្កយបត្រនៅកាលបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍នោះទេ។ សមតុល្យ នឹងត្រូវចេញវិក្កយបត្រតាមកាលវិភាគនៃការចេញវិក្កយបត្រដូចដែលបានចែងនៅក្នុងកិច្ចសន្យាសាងសង់។

បំណុលកិច្ចសន្យា ត្រូវបានទទួលស្គាល់ ប្រសិនបើវិក្កយបត្របានដាក់ជូនទៅអតិថិជន មុនពេលដែលសម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុនទទួលបានសិទ្ធិក្នុងការទទួលបានតម្លៃតបស្នងនៅពេលការងារបានបញ្ចប់។

១១. សន្និធិ

	សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន			
	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១
	ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	លានរៀល (សម្គាល់ ៤.២)	លានរៀល (សម្គាល់ ៤.២)
វត្ថុធាតុដើមនៃការសាងសង់	៣.៣៣៨	៣.៥០៨	១៣.៥៨៦	១៤.២៩៥

១២. គណនីអតិថិជន និងគណនីត្រូវទទួលផ្សេងៗ

	សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន			
	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២ ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១ ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២ លានរៀល (សម្គាល់ ៤.២)	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១ លានរៀល (សម្គាល់ ៤.២)
គណនីអតិថិជនត្រូវទទួល	១.៣៧៥	២.៩៥០	៥.៥៩៦	១២.០២១
ប្រាក់បញ្ញើ	៣៧	២៤១	១៥១	៩៨៤
បុរេប្រទានបុគ្គលិក	៣៧	៣០	១៥១	១២២
ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ	១.៤៤៩	៣.២២១	៥.៨៩៨	១៣.១២៧
ចំណាយបង់មុន	១.៤៣៤	២.១៤៦	៥.៨៣៦	៨.៧៤៥
អាករលើតម្លៃបន្ថែម	២៥៩	១.១៣៦	១.០៥៤	៤.៦២៩
ទ្រព្យសកម្មមិនមែនហិរញ្ញវត្ថុ	១.៦៩៣	៣.២៨២	៦.៨៩០	១៣.៣៧៤
	៣.១៤២	៦.៥០៣	១២.៧៨៨	២៦.៥០១

	ក្រុមហ៊ុន			
	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២ ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១ ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២ លានរៀល (សម្គាល់ ៤.២)	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១ លានរៀល (សម្គាល់ ៤.២)
គណនីអតិថិជនត្រូវទទួល	១.៣៧៥	២.៩៥០	៥.៥៩៦	១២.០២១
ប្រាក់បញ្ញើ	៣៧	២៣៥	១៥១	៩៥៨
បុរេប្រទានបុគ្គលិក	៣៧	៣០	១៥១	១២២
ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ	១.៤៤៩	៣.២១៥	៥.៨៩៨	១៣.១០១
ចំណាយបង់មុន	១.៤៣៤	២.១៤៦	៥.៨៣៦	៨.៧៤៥
អាករលើតម្លៃបន្ថែម	២៥៩	១.១៣៦	១.០៥៤	៤.៦២៩
ទ្រព្យសកម្មមិនមែនហិរញ្ញវត្ថុ	១.៦៩៣	៣.២៨២	៦.៨៩០	១៣.៣៧៤
	៣.១៤២	៦.៤៩៧	១២.៧៨៨	២៦.៤៧៥

១៣. សាច់ប្រាក់ និងសមតុល្យធនាគារ

	សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន			
	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២ ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១ ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២ លានរៀល (សម្គាល់ ៤.២)	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១ លានរៀល (សម្គាល់ ៤.២)
សាច់ប្រាក់ក្នុងធនាគារ (ក)	៨.០៩១	១៥.៧៥៣	៣២.៩៣០	៦៤.១៩៤
ប្រាក់បញ្ញើជាមួយធនាគារមានអាជ្ញាប័ណ្ណ (ខ)	១.៧៦៦	១.៤០៤	៧.១៨៨	៥.៧២១
សាច់ប្រាក់ក្នុងដៃ	១៥	១០	៦១	៤១
	៩.៨៧២	១៧.១៦៧	៤០.១៧៩	៦៩.៩៥៦

	ក្រុមហ៊ុន			
	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២ ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១ ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២ លានរៀល (សម្គាល់ ៤.២)	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១ លានរៀល (សម្គាល់ ៤.២)
សាច់ប្រាក់ក្នុងធនាគារ (ក)	៨.០៨៥	១៥.៧៤១	៣២.៩០៦	៦៤.១៤៥
ប្រាក់បញ្ញើជាមួយធនាគារមានអាជ្ញាប័ណ្ណ (ខ)	១.៧៦៦	១.៤០៤	៧.១៨៨	៥.៧២១
សាច់ប្រាក់ក្នុងដៃ	១៥	៩	៦១	៣៧
	៩.៨៦៦	១៧.១៥៤	៤០.១៥៥	៦៩.៩០៣

(ក) គណនីធនាគារចំនួនពីរ ត្រូវបានដាក់ជាទ្រព្យធានាក្នុងការទទួលឥណទានហិរញ្ញវត្ថុ ហើយគណនីធនាគារមួយក្នុងចំណោម គណនីធនាគារទាំងនេះ ត្រូវបានដាក់ទ្រព្យធានាចំពោះគណនីឥណទានវិបារូបនី ដូចដែលបានបង្ហាញនៅក្នុងកំណត់សម្គាល់ ១៨ (គ.៥) និងកំណត់សម្គាល់ ១៨ (ក.៣)។

(ខ) ប្រាក់បញ្ញើរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ជាមួយធនាគារដែលមានអាជ្ញាប័ណ្ណ ត្រូវបានដាក់ធានាជាទ្រព្យបញ្ចាំសម្រាប់ឥណទានវិបារូបនី ដូចដែលបានបង្ហាញនៅក្នុងកំណត់សម្គាល់ ១៨ (ក.២) និង ១៨ (គ.៦)។ ប្រាក់បញ្ញើនេះ បានទទួលការប្រាក់តាមអត្រា ៤,២៥% ក្នុងមួយឆ្នាំ។

១៣. សាច់ប្រាក់ និងសមមូលធនាគារ (ត)

សម្រាប់គោលបំណងក្នុងការបង្ហាញរបាយការណ៍លំហូរសាច់ប្រាក់ សាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូលមានដូចខាងក្រោម៖

	សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន			
	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២ ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១ ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២ លានរៀល (សម្គាល់ ៤.២)	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១ លានរៀល (សម្គាល់ ៤.២)
សាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូល (ដូចខាងលើ)	៩.៨៧២	១៧.១៦៧	៤០.១៧៩	៦៩.៩៥៦
ឥណទានវិបារូបន៍ (កំណត់សម្គាល់ ១៨)	(៧.៧០១)	(២.៥២១)	(៣១.៣៤៥)	(១០.២៧៣)
ប្រាក់បញ្ញើមានកាលកំណត់សម្រាប់ធានាប្រាក់កម្ចី	(១.៧៦៦)	(១.៤០៤)	(៧.១៨៨)	(៥.៧២១)
សាច់ប្រាក់ក្នុងធនាគារបញ្ចាំសម្រាប់ប្រាក់កម្ចី	(៦.៦៤៣)	(៦.៦៤៣)	(២៧.០៣៨)	(២៧.០៧០)
សាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូលក្នុង របាយការណ៍លំហូរសាច់ប្រាក់	(៦.២៣៨)	៦.៥៩៩	(២៥.៣៩២)	២៦.៨៩២

	ក្រុមហ៊ុន			
	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១ ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២០ ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១ លានរៀល (សម្គាល់ ៤.២)	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២០ លានរៀល (សម្គាល់ ៤.២)
សាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូល (ដូចខាងលើ)	៩.៨៦៦	១៧.១៥៤	៤០.១៥៥	៦៩.៩០៣
ឥណទានវិបារូបន៍ (កំណត់សម្គាល់ ១៨)	(៧.៧០១)	(២.៥២១)	(៣១.៣៤៥)	(១០.២៧៣)
ប្រាក់បញ្ញើមានកាលកំណត់សម្រាប់ធានាប្រាក់កម្ចី	(១.៧៦៦)	(១.៤០៤)	(៧.១៨៨)	(៥.៧២១)
សាច់ប្រាក់ក្នុងធនាគារបញ្ចាំសម្រាប់ប្រាក់កម្ចី	(៦.៦៤៣)	(៦.៦៤៣)	(២៧.០៣៨)	(២៧.០៧០)
សាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូលក្នុង របាយការណ៍លំហូរសាច់ប្រាក់	(៦.២៤៤)	៦.៥៨៦	(២៥.៤១៦)	២៦.៨៣៩

១៤. ដើមទុន

	សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន					
	ចំនួនភាគហ៊ុន			សមតុល្យ		
	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២ ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១ ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២ លានរៀល (សម្គាល់ ៤.២)	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១ លានរៀល (សម្គាល់ ៤.២)
ភាគហ៊ុនដែលបានចេញផ្សាយ និងទូទាត់រួចរាល់៖						
-ដើមការិយបរិច្ឆេទ	៧៤.៩៤៥.០០០	៧១.០០០.០០០	៧.៤៩៤	៧.១០០	៣០.៧២៥	២៨.៨៦៩
-ភាគហ៊ុនបានចេញផ្សាយ	-	៣.៩៤៥.០០០	-	៣៩៤	-	១.៨៥៦
	៧៤.៩៤៥.០០០	៧៤.៩៤៥.០០០	៧.៤៩៤	៧.៤៩៤	៣០.៧២៥	៣០.៧២៥

នៅថ្ងៃទី១២ ខែសីហា ឆ្នាំ២០២០ ក្រុមហ៊ុនជោគជ័យក្នុងការចុះបញ្ជីនៅលើទីផ្សារមូលបត្រកម្ពុជា ("ផ.ម.ក")។ ភាគហ៊ុនថ្មីត្រូវបានបោះផ្សាយចំនួន ៣.៩៤៥.០០០ ភាគហ៊ុនក្នុងតម្លៃប្រាក់ ៤០០ រៀល ឬ ០,១០ ដុល្លារអាមេរិក ក្នុងមួយភាគហ៊ុន នៅក្នុងតម្លៃបោះផ្សាយ ៣.១២០ រៀល ឬ ០,៧៦ ដុល្លារអាមេរិក ក្នុងមួយភាគហ៊ុន។

១៥. ដើមទុនបុព្វលាភ

ដើមទុនបុព្វលាភ តំណាងឱ្យសមតុល្យលើសដែលទទួលបានពីក្រុមហ៊ុន លើតម្លៃប្រាក់នៃភាគហ៊ុនរបស់ខ្លួន ដោយអនុលោមតាមការចេញផ្សាយភាគហ៊ុនដកចេញនូវថ្លៃដើមផ្ទាល់នៃប្រតិបត្តិការដែលអាចបែងចែកបាននៅក្នុងការបោះផ្សាយភាគហ៊ុន។

១៦. ទុនបម្រុង

	សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន			
	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២ ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១ ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២ លានរៀល (សម្គាល់ ៤.២)	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១ លានរៀល (សម្គាល់ ៤.២)
ទុនបម្រុងដើមទុន	៥២	៥២	២១២	២១២
ទុនបម្រុងលើលំហូរសាច់ប្រាក់	(៤៥២)	(៤.៣២១)	(១.៨៣៨)	(១៧.៦០៨)
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	-	(២៥៧)	(៣៩)
	(៤០០)	(៤.២៦៩)	(១.៨៨៣)	(១៧.៤៣៥)

ដើមទុនបម្រុងទុក តំណាងឱ្យតម្លៃទីផ្សារសមស្របដែលបានផ្តល់ជម្រើសដើមទុន ក្នុងការទូទាត់ មូលធនទៅឱ្យនិយោជិតនៅក្នុងក្រុមហ៊ុនដែលផ្តល់ដោយក្រុមហ៊ុនមេនៅក្នុងខែតុលា ឆ្នាំ២០១៧។ ដើមទុនបម្រុងទុក គឺត្រូវបានបង្កើតឡើងដោយតម្លៃបង្កើតនៃការទទួលសេវាកម្មពីនិយោជិតដែលបានកត់ត្រាតាមរយៈពេលដែលមានសិទ្ធិ គិតចាប់ពីថ្ងៃដែលទទួលបានជម្រើសដើមទុន ក្នុងការទូទាត់ មូលធន និងត្រូវបានកាត់បន្ថយដោយផ្អែកទៅលើជម្រើសដើមទុន ឬការទូទាត់ទៅឱ្យក្រុមហ៊ុនមេ។

១៧. គណនីអ្នកផ្គត់ផ្គង់ និងគណនីត្រូវបង់ផ្សេងៗ

	សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន			
	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២ ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១ ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២ លានរៀល (សម្គាល់ ៤.២)	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១ លានរៀល (សម្គាល់ ៤.២)
សំវិធានធនសម្រាប់ថ្លៃដើមគម្រោង	៤៤.១៤១	៣១.៦១៥	១៧៩.៦៥៤	១២៨.៨៣១
គណនីអ្នកផ្គត់ផ្គង់ត្រូវបង់	១.៧៨០	៨៩២	៧.២៤៥	៣.៦៣៥
គណនីបង្គរ	៨០២	៧៣០	៣.២៦២	២.៩៧៥
គណនីត្រូវបង់ផ្សេងៗ	១៦០	៣៤	៦៥០	១៣៩
បំណុលហិរញ្ញវត្ថុ	៤៦.៨៨៣	៣៣.២៧១	១៩០.៨១១	១៣៥.៥៨០
ពន្ធត្រូវបង់	១១៤	១២៥	៤៦៤	៥០៩
បំណុលមិនមែនហិរញ្ញវត្ថុ	១១៤	១២៥	៤៦៤	៥០៩
	៤៦.៩៩៧	៣៣.៣៩៦	១៩១.២៧៥	១៣៦.០៨៩

១៧. គណនីអ្នកផ្គត់ផ្គង់ និងគណនីត្រូវបង់ផ្សេងៗ (ត)

	ក្រុមហ៊ុន			
	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២ ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១ ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២ លានរៀល (សម្គាល់ ៤.២)	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១ លានរៀល (សម្គាល់ ៤.២)
សំវិធានធនសម្រាប់ថ្លៃដើមគម្រោង	៤៤.១៤១	៣១.៦១៥	១៧៩.៦៥៤	១២៨.៨៣១
គណនីអ្នកផ្គត់ផ្គង់ត្រូវបង់	១.៧៨០	៨៩២	៧.២៤៥	៣.៦៣៥
គណនីបង្គរ	៨០២	៧២១	៣.២៦៤	២.៩៣៨
គណនីត្រូវបង់ផ្សេងៗ	១៥៥	២៩	៦៣០	១១៩
បំណុលហិរញ្ញវត្ថុ	៤៦.៨៧៨	៣៣.២៥៧	១៩០.៧៩៣	១៣៥.៥២៣
ពន្ធត្រូវបង់	១១៤	១២៥	៤៦៤	៥០៩
បំណុលមិនមែនហិរញ្ញវត្ថុ	១១៤	១២៥	៤៦៤	៥០៩
	៤៦.៩៩២	៣៣.៣៨២	១៩១.២៥៧	១៣៦.០៣២

១៨. ប្រាក់កម្ចី

	សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន			
	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២ ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១ ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២ លានរៀល (សម្គាល់ ៤.២)	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១ លានរៀល (សម្គាល់ ៤.២)
ប្រាក់កម្ចីរយៈពេលខ្លី				
មានទ្រព្យធានា៖				
ឥណទានវិបារូបន៍	៧.៧០១	២.៥២១	៣១.៣៤៥	១០.២៧៣
ឥណទានបង្វិល	៣.០៨០	២.៥២៣	១២.៥៣៦	១០.២៨១
ឥណទានមានកាលកំណត់	៩.៥០០	៨.៥០០	៣៨.៦៦៣	៣៤.៦៣៨
ប្រាក់កម្ចីរយៈពេលខ្លីសរុប	២០.២៨១	១៣.៥៤៤	៨២.៥៤៤	៥៥.១៩២
ប្រាក់កម្ចីរយៈពេលវែង				
មានទ្រព្យធានា៖				
ឥណទានមានកាលកំណត់	៨២.០៧១	៩១.៥៧៥	៣៣៤.០២៩	៣៧៣.១៦៨
ឥណទានមានកាលកំណត់	៨២.០៧១	៩១.៥៧៥	៣៣៤.០២៩	៣៧៣.១៦៨
ប្រាក់កម្ចីរយៈពេលវែងសរុប	១៦៤.១៤២	១៦៤.១៥០	៦៦៨.០៥៨	៧៤៦.៣៣៦

១៨. ប្រាក់កម្ចី (ត)

អត្រាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាពរបស់ប្រាក់កម្ចី គឺមានបង្ហាញដូចខាងក្រោម៖

	សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន	
	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១
	%	%
ឥណទានវិបារូបន៍ (ក)	៧,០ ទៅ ៨,៥	៧,៥ ទៅ ៨,៥
ឥណទានបង្វិល (ខ)	៧,២	៧,២
ឥណទានមានកាលកំណត់ (គ)	៤,៩ ទៅ ៧,៥	៤,១ ទៅ ៧,៥

សមាសធាតុកម្ចីខាងលើ គឺមានទ្រព្យធានាដូចបង្ហាញខាងក្រោម៖

ឥណទានវិបារូបន៍

- ក.១ សមាសធាតុកម្ចីដែលផ្តល់ឱ្យក្រុមហ៊ុនក្រោមលិខិតផ្តល់ជូន។
- ក.២ ប្រាក់បញ្ញើរបស់ក្រុមហ៊ុន ជាមួយធនាគារដែលមានអាជ្ញាប័ណ្ណដូចដែលបានបង្ហាញនៅក្នុងសម្គាល់១៣។
- ក.៣ ការដាក់បញ្ចាំគណនីធនាគារ។
- ក.៤ ការធានាអាជីវកម្មពីសំណាក់ក្រុមហ៊ុនមេ PESTECH International Berhad។

ឥណទានបង្វិល

- ខ.១ ការធានាអាជីវកម្មរបស់ក្រុមហ៊ុនពីសំណាក់ក្រុមហ៊ុនមេ គឺក្រុមហ៊ុន PESTECH International Berhad ។

ឥណទានមានកាលកំណត់

- គ.១ សិទ្ធិចាត់តាំង និងអត្ថប្រយោជន៍នានានៃឯកសារគម្រោងដែលមានរវាងក្រុមហ៊ុន និងអតិថិជន
- គ.២ ការធានាអាជីវកម្មក្រុមហ៊ុនពីសំណាក់ក្រុមហ៊ុនមេ PESTECH International Berhad
- គ.៣ ធានារ៉ាប់រងទៅលើគម្រោង
- គ.៤ ផ្តល់សិទ្ធិជាក់លាក់មួយចំនួនទៅឱ្យក្រុមហ៊ុនតាមរយៈកិច្ចព្រមព្រៀងផ្ទាល់ចុះថ្ងៃទី១៧ ខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ២០១៥ ដែលបានចុះកិច្ចព្រមព្រៀងរវាងក្រុមហ៊ុន និងអតិថិជន
- គ.៥ ការដាក់បញ្ចាំគណនីធនាគារ
- គ.៦ ការដាក់ប្រាក់បញ្ញើរបស់ក្រុមហ៊ុនជាមួយធនាគារដែលមានអាជ្ញាប័ណ្ណ ដូចបានបង្ហាញក្នុងកំណត់សម្គាល់ ១៣។

១៩. ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនិស្សន្ទ

	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១		សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន	
	តម្លៃជាតិ	តម្លៃជាតិ	តម្លៃជាតិ	តម្លៃជាតិ	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១
	ពាន់ដុល្លារអាមេរិក		ពាន់ដុល្លារអាមេរិក		បំណុលតម្លៃសមស្រប	
					លានរៀល	លានរៀល
					(សម្គាល់ ៤.២)	(សម្គាល់ ៤.២)
ការដោះដូរអត្រាការប្រាក់	៤២.១០០	៤៧.២៥០	៤៥២	៤.៣២១	១.៨៣៨	១៧.៦០៨

១៩. និស្សន្ទឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

នៅថ្ងៃទី២៥ ខែតុលា ឆ្នាំ២០១៨ និងថ្ងៃទី២៧ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨ សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុនបានចុះកិច្ចសន្យាដោះដូរអត្រាការប្រាក់ (“IRS”) ដើម្បីការពារហានិភ័យរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុនពីហានិភ័យអត្រាការប្រាក់ទៅលើប្រាក់កម្ចីរបស់ខ្លួន។ IRS ផ្តល់សិទ្ធិឱ្យសម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន ទទួលបានការប្រាក់តាមអត្រាទីផ្សារលើសមតុល្យដែលបានកំណត់ និងកាតព្វកិច្ចរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុនបង់ការប្រាក់តាមអត្រាការ ប្រាក់ថេរតាមសមតុល្យដែលបានកំណត់ ដែលអនុញ្ញាតឱ្យសម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុនបង្កើនប្រាក់កម្ចីតាមអត្រាអវល្លោក ហើយប្តូរទៅជាអត្រាការ ប្រាក់ថេរ។

ការដោះដូរតម្លៃទីផ្សារនៃ IRS ដែលត្រូវបានគេកំណត់ថាជាការការពារហានិភ័យ រួមបញ្ចូលទាំងការការពារហានិភ័យក្នុងដើមទុន បម្រុង និងត្រូវបានចេញផ្សាយជាបន្តបន្ទាប់ទៅជាចំណូលពេញលេញរហូតដល់ការសងប្រាក់កម្ចី ឬថ្ងៃកំណត់សងនៃ IRS ណាមួយ ដែលលឿនជាង។ សម្រាប់ IRS ដែលមិនត្រូវបានគេកំណត់ថាជាការការពារហានិភ័យការផ្លាស់ប្តូរតម្លៃសមរម្យ ត្រូវបានទទួលស្គាល់ នៅក្នុងប្រាក់ចំណេញ ឬខាត។

២០. ចំណូល

	សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន			
	សម្រាប់ចុងបញ្ចប់ការិយបរិច្ឆេទ		សម្រាប់ចុងបញ្ចប់ការិយបរិច្ឆេទ	
	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា
	ឆ្នាំ២០២២	ឆ្នាំ២០២១	ឆ្នាំ២០២២	ឆ្នាំ២០២១
	ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	លានរៀល	លានរៀល
			(សម្គាល់ ៤.២)	(សម្គាល់ ៤.២)
កិច្ចសន្យាសាងសង់ និងការផ្តល់សេវាកម្ម	៥៣.២០២	៦៧.២១៤	២១៦.៣៥៥	២៧៣.៦២៨

២០.១ ព័ត៌មានទៅលើចំណូលដែលបានបែងចែក

	សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន			
	សម្រាប់ចុងបញ្ចប់ការិយបរិច្ឆេទ		សម្រាប់ចុងបញ្ចប់ការិយបរិច្ឆេទ	
	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា
	ឆ្នាំ២០២២	ឆ្នាំ២០២១	ឆ្នាំ២០២២	ឆ្នាំ២០២១
	ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	លានរៀល	លានរៀល
			(សម្គាល់ ៤.២)	(សម្គាល់ ៤.២)
រយៈពេលនៃការទទួលស្គាល់ចំណូល៖				
តាមអំឡុងពេល	៥៣.២០២	៦៧.២១៤	២១៦.៣៥៥	២៧៣.៦២៨

២១. ចំណាយប្រតិបត្តិការ

	សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន			
	សម្រាប់ចុងបញ្ចប់ការិយបរិច្ឆេទ		សម្រាប់ចុងបញ្ចប់ការិយបរិច្ឆេទ	
	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ២០២១	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ២០២១
	ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	លានរៀល (សម្គាល់ ៤.២)	លានរៀល (សម្គាល់ ៤.២)
ថ្លៃដើមផ្ទាល់				
វត្ថុធាតុដើម និងសម្ភារប្រើប្រាស់	៤០.១៧០	៥២.៦១១	១៦៣.៣៥៨	២១៤.១៧៩
ចំណាយបន្ទាប់បន្សំ	២.៤៧៦	២.៥៣៨	១០.០៦៩	១០.៣៣២
	៤២.៦៤៦	៥៥.១៤៩	១៧៣.៤២៧	២២៤.៥១១
អត្ថប្រយោជន៍បុគ្គលិក				
ប្រាក់បៀវត្ស ប្រាក់ម៉ោង បុព្វលាភ និង ប្រាក់ឧបត្ថម្ភផ្សេងៗ	១.៥២៧	១.២៩៥	៦.២១០	៥.២៧២
លាភការរបស់អភិបាល	៤៦៨	៣៩៤	១.៩០៣	១.៦០៤
រំលស់ទ្រព្យសកម្មអរូបិយ				
ទ្រព្យសកម្មអរូបិយ	៤	៣	១៦	១២
រំលស់ទ្រព្យសកម្មរូបិយ				
ទ្រព្យសម្បត្តិ រោងចក្រ និងបរិក្ខារ	១.០០២	៩៦១	៤.០៧១	៣.៩១២
សិទ្ធិប្រើប្រាស់លើទ្រព្យសកម្ម	១១១	៩៨	៤៥៥	៣៩៩
	១.១១៣	១.០៥៩	៤.៥២៦	៤.៣១១
ចំណាយទូទៅ				
ពន្ធកាត់ទុក	៨៦១	៧៣២	៣.៥០១	២.៩៨០
សេវាគ្រប់គ្រង	៤	៥៦៥	១៦	២.៣០០
សេវាវិជ្ជាជីវៈ	២១២	១៥១	៨៦២	៦១៥
សេវាធនាគារ	២០១	៦៩	៨១៧	២៨១
ចំណាយផ្សេងៗ	៦២៣	៣២៣	២.៥៣៤	១.៣១៥
	១.៩០១	១.៨៤០	៧.៧៣០	៧.៤៩១
	៤៧.៦៥៩	៥៩.៧៤០	១៩៣.៨១២	២៤៣.២០១

២១. ចំណាយប្រតិបត្តិការ (ត)

	ក្រុមហ៊ុន			
	សម្រាប់ចុងបញ្ចប់ការិយបរិច្ឆេទ		សម្រាប់ចុងបញ្ចប់ការិយបរិច្ឆេទ	
	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ២០២១	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ២០២១
	ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	លានរៀល (សម្គាល់ ៤.២)	លានរៀល (សម្គាល់ ៤.២)
ថ្លៃដើមផ្ទាល់				
វត្ថុធាតុដើម និងសម្ភារប្រើប្រាស់	៤០.១៧០	៥២.៦១១	១៦៣.៣៥៨	២១៤.១៧៩
ចំណាយបន្ទាប់បន្សំ	២.៤៧៦	២.៥៣៨	១០.០៦៩	១០.៣៣២
	៤២.៦៤៦	៥៥.១៤៩	១៧៣.៤២៧	២២៤.៥១១
អត្ថប្រយោជន៍បុគ្គលិក				
ប្រាក់បៀវត្ស ប្រាក់ម៉ោង បុព្វលាភ និង ប្រាក់ឧបត្ថម្ភផ្សេងៗ	១.៥២៤	១.២៧៣	៦.១៩៨	៥.១៨៣
លាភការរបស់អភិបាល	៤៦៨	៣៩៤	១.៩០៣	១.៦០៤
រំលស់ទ្រព្យសកម្មអរូបិយ				
ទ្រព្យសកម្មអរូបិយ	៤	៣	១៦	១២
រំលស់ទ្រព្យសកម្មរូបិយ				
ទ្រព្យសម្បត្តិ រោងចក្រ និងបរិក្ខារ	១.០០២	៩៦១	៤.០៧៥	៣.៩១២
សិទ្ធិប្រើប្រាស់លើទ្រព្យសកម្ម	១១១	៩៨	៤៥១	៣៩៩
	១.១១៣	១.០៥៩	៤.៥២៦	៤.៣១១
ចំណាយទូទៅ				
ពន្ធកាត់ទុក	៨៦១	៧៣២	៣.៥០១	២.៩៨១
សេវាគ្រប់គ្រង	៤	៥៦៥	១៦	២.៣០០
សេវាវិជ្ជាជីវៈ	២០៦	១៤៧	៨៣៨	៥៩៨
សេវាធនាគារ	២០១	៦៨	៨១៧	២៧៧
ចំណាយផ្សេងៗ	៦១១	២៧១	២.៤៨៥	១.១០៣
	១.៨៨៣	១.៧៨៣	៧.៦៥៧	៧.២៥៩
	៤៧.៦៣៨	៥៩.៦៦១	១៩៣.៧២៧	២៤២.៨៨០

២២. ចំណូលប្រតិបត្តិការផ្សេងៗ

	សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន			
	សម្រាប់ចុងបញ្ចប់ការិយបរិច្ឆេទ		សម្រាប់ចុងបញ្ចប់ការិយបរិច្ឆេទ	
	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា
	ឆ្នាំ២០២២	ឆ្នាំ២០២១	ឆ្នាំ២០២២	ឆ្នាំ២០២១
	ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	លានរៀល (សម្គាល់ ៣)	លានរៀល (សម្គាល់ ៣)
សេវាគ្រប់គ្រងទៅលើភាគីពាក់ព័ន្ធ	៤៨	-	១៩៥	-
សេវាគ្រប់គ្រងគម្រោងទៅភាគីពាក់ព័ន្ធផ្សេងៗ	១៧	១៤២	៦៩	៥៧៨
ផ្សេងៗ	-	២	-	៨
	៦៥	១៤៤	២៦៤	៥៨៦

២៣. ចំណូលហិរញ្ញវត្ថុ

	សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន			
	សម្រាប់ចុងបញ្ចប់ការិយបរិច្ឆេទ		សម្រាប់ចុងបញ្ចប់ការិយបរិច្ឆេទ	
	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា
	ឆ្នាំ២០២២	ឆ្នាំ២០២១	ឆ្នាំ២០២២	ឆ្នាំ២០២១
	ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	លានរៀល (សម្គាល់ ៤.២)	លានរៀល (សម្គាល់ ៤.២)
ចំណូលការប្រាក់សម្រាប់៖				
ទ្រព្យសកម្មកិច្ចសន្យា	២.៨១៥	១.០៤៨	១១.៤៤៨	៤.២៦៦
ប្រាក់បញ្ញើមានកាលកំណត់	៥៩	៥០	២៤០	២០៤
	២.៨៧៤	១.០៩៨	១១.៦៨៨	៤.៤៧០

២៤. ចំណាយហិរញ្ញវត្ថុ

	សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន			
	សម្រាប់ចុងបញ្ចប់ការិយបរិច្ឆេទ		សម្រាប់ចុងបញ្ចប់ការិយបរិច្ឆេទ	
	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា
	ឆ្នាំ២០២២	ឆ្នាំ២០២១	ឆ្នាំ២០២២	ឆ្នាំ២០២១
	ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	លានរៀល (សម្គាល់ ៤.២)	លានរៀល (សម្គាល់ ៤.២)
ចំណូលការប្រាក់សម្រាប់៖				
ឥណទានមានកាលកំណត់	៥.០៦៨	៥.៤៩៣	២០.៦០៨	២២.៣៦២
ចំណាយកាត់កងដោយក្រុមហ៊ុនពាក់ព័ន្ធ	១.៦៣១	៤១៣	៦.៦៣៣	១.៦៨១
ឥណទានវិបារូបន៍	២០៥	១៨៧	៨៣៤	៧៦១
ឥណទានបង្វិល	២១៩	១៣៥	៨៩១	៥៥០
ចំណូលភតិសន្យា	២២	១៥	៩១	៦១
	៧.១៤៥	៦.២៤៣	២៩.០៥៧	២៥.៤១៥

២៥. ចំណាយពន្ធលើប្រាក់ចំណូល

ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា

ដោយអនុលោមទៅតាមច្បាប់សារពើពន្ធនៃព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា ក្រុមហ៊ុនមានកាតព្វកិច្ចបង់ពន្ធលើប្រាក់ចំណូល ("Tol") នៅ
អត្រាការប្រាក់ ២០% នៃប្រាក់ចំណូលជាប់ពន្ធ។

ក្រៅពីពន្ធលើប្រាក់ចំណូល អ្នកជាប់ពន្ធនៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជា មានកាតព្វកិច្ចដាច់ដោយឡែកមួយទៀតក្នុងការបង់ពន្ធអប្បបរមា។
ពន្ធអប្បបរមា គឺជាពន្ធប្រចាំឆ្នាំ ដែលមានអត្រាស្មើនឹង ១% នៃផលរបរប្រចាំសរុប ដែលរួមបញ្ចូលពន្ធទាំងអស់ លើកលែងពន្ធអាករ
លើតម្លៃបន្ថែម ហើយមិនគិតពីស្ថានភាពចំណេញ ឬខាតរបស់អ្នកជាប់ពន្ធឡើយ។ ក្រុមហ៊ុន មានកាតព្វកិច្ចក្នុងការបង់ពន្ធលើតម្លៃ
មួយណាដែលខ្ពស់ជាងពន្ធលើប្រាក់ចំណូល និងពន្ធអប្បបរមា។

លិខិតប្រកាសពន្ធរបស់ក្រុមហ៊ុន ត្រូវឆ្លងកាត់ការត្រួតពិនិត្យដោយអាជ្ញាធរពន្ធដារ។ ដោយសារការអនុវត្តច្បាប់ពន្ធ និងបទប្បញ្ញត្តិ
សម្រាប់ប្រតិបត្តិការមានច្រើនប្រភេទ គឺងាយនឹងមានការបកស្រាយខុសគ្នាពីចំនួនដែលបានរាយការណ៍នៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញ
វត្ថុ អាចផ្លាស់ប្តូរនៅពេលក្រោយតាមការកំណត់ចុងក្រោយរបស់អាជ្ញាធរពន្ធដារ។

ប្រទេសមីយ៉ាន់ម៉ា

ដោយអនុលោមតាមច្បាប់ពន្ធលើប្រាក់ចំណូលរបស់សាធារណរដ្ឋសហភាពមីយ៉ាន់ម៉ា ក្រុមហ៊ុនបុត្រសម្ព័ន្ធផ្ទាល់/និងប្រយោល មាន
កាតព្វកិច្ចបង់ពន្ធលើប្រាក់ចំណូលសាជីវកម្មតាមអត្រា ២៥% នៃប្រាក់ចំណូលជាប់ពន្ធ។ ក្រុមហ៊ុនបុត្រសម្ព័ន្ធមិនត្រូវបានជាប់ពន្ធលើ
ប្រាក់ចំណូល នោះទេ សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទបញ្ចប់នៅថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២ និងឆ្នាំ២០២១ ទេ ព្រោះពួកគេមិនទាន់បាន
ចាប់ផ្តើមប្រតិបត្តិការអាជីវកម្មនៅឡើយទេ។

(ទំព័រនេះត្រូវទុកឱ្យទំនេរដោយចេតនា)

២៥. ចំណាយពន្ធលើប្រាក់ចំណូល (ត)

ការចំណាយពន្ធលើប្រាក់ចំណូលសម្រាប់ចុងបញ្ចប់ការិយបរិច្ឆេទបញ្ចប់នៅថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២ និងឆ្នាំ២០២១ រួមមាន៖

	សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន			
	សម្រាប់ចុងបញ្ចប់ការិយបរិច្ឆេទ		សម្រាប់ចុងបញ្ចប់ការិយបរិច្ឆេទ	
	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ
	ឆ្នាំ២០២២	ឆ្នាំ២០២១	ឆ្នាំ២០២២	២០២១
	ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	លានរៀល	លានរៀល
			(សម្គាល់ ៤.២)	(សម្គាល់ ៤.២)
ពន្ធបច្ចុប្បន្ន	៥៣២	៦៨៥	២.១៦៣	២.៧៨៩
ពន្ធពន្យារ	២០៩	៣២៤	៨៥០	១.៣១៩
ចំណាយពន្ធលើប្រាក់ចំណូល	៧៤១	១.០០៩	៣.០១៣	៤.១០៨

២៥.១ ការផ្ទៀងផ្ទាត់រវាងប្រាក់ចំណេញមុនបង់ពន្ធលើប្រាក់ចំណូល និងប្រាក់ចំណូលជាប់ពន្ធ

ការផ្ទៀងផ្ទាត់រវាងចំណេញតាមគណនេយ្យមុនបង់ពន្ធលើប្រាក់ចំណូល និងប្រាក់ចំណូលជាប់ពន្ធសម្រាប់ចុងបញ្ចប់ការិយបរិច្ឆេទថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២ និងថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១ មានដូចខាងក្រោម៖

	សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន			
	សម្រាប់ចុងបញ្ចប់ការិយបរិច្ឆេទ		សម្រាប់ចុងបញ្ចប់ការិយបរិច្ឆេទ	
	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា
	ឆ្នាំ២០២២	ឆ្នាំ២០២១	ឆ្នាំ២០២២	ឆ្នាំ២០២១
	ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	លានរៀល	លានរៀល
			(សម្គាល់ ៤.២)	(សម្គាល់ ៤.២)
ចំណេញតាមគណនេយ្យមុនគិតពន្ធបូក៖	១.៣៤៨	២.៤៧៨	៥.៤៨៣	១០.០៨៨
ចំណាយមិនអាចកាត់កងបាន	១.៣៧៦	៩៤៧	៥.៥៩៦	៣.៨៥៥
ប្រាក់ចំណេញជាប់ពន្ធ	២.៧២៤	៣.៤២៥	១១.០៧៩	១៣.៩៤៣
ចំណាយពន្ធលើប្រាក់ចំណូលនៅអត្រា២០%	៥៤៥	៦៨៥	២.២១៦	២.៧៨៩
ការកាត់បន្ថយអត្រាពន្ធ ២,៧៦%*	(៧៥)	-	(៣០៦)	-
ចំណាយពន្ធលើប្រាក់ចំណូលតាមអត្រាពន្ធមាន				
ប្រសិទ្ធភាព១៧,២៤%/២០% (ក)	៤៧០	៦៨៥	១.៩១០	២.៧៨៩
ពន្ធអប្បបរមា (ខ)	៥៣២	៦៧២	២.១៦៣	២.៧៣៦
ចំណាយពន្ធដែលបានប៉ាន់ស្មាន				
(តម្លៃណាដែលខ្ពស់ជាងរវាង ក ឬ ខ)	៥៣២	៦៨៥	២.១៦៣	២.៧៨៩

២៥. ចំណាយពន្ធលើប្រាក់ចំណូល (ត)

២៥.១ ការផ្ទៀងផ្ទាត់រវាងប្រាក់ចំណេញមុនបង់ពន្ធលើប្រាក់ចំណូល និងប្រាក់ចំណូលជាប់ពន្ធ (ត)

	ក្រុមហ៊ុន			
	សម្រាប់ចុងបញ្ចប់ការិយបរិច្ឆេទ		សម្រាប់ចុងបញ្ចប់ការិយបរិច្ឆេទ	
	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា
	ឆ្នាំ២០២២	ឆ្នាំ២០២១	ឆ្នាំ២០២២	ឆ្នាំ២០២១
	ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	លានរៀល	លានរៀល
			(សម្គាល់ ៤.២)	(សម្គាល់ ៤.២)
ចំណេញតាមគណនេយ្យមុនគិតពន្ធ	១.៣៧០	២.៥៦៨	៥.៥៧២	១០.៤៥៤
បូក៖				
ចំណាយមិនអាចកាត់កងបាន	១.៣៥៤	៨៥៧	៥.៥០៦	៣.៤៨៩
ប្រាក់ចំណេញជាប់ពន្ធ	២.៧២៤	៣.៤២៥	១១.០៧៨	១៣.៩៤៣
ចំណាយពន្ធលើប្រាក់ចំណូលនៅអត្រា២០%	៥៤៥	៦៨៥	២.២១៦	២.៧៨៩
ការកាត់បន្ថយអត្រាពន្ធ ២,៧៦%*	(៧៥)	-	(៣០៦)	-
ចំណាយពន្ធលើប្រាក់ចំណូលតាមអត្រាពន្ធមាន				
ប្រសិទ្ធភាព១៧,២៤%/២០% (ក)	៤៧០	៦៨៥	១.៩១០	២.៧៨៩
ពន្ធអប្បបរមា (ខ)	៥៣២	៦៧២	២.១៦៣	២.៧៣៦
ចំណាយពន្ធដែលបានប៉ាន់ស្មាន				
(តម្លៃណាដែលខ្ពស់ជាងរវាង ក ឬ ខ)	៥៣២	៦៨៥	២.១៦៣	២.៧៨៩

* ដោយអនុលោមតាមប្រកាសលេខ១៨៣ ចុះថ្ងៃទី២៥ ខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ២០២០ ចេញដោយក្រសួងសេដ្ឋកិច្ច និងហិរញ្ញវត្ថុ ស្តីពីការលើកទឹកចិត្តពន្ធលើប្រាក់ចំណូល ដែលត្រូវបានផ្តល់នៅអនុក្រឹត្យលេខ១១១ ទាក់ទងនឹងការកាត់បន្ថយពន្ធលើប្រាក់ចំណូល ៥០% នៃពន្ធលើប្រាក់ចំណូលដែលត្រូវបង់រយៈពេល ៣ឆ្នាំរបស់ក្រុមហ៊ុន។ ការលើកទឹកចិត្តពន្ធលើប្រាក់ចំណូល ត្រូវបានគណនាដោយផ្អែកលើភាគរយនៃភាគហ៊ុនដែលបានចេញ។ នៅថ្ងៃទី២៦ ខែសីហា ឆ្នាំ២០២១ ក្រុមហ៊ុនបានទទួលលិខិតលេខ ១៤៣៣១ ដែលចេញដោយ អគ្គនាយកដ្ឋានពន្ធដារដើម្បីអនុម័តលើការស្នើសុំការលើកលែងពន្ធរបស់ខ្លួនលើពន្ធប្រាក់ចំណូល។

២៥.២ ពន្ធយថាហេតុ

ប្រព័ន្ធពន្ធដារនៅកម្ពុជាមានលក្ខណៈថ្មីហើយត្រូវបានកំណត់ដោយពន្ធជាច្រើន ហើយច្បាប់ពន្ធមានការផ្លាស់ប្តូរជាញឹកញាប់ធ្វើឱ្យមានភាពមិនច្បាស់លាស់ និងត្រូវបានយកមកបកស្រាយ។ ការបកស្រាយខុសគ្នាជាញឹកញាប់កើតមានឡើងក្នុងចំណោមអាជ្ញាធរពន្ធដារ និងយុត្តាធិការជាច្រើន។ ពន្ធ ជាកម្មវត្ថុនៃការត្រួតពិនិត្យ និងការស៊ើបអង្កេតដោយអាជ្ញាធរមួយចំនួន ដែលត្រូវបានអនុញ្ញាតដោយច្បាប់ក្នុងការដាក់ពិន័យធ្ងន់ធ្ងរ ការដាក់ពិន័យ និងពិន័យជាប្រាក់។

កត្តាទាំងនេះអាចបង្កឱ្យមានហានិភ័យពន្ធនៅក្នុងព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា មានចំនួនច្រើនជាងប្រទេសដទៃទៀត។ គណៈគ្រប់គ្រងជឿជាក់ថាបំណុលពន្ធត្រូវបានបង់គ្រប់គ្រាន់ ដោយផ្អែកលើការបកស្រាយច្បាប់ពន្ធរបស់ខ្លួន។ ទោះបីយ៉ាងនេះក្តី សមត្ថកិច្ចពន្ធពាក់ព័ន្ធអាចការបកស្រាយខុសៗគ្នា ហើយអាចធ្វើឱ្យមានផលប៉ះពាល់សំខាន់ៗចាប់តាំងពីក្រុមហ៊ុនចាប់ផ្តើមប្រតិបត្តិការអាជីវកម្ម។

២៦. ចំណូលពន្ធពន្យារ

	សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន			
	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២ ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១ ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២ លានរៀល (សម្គាល់ ៤.២)	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១ លានរៀល (សម្គាល់ ៤.២)
ទ្រព្យសម្បត្តិ រោងចក្រ និងបរិក្ខារ				
សមតុល្យដើមគ្រា	៧៧៧	៤៥៣	៣.១៦៦	១.៨៥៤
ចំណេញ ឬខាតដែលបានទទួលស្គាល់	២០៩	៣២៤	៨៥០	១.៣១៩
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	-	(៣)	(៧)
សមតុល្យចុងគ្រា	៩៨៦	៧៧៧	៤.០១៣	៣.១៦៦

២៧. ការរៀនសូត្រនៃចំណូលដែលកើតឡើងពីសកម្មភាពហិរញ្ញវត្ថុ

បម្រែបម្រួលបំណុលរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុនដែលកើតឡើងពីសកម្មភាពហិរញ្ញវត្ថុ អាចធ្វើចំណាត់ថ្នាក់ដូចខាងក្រោម៖

	ថ្ងៃទី១ ខែកក្កដា ឆ្នាំ២០២១		មិនមែនលំហូរសាច់ប្រាក់ ទិញបន្ថែម កត់ត្រាបញ្ញាស ពាន់ដុល្លារអាមេរិក		លំហូរសាច់ប្រាក់ សាច់ប្រាក់បានទទួល ពាន់ដុល្លារអាមេរិក		ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២ លានរៀល (សម្គាល់ ៤.២)	
	ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	លានរៀល
ឥណទានមានកាលកំណត់	១០០.០៧៥	-	-	-	(៨.៥០៤)	៩១.៥៧១	៣៧២.៦៩២	
ឥណទានបង្វិល	២.៥២៣	-	-	១៤.៥០៦	(១៣.៩៤៩)	៣.០៨០	១២.៥៣៦	
បំណុលភតិសន្យា	១៦២	៤១២	(១៥០)	-	(៧៦)	៣៤៨	១.៤១៦	
	១០២.៧៦០	៤១២	(១៥០)	១៤.៥០៦	(២២.៥២៩)	៩៤.៩៩៩	៣៨៦.៦៤៤	

	ថ្ងៃទី១ ខែកក្កដា ឆ្នាំ២០២០		មិនមែនលំហូរសាច់ប្រាក់ ទិញបន្ថែម កត់ត្រាបញ្ញាស ពាន់ដុល្លារអាមេរិក		លំហូរសាច់ប្រាក់ សាច់ប្រាក់បានទទួល ពាន់ដុល្លារអាមេរិក		ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១ លានរៀល (សម្គាល់ ៤.២)	
	ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	លានរៀល
ឥណទានមានកាលកំណត់	១០៨.៥៨២	-	-	-	(៨.៥០៧)	១០០.០៧៥	៤០៧.៨០៦	
ឥណទានបង្វិល	១.៦៣២	-	-	៧.៩៩៧	(៧.១០៦)	២.៥២៣	១០.២៨១	
បំណុលភតិសន្យា	៩៥	២២០	(១៤)	-	(១៣៩)	១៦២	៦៦១	
	១១០.៣០៩	២២០	(១៤)	៧.៩៩៧	(១៥.៧៥២)	១០២.៧៦០	៤១៨.៧៤៨	

២៨. សមតុល្យ និងប្រតិបត្តិការជាមួយភាគីពាក់ព័ន្ធ

ខាងក្រោម គឺជាសមតុល្យដែលនៅសល់ជាមួយភាគីពាក់ព័ន្ធ៖

ភាគីពាក់ព័ន្ធ	ទំនាក់ទំនង	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២ ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១ ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២ លានរៀល (សម្គាល់ ៤.២)	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១ លានរៀល (សម្គាល់ ៤.២)
សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន					
សមតុល្យត្រូវទទួលពីភាគីពាក់ព័ន្ធ					
Diamond Power Limited	ភាគីសម្ព័ន្ធព្យាទិ	៤	២	១៦	៨
Green Sustainable Ventures Cambodia Co., Ltd	ភាគីសម្ព័ន្ធព្យាទិ	២២០	-	៨៩៥	-
		២២៤	២	៩១១	៨
សមតុល្យត្រូវសងទៅភាគីពាក់ព័ន្ធ					
PESTECH Sdn Bhd	ភាគីសម្ព័ន្ធព្យាទិ	១១.៤៦៤	១៦.៣០៨	៤៦.៦៥៨	៦៦.៤៥៥
Enersol Co., Ltd	ភាគីសម្ព័ន្ធព្យាទិ	៣៦.៥៦៦	៣៤.៨២៨	១៤៨.៨២៤	១៤១.៩២៤
PESTECH Energy Sdn Bhd	ភាគីសម្ព័ន្ធព្យាទិ	១៥	-	៦១	-
ODM Power Line Co Ltd	ភាគីសម្ព័ន្ធព្យាទិ	៣៨.០៣២	២៧.០០៦	១៥៤.៧៩០	១១០.០៤៩
PESTECH Transmission Sdn Bhd	ភាគីសម្ព័ន្ធព្យាទិ	៣.៥២០	៣.៥០០	១៤.៣២៦	១៤.២៦៣
Green Sustainable Ventures Cambodia Co., Ltd	ភាគីសម្ព័ន្ធព្យាទិ	-	៩.០២៦	-	៣៦.៧៨១
		៨៩.៥៩៧	៩០.៦៦៨	៣៦៤.៦៥៩	៣៦៩.៤៧២
សមតុល្យត្រូវសងទៅក្រុមហ៊ុនមេ					
PESTECH International Berhad	ក្រុមហ៊ុនមេ	២៦.៨៣៤	២៧.០៥៤	១០៩.២១៤	១១០.២៤៥
ក្រុមហ៊ុន					
សមតុល្យត្រូវទទួលពីក្រុមហ៊ុនបុត្រសម្ព័ន្ធ					
Pestech (Myanmar) Limited	ក្រុមហ៊ុនបុត្រសម្ព័ន្ធ	៩៧	៧៩	៣៩៥	៣២២

សមតុល្យដែលត្រូវទទួលពី/ត្រូវសងទៅភាគីពាក់ព័ន្ធ មិនមានទ្រព្យធានា គ្មានការប្រាក់ ហើយការទូទាត់សងតាមតម្រូវការ លើកលែងតែសមតុល្យជាក់លាក់ដែលត្រូវសងទៅក្រុមហ៊ុន
PESTECH International Berhad Enersol Co., Ltd និង PESTECH Sdn Bhd ដែលមានការប្រាក់ ២,៣២% ទៅ៤,៥% (ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១៖ មានចំនួន ៤,៥% ទៅ៥%) ក្នុងមួយឆ្នាំ។

២៨. សមតុល្យ និងប្រតិបត្តិការជាមួយភាគីពាក់ព័ន្ធ (ត)

ក្នុងអំឡុងការិយបរិច្ឆេទ ប្រតិបត្តិការជាមួយភាគីពាក់ព័ន្ធ ត្រូវបានបង្ហាញដូចខាងក្រោម៖

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ភាគីពាក់ព័ន្ធ	ទំនាក់ទំនង	ប្រតិបត្តិការ	សម្រាប់ចុងបញ្ចប់ការិយបរិច្ឆេទ		សម្រាប់ចុងបញ្ចប់ការិយបរិច្ឆេទ	
			ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២ ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១ ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២ លានរៀល (សម្គាល់ ៣)	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១ លានរៀល (សម្គាល់ ៣)
Diamond Power Limited	ភាគីសម្ព័ន្ធពញ្ញាតិ	ចំណូលពីសេវាគ្រប់គ្រងគម្រោង ប្រតិបត្តិការ និងសេវាថែទាំ	១០ ១.៥៣៣	- ១.២៨៩	៣៩ ៦.២៣៥	- ៥.២៤៨
PESTECH Sdn Bhd	ភាគីសម្ព័ន្ធពញ្ញាតិ	វិក្កយបត្រដែលកំពុងដំណើរការ ថ្លៃដើមកិច្ចសន្យាបានកើតឡើង ចំណាយការប្រាក់	៣.៥២៣ ១១.៣២៥ ១៤៦	- ២០.១៩៣ ៤២	១៤.៣២៧ ៤៦.០៦០ ៥៩៦	- ៨២.២០៦ ១៧១
Enersol Co., Ltd	ភាគីសម្ព័ន្ធពញ្ញាតិ	ថ្លៃដើមកិច្ចសន្យាបានកើតឡើង/(កត់ត្រាបញ្ញាស) ចំណាយការប្រាក់	១.១៦៦ ៦៣៩	(៨៣) -	៤.៧៤០ ២.៥៩៩	(៣៣៨) -
PESTECH Transmission Sdn Bhd	ភាគីសម្ព័ន្ធពញ្ញាតិ	ថ្លៃដើមកិច្ចសន្យាបានកើតឡើង ចំណូលពីសេវាគ្រប់គ្រងគម្រោង	៣៩ ១៧	៧២៦ ១៤២	១៥៩ ៦៩	២.៩៥៦ ៥៧៨
ODM Power Line Co Ltd	ភាគីសម្ព័ន្ធពញ្ញាតិ	ថ្លៃដើមកិច្ចសន្យាបានកើតឡើង ចំណូលពីសេវាគ្រប់គ្រងគម្រោង ចំណូលពីការជួល	- ២០ -	១០.០០០ - ២	- ៨១ -	៤០.៧១០ - ៨
PESTECH International Berhad	ក្រុមហ៊ុនមេ	ចំណាយនៃសេវាគ្រប់គ្រង ចំណាយការប្រាក់	- ៨៤៦	៥៦៥ ៣៧១	- ៣.៤៤០	២.៣០០ ១.៥១០
Green Sustainable Ventures Cambodia Co., Ltd	ភាគីសម្ព័ន្ធពញ្ញាតិ	ចំណូលពីសេវាគ្រប់គ្រងគម្រោង ប្រតិបត្តិការ និងសេវាថែទាំ វិក្កយបត្រដែលកំពុងដំណើរការ	១៨ ៦០ ១៩.០០៨	- - ២.៥៩២	៧៥ ២៤៤ ៧៧.៣០៦	- - ១០.៥៥២

២៩. ប្រតិបត្តិការជាមួយគណៈគ្រប់គ្រងសំខាន់ៗ

គណៈគ្រប់គ្រងសំខាន់ៗ ត្រូវបានកំណត់ថាជាបុគ្គលដែលមានសិទ្ធិអំណាច និងការទទួលខុសត្រូវក្នុងការធ្វើផែនការ ដឹកនាំ និងត្រួតពិនិត្យសកម្មភាពរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុនដោយផ្ទាល់ ឬដោយប្រយោល។ គណៈគ្រប់គ្រងសំខាន់ រួមបញ្ចូលទាំងអភិបាលរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន។

	សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន			
	សម្រាប់ចុងបញ្ចប់ការិយបរិច្ឆេទ		សម្រាប់ចុងបញ្ចប់ការិយបរិច្ឆេទ	
	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា
	ឆ្នាំ២០២២	ឆ្នាំ២០២១	ឆ្នាំ២០២២	ឆ្នាំ២០២១
	ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	លានរៀល (សម្គាល់ ៤.២)	លានរៀល (សម្គាល់ ៤.២)
ប្រាក់បៀវត្ស និងបុព្វលាភ	៤៦៨	៣៩៤	១.៩០៣	១.៦០៤

៣០. តម្លៃសមស្របនៃឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ

តារាងខាងក្រោមបង្ហាញអំពីសមតុល្យយោង និងតម្លៃសមស្របរបស់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ និងបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ រួមទាំងកម្រិតរបស់វានៅក្នុងតម្លៃសមស្រប។ វាមិនរាប់បញ្ចូលព័ត៌មាននៃតម្លៃសមស្របរបស់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ និងបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ ដែលត្រូវបានប៉ាន់ស្មានប្រសិនបើសមតុល្យយោង គឺជាការប៉ាន់ស្មានដ៏សមរម្យតាមតម្លៃសមស្រប។ សមតុល្យយោង និងសមតុល្យក្នុងធនាគារ សមតុល្យដែលត្រូវសង/ទទួលពីភាគីពាក់ព័ន្ធ សមតុល្យត្រូវទទួលពីក្រុមហ៊ុនសម្ព័ន្ធ សមតុល្យត្រូវសងទៅក្រុមហ៊ុនមេ គណនីអតិថិជន និងគណនីត្រូវទទួលផ្សេងទៀត និងគណនីអ្នកផ្គត់ផ្គង់ និងគណនីត្រូវបង់ផ្សេងៗ និងប្រាក់កម្ចី គឺជាការប៉ាន់ស្មានដ៏សមរម្យនៃតម្លៃសមស្របទៅតាមលក្ខណៈរយៈពេលខ្លី ឬឧបករណ៍វាស់វែងអត្រាបណ្តែត ដែលត្រូវបានកំណត់តម្លៃឡើងវិញតាមអត្រាការប្រាក់នៃទីផ្សារ ឬនៅជិតចុងបញ្ចប់នៃកាលបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍។

កម្រិតខុសគ្នារបស់វាត្រូវបានបង្ហាញដូចខាងក្រោម៖

- តម្លៃដែលបានដកស្រង់ (មិនទាន់កែតម្រូវ) ក្នុងសកម្មភាពទីផ្សារសម្រាប់កត់សម្គាល់ទៅលើទ្រព្យសកម្ម ឬបំណុល (កម្រិត១)។
- ធាតុចូលផ្សេងក្រៅពីតារាងតម្លៃ រួមបញ្ចូលទាំងកម្រិតទី១ ដែលអាចសង្កេតបានទៅលើការទទួលខុសត្រូវនៃទ្រព្យសកម្ម ឬបំណុល មិនថាដោយផ្ទាល់ ឬដោយប្រយោល (កម្រិតទី២)។
- ធាតុចូលនៃទ្រព្យសកម្ម ឬបំណុលដែលមិនផ្អែកលើទិន្នន័យទីផ្សារដែលមិនអាចសង្កេតបាន (កម្រិតទី៣)។

	សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន			
	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១	
	សមតុល្យយោង ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	កម្រិត ២ ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	សមតុល្យយោង ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	កម្រិត ២ ពាន់ដុល្លារអាមេរិក
បំណុលហិរញ្ញវត្ថុ				
ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនិស្សន្ទ	៤៥២	៤៥២	៤.៣២១	៤.៣២១

តម្លៃសមស្របនៃឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលមានប្រតិបត្តិការនៅក្នុងទីផ្សារ គឺផ្អែកទៅលើតម្លៃទីផ្សារដែលបានដកស្រង់នៅការិយបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍។ ទីផ្សារត្រូវបានចាត់ទុកជាប្រតិបត្តិការ ប្រសិនបើតារាងនៃតម្លៃដកស្រង់ត្រូវបានត្រៀមរួចរាល់ និងទៀតទាត់ដែលមានសម្រាប់ការផ្លាស់ប្តូរ អ្នកចែកចាយ ឈ្នួញកណ្តាល សហគ្រាសក្រុមហ៊ុន សេវាកម្មកំណត់តម្លៃ ឬភ្នាក់ងារច្បាប់ និងការបង្ហាញតម្លៃជាក់ស្តែង រួមទាំងប្រតិបត្តិការទីផ្សារទៀតទាត់តាមមូលដ្ឋានរយៈពេលវែង។ ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុទាំងនេះ ត្រូវបានរួមបញ្ចូលទៅក្នុងកម្រិតទី១។

៣០. តម្លៃសមស្របនៃឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

តម្លៃសមស្របនៃឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ដែលមិនមានប្រតិបត្តិការក្នុងទីផ្សារសកម្ម (ឧទាហរណ៍៖ និស្សន្ទដែលហួសកម្រិត) ត្រូវបានកំណត់ដោយប្រើវិធីសាស្ត្របច្ចេកទេសក្នុងការវាយតម្លៃ។ វិធីសាស្ត្រទាំងនេះ បង្កើនការប្រើប្រាស់ទិន្នន័យទីផ្សារដែលអាចសង្កេតបាន នៅពេលដែលមានហើយពីផ្នែកតិចតួចតាមដែលអាចធ្វើទៅបានតាមការប៉ាន់ស្មានជាក់លាក់របស់អង្គការ។

ប្រសិនបើធាតុចូលសំខាន់ៗទាំងអស់ ត្រូវទាមទារឱ្យតម្លៃសមស្របនៃឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុគឺធ្វើការសង្កេតបាន ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុទាំងនេះត្រូវបានរួមបញ្ចូលទៅក្នុងកម្រិតទី២។ ប្រសិនបើធាតុចូលសំខាន់ៗទាំងនេះមានចំនួនមួយ ឬច្រើន គឺមិនត្រូវបានពឹងផ្អែកទៅលើទិន្នន័យទីផ្សារដែលអាចសង្កេតបាន ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុទាំងនោះត្រូវបានរួមបញ្ចូលទៅក្នុងកម្រិតទី៣។

ការដោះដូរអត្រាការប្រាក់នៃតម្លៃសមស្របដែលត្រូវបានគណនាជាតម្លៃបច្ចុប្បន្ននៃលំហូរសាច់ប្រាក់នាពេលអនាគតដែលបានប៉ាន់ស្មានផ្អែកលើខ្សែកោងទិន្នផលដែលអាចសង្កេតបាន។

៣១. ចំណាត់ថ្នាក់នៃឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ

តារាងខាងក្រោមបង្ហាញអំពីការវិភាគរបស់ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុទៅតាមចំណាត់ថ្នាក់នីមួយៗ៖

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ	សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន			
	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១
	ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	លានរៀល (សម្គាល់ ៤.២)	លានរៀល (សម្គាល់ ៤.២)
តាមថ្លៃដើមរំលស់				
សាច់ប្រាក់ និងសមតុល្យធនាគារ	៩.៨៧២	១៧.១៦៧	៤០.១៧៩	៦៩.៩៥៦
គណនីអតិថិជន និងគណនីត្រូវទទួលផ្សេងៗ	១.៤៤៩	៣.២២១	៥.៨៩៨	១៣.១២៧
សមតុល្យត្រូវទទួលពីភាគីពាក់ព័ន្ធ	២២៤	២	៩១១	៨
	១១.៥៤៥	២០.៣៩០	៤៦.៩៨៨	៨៣.០៩១

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ	ក្រុមហ៊ុន			
	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១
	ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	លានរៀល (សម្គាល់ ៤.២)	លានរៀល (សម្គាល់ ៤.២)
តាមថ្លៃដើមរំលស់				
សាច់ប្រាក់ និងសមតុល្យធនាគារ	៩.៨៦៦	១៧.១៥៤	៤០.១៥៥	៦៩.៩០៣
គណនីអតិថិជន និងគណនីត្រូវទទួលផ្សេងៗ	១.៤៤៩	៣.២១៥	៥.៨៩៨	១៣.១០១
សមតុល្យត្រូវទទួលពីក្រុមហ៊ុនបុត្រសម្ព័ន្ធ	៩៧	៧៩	៣៩៥	៣២២
សមតុល្យត្រូវទទួលពីភាគីពាក់ព័ន្ធ	២២៤	២	៩១១	៨
	១១.៦៣៦	២០.៤៥០	៤៧.៣៥៩	៨៣.៣៣៤

៣១. ចំណាត់ថ្នាក់នៃឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

	សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន			
	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២ ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១ ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២ លានរៀល (សម្គាល់ ៤.២)	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១ លានរៀល (សម្គាល់ ៤.២)
បំណុលហិរញ្ញវត្ថុ				
តាមផ្ទៃដើមរំលស់				
គណនីអ្នកផ្គត់ផ្គង់ និងគណនីត្រូវបង់ផ្សេងៗ	៤៦.៨៨៣	៣៣.២៧១	១៩០.៨១១	១៣៥.៥៨០
សមតុល្យត្រូវសងទៅក្រុមហ៊ុនមេ	២៦.៨៣៤	២៧.០៥៤	១០៩.២១៤	១១០.២៤៥
សមតុល្យត្រូវសងទៅភាគីពាក់ព័ន្ធ	៨៩.៥៩៧	៩០.៦៦៨	៣៦៤.៦៥៩	៣៦៩.៤៧២
ប្រាក់កម្ចី	១០២.៣៥២	១០៥.១១៩	៤១៦.៥៧៣	៤២៨.៣៦០
ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនិស្សន្ទសម្រាប់ការការពារ ហានិភ័យ				
ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនិស្សន្ទមិនស្ថិតក្នុង វិសាលភាពនៃ CIFRS ៩	៤៥២	៤.៣២១	១.៨៣៨	១៧.៦០៨
បំណុលភតិសន្យា	៣៤៨	១៦២	១.៤១៦	៦៦១
	២៦៦.៤៦៦	២៦០.៥៩៥	១.០៨៤.៥១១	១.០៦១.៩២៦

	ក្រុមហ៊ុន			
	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២ ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១ ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២ លានរៀល (សម្គាល់ ៤.២)	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១ លានរៀល (សម្គាល់ ៤.២)
បំណុលហិរញ្ញវត្ថុ				
តាមផ្ទៃដើមរំលស់				
គណនីអ្នកផ្គត់ផ្គង់ និងគណនីត្រូវបង់ផ្សេងៗ	៤៦.៨៧៨	៣៣.២៥៧	១៩០.៧៩៣	១៣៥.៥២៣
សមតុល្យត្រូវសងទៅក្រុមហ៊ុនមេ	២៦.៨៣៤	២៧.០៥៤	១០៩.២១៤	១១០.២៤៥
សមតុល្យត្រូវសងទៅភាគីពាក់ព័ន្ធ	៨៩.៥៩៧	៩០.៦៦៨	៣៦៤.៦៥៩	៣៦៩.៤៧២
ប្រាក់កម្ចី	១០២.៣៥២	១០៥.១១៩	៤១៦.៥៧៣	៤២៨.៣៦០
ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនិស្សន្ទសម្រាប់ការការពារ ហានិភ័យ				
ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនិស្សន្ទមិនស្ថិតក្នុង វិសាលភាពនៃ CIFRS ៩	៤៥២	៤.៣២១	១.៨៣៨	១៧.៦០៨
បំណុលភតិសន្យា	៣៤៨	១៦២	១.៤១៦	៦៦១
	២៦៦.៤៦១	២៦០.៥៨១	១.០៨៤.៤៩៣	១.០៦១.៨៦៩

៣២. ប្រាក់ចំណេញ ក្នុងមួយសន្លឹកហ៊ុន

ប្រាក់ចំណេញក្នុងមួយសន្លឹកហ៊ុន គឺត្រូវបានគណនាដោយការបែងចែកប្រាក់ចំណេញឱ្យទៅអ្នកកាន់ភាគហ៊ុនរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុនតាមចំនួនមធ្យមនៃសន្លឹកហ៊ុនធម្មតាដែលបានបោះផ្សាយក្នុងការិយបរិច្ឆេទជាបន្តបន្ទាប់ ដូចដែលបានបង្ហាញដូចខាងក្រោម៖

	សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន			
	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១
	ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	លានរៀល (សម្គាល់ ៤.២)	លានរៀល (សម្គាល់ ៤.២)
ចំណេញដែលអាចបែងចែកទៅឱ្យម្ចាស់ក្រុមហ៊ុន	៦០៧	១.៣៨៨	២.៤៧០	៥.៦៥០
ចំនួនភាគហ៊ុនមធ្យម	៧៤.៩៤៥.០០០	៧៤.៤៨០.២៤៧	៧៤.៩៤៥.០០០	៧៤.៤៨០.២៤៧
ចំណេញមូលដ្ឋានក្នុងមួយសន្លឹកហ៊ុន (សេន/រៀល)	០,៨១	១,៨៦	៣២,៩៦	៧៥,៨៦
ចំណេញចម្រុះក្នុងមួយសន្លឹកហ៊ុន (សេន/រៀល)	០,៨១	១,៨៦	៣២,៩៦	៧៥,៨៦

ចំណេញដែលចែកចុះក្នុងមួយសន្លឹកហ៊ុន គឺត្រូវបានគណនាដោយការកែប្រែនៃចំនួនសន្លឹកហ៊ុនធម្មតាជាមធ្យមដែលនៅសល់ ដើម្បីសន្មតការបំបែកភាគហ៊ុនធម្មតាដែលមានសក្តានុពល។

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន មិនមានការចែកចុះទៅលើសន្លឹកហ៊ុនធម្មតាដែលមានសក្តានុពល នាអំឡុងចុងការិយបរិច្ឆេទនោះឡើយ។ ដូច្នេះហើយប្រាក់ចំណូលដែលធ្លាក់ចុះក្នុងមួយសន្លឹកហ៊ុន គឺស្មើនឹងចំណេញក្នុងមួយសន្លឹកហ៊ុន។

៣៣. គោលបំណង និងគោលនយោបាយក្នុងការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុនត្រូវប្រឈមនឹងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុដែលកើតឡើងពីប្រតិបត្តិការអាជីវកម្ម និងការប្រើប្រាស់ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ។ គោលនយោបាយគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបានបង្កើតឡើងដើម្បីធានាថាមានធនធានគ្រប់គ្រាន់សម្រាប់ការអភិវឌ្ឍអាជីវកម្មរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ខណៈពេលដែលមានការគ្រប់គ្រងលើហានិភ័យឥណទាន ហានិភ័យសាច់ប្រាក់ងាយស្រួល ហានិភ័យអត្រាការប្រាក់ និងហានិភ័យរូបិយប័ណ្ណបរទេស។ សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុនដំណើរស្របតាមគោលនយោបាយ និងនីតិវិធីដែលបានកំណត់យ៉ាងច្បាស់ ត្រូវបានអនុម័តដោយក្រុមប្រឹក្សាភិបាលដើម្បីធានាប្រសិទ្ធភាពនៃដំណើរការគ្រប់គ្រងហានិភ័យ។

ផ្នែកសំខាន់ៗនៃហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុដែលសម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុនបានប្រឈមមុខ និងគោលនយោបាយនៃសកម្មភាពរកនាគារសំខាន់ៗត្រូវបានកំណត់ដូចខាងក្រោម៖

(ក) ហានិភ័យឥណទាន

ហានិភ័យឥណទាន គឺជាហានិភ័យនៃការខាតបង់ផ្នែកហិរញ្ញវត្ថុរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ប្រសិនបើអតិថិជន ឬសមភាគីនៃឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុមិនអាចបំពេញតាមកាតព្វកិច្ចតាមកិច្ចសន្យារបស់ខ្លួនបាន។

គោលនយោបាយរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន បានឈានចូលក្នុងការប្រើប្រាស់នូវឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ជាមួយសមភាគីដែលមានប្រវត្តិឥណទានល្អ (creditworthy counterparties)។ សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុនមិនរំពឹងទុកថា នឹងទទួលបាននូវការខាតបង់ឥណទានជាសារវន្តលើទ្រព្យសកម្ម ឬឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុផ្សេងៗទៀត។

ការប្រមូលផ្តុំនៃហានិភ័យឥណទាន នៅពេលមានការផ្លាស់ប្តូរកត្តាសេដ្ឋកិច្ច ឧស្សាហកម្ម និងភូមិសាស្ត្រដែលមានឥទ្ធិពលដល់ក្រុមសមភាគី ហើយការប៉ះពាល់សំខាន់ៗដល់ឥណទានសរុប នឹងមានការប៉ះពាល់ឥណទានសរុបរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន។ ប្រតិបត្តិការរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ត្រូវបានបញ្ចូលទៅក្នុងសមភាគីដែលជាឥណទានមានប្រវត្តិឥណទានល្អ ដូច្នេះហើយជាហេតុនៃការកាត់បន្ថយការប្រមូលផ្តុំហានិភ័យសំខាន់ៗរបស់ឥណទាន។

៣៣. គោលបំណង និងគោលនយោបាយក្នុងការគ្រប់គ្រងហានិភ័យ (ត)

ហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

(ក) ហានិភ័យឥណទាន (ត)

ចំណុចដែលបង្កឱ្យសម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ទទួលបានការប៉ះពាល់នូវហានិភ័យឥណទានមានដូចជា ៖

គណនីត្រូវទទួល និងទ្រព្យសកម្មកិច្ចសន្យា

សមតុល្យយោងសុទ្ធនៃគណនីពាណិជ្ជ ត្រូវបានចាត់ទុកថាជាតម្លៃប្រហាក់ប្រហែលដ៏សមស្រប។

ក្នុងការវាស់វែងឥណទានខាតបង់ដែលបានរំពឹងទុក គណនីពាណិជ្ជត្រូវបានវាយតម្លៃជាលក្ខណៈដាច់ដោយឡែក ដោយការវាយតម្លៃពីលក្ខណៈហានិភ័យរបស់អតិថិជនទៅនឹងការវាយតម្លៃខាងក្រៅដូចដែលបានចេញផ្សាយដោយទីភ្នាក់ងារវាយតម្លៃឥណទានអន្តរជាតិ និងអត្រាលំដាប់ដើមដែលមានភាពស៊ីចង្វាក់គ្នា ត្រូវបានប្រើដើម្បីគណនា ECL។

អតិថិជនត្រូវបានកំណត់អត្រាជា "AAA" ដោយសារក្រុមហ៊ុនមិនទទួលបានការខាតបង់ណាមួយពីអតិថិជនកន្លងមកនោះទេ ដូច្នេះអត្រាលំដាប់ដើម ០% ត្រូវបានប្រើប្រាស់។ ដូច្នេះហើយ មិនមាន ECL នោះទេគិតត្រឹមថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២។

សាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូល

ហានិភ័យឥណទានសម្រាប់សាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូល ត្រូវបានចាត់ទុកថាតិចតួច ពីព្រោះសមភាគីជាធនាគារនៅក្នុងស្រុកដ៏ល្អ។

ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុប្រើក្នុងសកម្មភាពការពារហានិភ័យ

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ប្រឈមនឹងការខាតបង់ឥណទាន នៅក្នុងព្រឹត្តិការណ៍នៃមិនបានធ្វើប្រតិបត្តិការដោយសមភាគីនៃឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ប៉ុន្តែមិនមានការរំពឹងទុកថាមានសមភាគីណាមួយ មិនអាចបំពេញកាតព្វកិច្ចរបស់ខ្លួនបាន។

(ខ) ហានិភ័យសាច់ប្រាក់ងាយស្រួល

ហានិភ័យសាច់ប្រាក់ងាយស្រួល ជាហានិភ័យមូលនិធិដែលសហគ្រាសជួបការលំបាកក្នុងការរំអង្កា សិទ្ធិកាដើម្បីបំពេញការសន្យារបស់ក្រុមហ៊ុនជាមួយនឹងឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ។

ហានិភ័យសាច់ប្រាក់ងាយស្រួល អាចជាលទ្ធផលនៃភាពអសមត្ថភាពក្នុងការលក់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ បានលឿននៅក្នុងតម្លៃសមស្រប។

គោលនយោបាយរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ត្រូវធ្វើការត្រួតពិនិត្យជាទៀងទាត់នូវតម្រូវការសាច់ប្រាក់ងាយស្រួលបច្ចុប្បន្នដែលបានរំពឹងទុកដើម្បីធានាថា វារក្សាបាននូវទុនបម្រុងសាច់ប្រាក់គ្រប់គ្រាន់ ដើម្បីបំពេញតាមតម្រូវការសាច់ប្រាក់ងាយស្រួលក្នុងរយៈពេលខ្លី និងរយៈពេលវែង។

ហានិភ័យសាច់ប្រាក់ងាយស្រួល ជាទូទៅកើតឡើងពីប្រាក់កម្ចី គណនីពាណិជ្ជ និងគណនីត្រូវបង់ផ្សេងទៀត និងគណនីត្រូវបង់ទៅភាគីពាក់ព័ន្ធ។

៣៣. គោលបំណង និងគោលនយោបាយក្នុងការគ្រប់គ្រងហានិភ័យ (ត)

ហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

(ខ) ហានិភ័យសាច់ប្រាក់ងាយស្រួល (ត)

ការវិភាគទៅលើឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុតាមរយៈកាលកំណត់នៃកិច្ចសន្យា

តារាងខាងក្រោម គឺជាការវិភាគអំពីទម្រង់នៃកាលកំណត់បំណុលភតិសន្យារបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ដោយផ្អែកលើលំហូរសាច់ប្រាក់កិច្ចសន្យាដែលមិនបានធ្វើអប្បបរមា ដែលអាចនឹងខុសគ្នាពីតម្លៃយោងនៃបំណុលនាកាលបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍៖

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន

ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២	តាមតម្រូវការ ឬ		លើសពី៥ឆ្នាំ	លំហូរសាច់ប្រាក់កិច្ចសន្យាសរុប ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	លានរៀល (សម្គាល់ ៤.២)
	ក្នុងពេល ១ឆ្នាំ ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	១ឆ្នាំ ទៅ ៥ឆ្នាំ ពាន់ដុល្លារអាមេរិក			
គណនីអ្នកផ្គត់ផ្គង់ និងគណនីត្រូវបង់ផ្សេងៗ	៤៦.៨៨៣	-	-	៤៦.៨៨៣	១៩០.៨១១
សមតុល្យត្រូវសងទៅក្រុមហ៊ុនមេ	២៦.៨៣៤	-	-	២៦.៨៣៤	១០៩.២១៤
សមតុល្យត្រូវសងទៅភាគីពាក់ព័ន្ធ	៨៩.៥៩៧	-	-	៨៩.៥៩៧	៣៦៤.៦៥៩
បំណុលភតិសន្យា	១៤០	២៤៦	-	៣៨៦	១.៥៧១
ប្រាក់កម្ចី	២៤.១៣៦	៥៩.៣១៩	៣៣.៣៧៩	១១៦.៨៣៤	៤៧៥.៥១៥
	១២៧.៥៩០	៥៩.៥៦៥	៣៣.៣៧៩	២៨០.៥៣៤	១.១៤១.៧៧០

ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១	តាមតម្រូវការ ឬ		លើសពី៥ឆ្នាំ	លំហូរសាច់ប្រាក់កិច្ចសន្យាសរុប ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	លានរៀល (សម្គាល់ ៤.២)
	ក្នុងពេល ១ឆ្នាំ ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	១ឆ្នាំ ទៅ ៥ឆ្នាំ ពាន់ដុល្លារអាមេរិក			
គណនីអ្នកផ្គត់ផ្គង់ និងគណនីត្រូវបង់ផ្សេងៗ	៣៣.២៧១	-	-	៣៣.២៧១	១៣៥.៥៨០
សមតុល្យត្រូវសងទៅក្រុមហ៊ុនមេ	២៧.០៥៤	-	-	២៧.០៥៤	១១០.២៤៥
សមតុល្យត្រូវសងទៅភាគីពាក់ព័ន្ធ	៩០.៦៦៨	-	-	៩០.៦៦៨	៣៦៩.៤៧២
បំណុលភតិសន្យា	១៥	១៨២	-	១៩៧	៨០៤
ប្រាក់កម្ចី	១៨.៥០៧	១០១.៥៩៥	-	១២០.១០២	៤៨៩.៤១៦
	១៦៩.៥១៥	១០១.៧៧៧	-	២៧១.២៩២	១.១០៥.៥១៧

ក្រុមហ៊ុន

ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២	តាមតម្រូវការ		លើសពី៥ឆ្នាំ	លំហូរសាច់ប្រាក់កិច្ចសន្យាសរុប ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	លានរៀល (សម្គាល់ ៤.២)
	ឬក្នុងពេល ១ឆ្នាំ ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	១ឆ្នាំ ទៅ ៥ឆ្នាំ ពាន់ដុល្លារអាមេរិក			
គណនីអ្នកផ្គត់ផ្គង់ និងគណនីត្រូវបង់ផ្សេងៗ	៤៦.៨៧៨	-	-	៤៦.៨៧៨	១៩០.៧៩៣
សមតុល្យត្រូវសងទៅក្រុមហ៊ុនមេ	២៦.៨៣៤	-	-	២៦.៨៣៤	១០៩.២១៤
សមតុល្យត្រូវសងទៅភាគីពាក់ព័ន្ធ	៨៩.៥៩៧	-	-	៨៩.៥៩៧	៣៦៤.៦៥៩
បំណុលភតិសន្យា	១៤០	២៤៦	-	១៤០	១.៥៧១
ប្រាក់កម្ចី	២៤.១៣៦	៥៩.៣១៩	៣៣.៣៧៩	១១៦.៨៣៤	៤៧៥.៥១៥
	១២៧.៥៩០	៥៩.៥៦៥	៣៣.៣៧៩	២៨០.៥៣៤	១.១៤១.៧៧០

៣៣. គោលបំណង និងគោលនយោបាយក្នុងការគ្រប់គ្រងហានិភ័យ (ត)

ហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

(ខ) ហានិភ័យសាច់ប្រាក់ងាយស្រួល (ត)

ក្រុមហ៊ុន

ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១	តាមតម្រូវការ ឬ			
	ក្នុងពេល ១ឆ្នាំ	១ឆ្នាំ ទៅ ៥ឆ្នាំ	ច្រើនជាង ៥ឆ្នាំ	លំហូរសាច់ប្រាក់កិច្ចសន្យាសរុប
	ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់ដុល្លារអាមេរិក
	(សម្គាល់ ៤.២)			
គណនីអ្នកផ្គត់ផ្គង់ និងគណនីត្រូវបង់ផ្សេងៗ	៣៣.២៥៧	-	-	៣៣.២៥៧
សមតុល្យត្រូវសងទៅក្រុមហ៊ុនមេ	២៧.០៥៤	-	-	២៧.០៥៤
សមតុល្យត្រូវសងទៅភាគីពាក់ព័ន្ធ	៩០.៦៦៨	-	-	៩០.៦៦៨
បំណុលភតិសន្យា	១៥	១៨២	-	១៩៧
ប្រាក់កម្ចី	១៨.៥០៧	១០១.៥៩៥	-	១២០.១០២
	១៦៩.៥០១	១០១.៧៧៧	-	២៧១.២៧៨
				១.១០៥.៤៦០

(គ). ហានិភ័យអត្រាការប្រាក់

ហានិភ័យអត្រាការប្រាក់ គឺជាហានិភ័យដែលតម្លៃសមស្របរបស់លំហូរសាច់ប្រាក់នាពេលអនាគតនៃឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន នឹងប្រែប្រួលព្រោះតែការផ្លាស់ប្តូរក្នុងអត្រាការប្រាក់របស់ទីផ្សារ។

ការវិភាគលើហានិភ័យអត្រាការប្រាក់

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ប្រឈមនឹងការប្រែប្រួលនៅក្នុងទីផ្សារអត្រាការប្រាក់តាមរយៈឥណទានធនាគារដែលមានអត្រាការប្រាក់អថេរ។ ខាងក្រោមនេះ គឺជាការបង្ហាញពីអត្រាការប្រាក់របស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុននៃឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលមានការប្រាក់សំខាន់ៗ ដោយផ្អែកលើសមតុល្យយោងគិតត្រឹមកាលបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍៖

	សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន			
	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា
	ឆ្នាំ២០២២	ឆ្នាំ២០២១	ឆ្នាំ២០២២	ឆ្នាំ២០២១
	ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	លានរៀល	លានរៀល
	(សម្គាល់ ៤.២)			
ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុតាមអត្រាបណ្តែត				
បំណុលហិរញ្ញវត្ថុ				
ប្រាក់កម្ចី	៥៤.៦៨៧	៥៧.៨៦៩	២២២.៥៧៦	២៣៥.៨១៦
បំណុលហិរញ្ញវត្ថុសុទ្ធ	៥៤.៦៨៧	៥៧.៨៦៩	២២២.៥៧៦	២៣៥.៨១៦

តារាងខាងក្រោមបង្ហាញពីភាពប្រែប្រួលនៃប្រាក់ចំណេញចំពោះការផ្លាស់ប្តូរអត្រាការប្រាក់សមរម្យ +/- ០,២៥% ។ ការផ្លាស់ប្តូរទាំងនេះត្រូវបានគេចាត់ទុកថាអាចធ្វើទៅបានដោយផ្អែកលើការសង្កេតលើលក្ខខណ្ឌទីផ្សារបច្ចុប្បន្ន។ ការគណនា គឺផ្អែកលើការផ្លាស់ប្តូរអត្រាការប្រាក់ទីផ្សារជាមធ្យមសម្រាប់រយៈពេលនីមួយៗ និងឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលបានធ្វើឡើងនៅកាលបរិច្ឆេទរបាយការណ៍នីមួយៗដែលងាយនឹងផ្លាស់ប្តូរអត្រាការប្រាក់។ អថេរផ្សេងទៀតទាំងអស់ត្រូវបានរក្សាថេរ។

៣៣. គោលបំណង និងគោលនយោបាយក្នុងការគ្រប់គ្រងហានិភ័យ (ត)

ហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

(គ). ហានិភ័យអត្រាការប្រាក់ (ត)

	សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ប្រាក់ចំណេញក្នុងការិយបរិច្ឆេទ			
	+0,២៥%		-0,២៥%	
	ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	លានរៀល	ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	លានរៀល
	(សម្គាល់ ៤.២)		(សម្គាល់ ៤.២)	
សម្រាប់ចុងបញ្ចប់ការិយបរិច្ឆេទថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២	(១៣៧)	(៥៥៨)	១៣៧	៥៥៨
សម្រាប់ចុងបញ្ចប់ការិយបរិច្ឆេទថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១	(១៤៥)	(៥៩១)	១៤៥	៥៩១

(ឃ). ហានិភ័យរូបិយប័ណ្ណបរទេស

ហានិភ័យរូបិយប័ណ្ណបរទេស គឺជាហានិភ័យដែលតម្លៃសមស្រប ឬលំហូរសាច់ប្រាក់នាពេលអនាគតរបស់ខុបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនឹងមានការប្រែប្រួល ពីព្រោះតែមានការផ្លាស់ប្តូរក្នុងអត្រាប្តូរប្រាក់បរទេស។

ហានិភ័យនៃការប្តូររូបិយប័ណ្ណបរទេសរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន កើតឡើងពីប្រតិបត្តិការជាប្រចាំរូបិយប័ណ្ណបរទេស រឹងហ្គីត ម៉ាឡេស៊ី ("RM")។ ក្នុងអំឡុងនៃការិយបរិច្ឆេទ ការប៉ះពាល់របស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុនចំពោះហានិភ័យនេះ គឺមានតិចតួចបំផុត ព្រោះប្រតិបត្តិការភាគច្រើនរបស់ក្រុមហ៊ុនត្រូវបានធ្វើឡើងជាប្រាក់ដុល្លារអាមេរិក។

ការប្រឈមនឹងហានិភ័យរូបិយប័ណ្ណបរទេសរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន គឺអាស្រ័យលើសមតុល្យយោងគិតត្រឹមចុងបញ្ចប់ការិយបរិច្ឆេទមាន៖

	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា		ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា	
	ឆ្នាំ២០២២	ឆ្នាំ២០២១	ឆ្នាំ២០២២	ឆ្នាំ២០២១
បានធ្វើប្រតិបត្តិការក្នុងរូបិយប័ណ្ណ RM	ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	លានរៀល	លានរៀល
			(សម្គាល់ ៤.២)	(សម្គាល់ ៤.២)
សមតុល្យត្រូវសងទៅភាគីពាក់ព័ន្ធ	៤២	៤២	១៧១	១៧១

ការវិភាគលើហានិភ័យរូបិយប័ណ្ណបរទេស៖

តារាងខាងក្រោម បង្ហាញពីហានិភ័យប្រាក់ចំណេញរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុនក្នុងកាលបរិច្ឆេទក្នុង +/-៥% ការប្រែប្រួលនៅក្នុងរូបិយប័ណ្ណ RM គិតត្រឹមកាលបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍ដើម្បីទូទាត់ជាមួយរូបិយប័ណ្ណគោលរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន អចេរផ្សេងទៀតទាំងអស់ត្រូវបានរក្សាចេរ៖

	សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន			
	សម្រាប់ចុងបញ្ចប់ការិយបរិច្ឆេទ		សម្រាប់ចុងបញ្ចប់ការិយបរិច្ឆេទ	
	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា
	ឆ្នាំ២០២២		ឆ្នាំ២០២១	
	ពាន់ដុល្លារអាមេរិក		លានរៀល	
			(សម្គាល់ ៤.២)	
RM/ដុល្លារអាមេរិក				
ខ្លាំង	(២)	(២)	(៨)	(៨)
ខ្សោយ	២	២	៨	៨

៣៤. ភាគលាភ

ក្នុងអំឡុងពេលនេះ ភាគលាភដែលត្រូវទូទាត់ដោយក្រុមហ៊ុនទៅឱ្យម្ចាស់ក្រុមហ៊ុន មានដូចខាងក្រោម៖

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន			
ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា	ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា
ឆ្នាំ២០២២	ឆ្នាំ២០២១	ឆ្នាំ២០២២	ឆ្នាំ២០២១
ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់ដុល្លារអាមេរិក	លានរៀល	លានរៀល
		(សម្គាល់ ៤.២)	(សម្គាល់ ៤.២)

នៅក្នុងកាលបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់នៅថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១៖

០,០០៦៥ ដុល្លារអាមេរិកក្នុងមួយភាគហ៊ុនដែល
បានប្រកាសនៅថ្ងៃទី១០ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១
និងបានទូទាត់ពេញលេញនៅថ្ងៃទី២៨ ខែធ្នូ
ឆ្នាំ២០២១

៤៨៧

-

១.៩៨៥

-

៣៥. ការប្តេជ្ញាចិត្ត

ក្រុមហ៊ុន បានប្តេជ្ញាចិត្តក្នុងការទិញធានារ៉ាប់រងហានិភ័យនយោបាយរយៈពេល ១០ ឆ្នាំ សម្រាប់គម្រោងសាងសង់ប្រព័ន្ធបញ្ជូន ថាមពលអគ្គិសនីតាមដងទន្លេ ២៣០ គីឡូវ៉ុល ស្ទឹងតាតែ -ភ្នំពេញ ក្នុងតម្លៃសរុប ៤.៩៦៨.៦០០ ដុល្លារអាមេរិកដើម្បីធានាដល់ទីតាំង ខ្ចីប្រាក់ដូចដែលបានបង្ហាញនៅក្នុងកំណត់សម្គាល់ ១៨ គ.៣។ គិតត្រឹមថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២ សមតុល្យដែលមិនបានបង់ មាន ២.០៨១.៤២៧ ដុល្លារអាមេរិក (ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១៖ មានសមតុល្យ ២.៧៦១.៧៣៣ ដុល្លារអាមេរិក)។

បន្ថែមពីនេះទៀត ក្រុមហ៊ុនបានប្តេជ្ញាចិត្តក្នុងការទិញធានារ៉ាប់រងហានិភ័យនយោបាយរយៈពេល៧ ឆ្នាំសម្រាប់ការសាងសង់បណ្តាញ បញ្ជូនពីខ្សែ ២៣០ គីឡូវ៉ុល និង៥០០ គីឡូវ៉ុល ពីភ្នំពេញទៅក្រុងព្រះសីហនុដែលមានសមតុល្យសរុប ៣.២២២.១២៥ ដុល្លារ អាមេរិក ដើម្បីធានាដល់ទីតាំងខ្ចីប្រាក់ដូចដែលបានបង្ហាញនៅក្នុងកំណត់សម្គាល់ទី ១៨ គ.៣ គិតត្រឹមថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២ សមតុល្យដែលមិនបានបង់មានចំនួន ១.៨២៦.៦៤៦ ដុល្លារអាមេរិក (ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១៖ មានសមតុល្យ ២.៣២០.០០៥ ដុល្លារអាមេរិក)។

៣៦. ការគ្រប់គ្រងដើមទុន

គោលបំណងចម្បងនៃការគ្រប់គ្រងដើមទុនរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន ដើម្បីធានាថារក្សាបាននូវអនុបាតដើមទុនគ្រប់គ្រាន់ ដើម្បីគាំទ្រដល់អាជីវកម្មរបស់ក្រុមហ៊ុន និងបង្កើនតម្លៃជូនភាគហ៊ុនិកជាអតិបរមា។

សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន គ្រប់គ្រងរចនាសម្ព័ន្ធដើមទុនរបស់ខ្លួន និងធ្វើការកែសម្រួលនៃការផ្លាស់ប្តូរនៅក្នុងលក្ខខណ្ឌសេដ្ឋកិច្ច។ ដើម្បីរក្សា ឬកែសម្រួលរចនាសម្ព័ន្ធដើមទុន ហើយសម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុន អាចកែសម្រួលភាគលាភដែលត្រូវបង់ជូនម្ចាស់ភាគ ហ៊ុន ការបង្វិលដើមទុនជូនទៅម្ចាស់ភាគហ៊ុន ឬអនុម័តដើមទុនថ្មី។ មិនមានការផ្លាស់ប្តូរណាមួយត្រូវបានធ្វើឡើងក្នុងគោលបំណង គោលនយោបាយ ឬដំណើរការនានាក្នុងការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២ និង២០២១នេះទេ។

៣៧. ព្រឹត្តិការណ៍ក្រោយការលើកចេញនៃរបាយការណ៍

ពុំមានព្រឹត្តិការណ៍សំខាន់ៗ បានកើតឡើងបន្ទាប់ពីចុងការិយបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍ និងរហូតដល់កាលបរិច្ឆេទនៃសេចក្តីអនុម័តឱ្យ ចេញផ្សាយនៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនេះ ដែលតម្រូវឱ្យមានការកែតម្រូវ ឬធ្វើការលាតត្រដាងនៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនេះឡើយ។

៣៨. ការអនុម័តនៃលើកចេញនៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ

របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុនគិតត្រឹមថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២ និងសម្រាប់ចុងបញ្ចប់ការិយបរិច្ឆេទ ត្រូវ បានអនុម័តឱ្យចេញផ្សាយដោយក្រុមប្រឹក្សាភិបាលនៅថ្ងៃទី២១ ខែកញ្ញា ឆ្នាំ២០២២។